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Ptuj, torek, 13. avgusta 2019

Foto: Črtomir Goznik
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Praznik narodno-zabavne glasbe
V sklopu 1950. obletnice prve pisne omembe Ptuja je praznoval tudi najstarejši in najkakovostnejši festival narodno-
zabavne glasbe Slovenije, ki je s svojim zgledom in poslanstvom ohranjanja in razširjanja narodno-zabavne glasbe 
utiral pot tudi drugim tovrstnim festivalom v Sloveniji. Tridevno slavje je v osrčje mesta pritegnilo krepko več kot 
5.000 obiskovalcev. Več na straneh 21 do 28.
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Kot so sporočili z Občine Mar-
kovci, so ravno v teh dneh skupaj 
z ministrstvom za infrastrukturo 
z izbranim izvajalcem Asfalti Ptuj, 
d. o. o., podpisali pogodbo za iz-
gradnjo 1,4 kilometra dolgega od-
seka kolesarske steze ob državni 
cesti Markovci–Zabovci–Spuhlja. 
»Gre za nadaljevanje gradnje ob-
stoječe kolesarske steze, ki pote-
ka skozi naselja Stojnci, Bukovci, 
Nova vas pri Markovcih in se za-
ključi v Markovcih ob krožišču. Z 
izgradnjo tega odseka kolesarske 
steze bodo vsa našteta naselja, 
sicer s krajšo prekinitvijo v Bukov-
cih, povezana s kolesarsko stezo 
vse do meje z mestno občino Ptuj 
oz. do naselja Spuhlja,« je pojasnil 
Branko Zorko, ki je na markovski 
občini zadolžen za investicije in re-
žijski obrat.

Naložba bo stala skoraj 
700.000 evrov

Kolesarska steza bo široka 2,5 m 
in bo od glavne ceste odmaknjena 
z vmesnim »zelenim pasom«. Ker 
trasa kolesarske steze poteka v 
območju primarnega vodovodne-

ga omrežja, ki je še vedno grajen z 
azbestnimi cevmi, pa bodo v času 
gradnje uredili tudi novo vodovod-
no omrežje, kar pravzaprav pred-
stavlja glavnino stroška: »Gre za 
obstoječi vod, ki je iz azbestno-ce-
mentne cevi in ga je treba pred iz-
gradnjo same kolesarske steze za-
menjati. Ta strošek v celoti odpade 

na Občino Markovci, ki je lastnik 
tega dela vodovodnega omrežja.«

Naložbo v vrednosti okoli 
688.000 evrov bo zaradi že ome-
njene obnove vodovoda v veliki 
večini fi nancirala občina; pokrila 
bo okoli 414.000 evrov. Preostali 
strošek, torej strošek same iz-
gradnje kolesarske steze, pa bo 

prispevalo infrastrukturno mini-
strstvo.

Zakaj je prišlo do 
časovnega zamika

Izgradnjo te kolesarske steze so 
sicer napovedovali že v lanskem 
letu, a se je zapletlo pri izbiri izva-

jalca. »Sporazum z ministrstvom 
za infrastrukturo za sofi nanciranje 
projekta je bil podpisan že sep-
tembra 2017, nakar smo začeli od-
kupovati zemljišča. Ta postopek 
smo v celoti zaključili. Nepotreben 
časovni zamik je nastal v postopku 
javnega naročila za izbiro izvajalca 
del, ki je trajal bistveno dlje, kot 
je bilo predvideno v terminskem 
planu,« je razložil Zorko in prista-
vil, da je postopek izbire izvajalca 
vodilo ministrstvo oz. direkcija za 
infrastrukturo.

Zaključek del v 
prihodnjem letu

Zemljišča so tako odkupljena, 
izvajalec je izbran, kar pomeni, 
da ni več nobenih ovir za zače-
tek gradnje: »Rok izvedbe del je 
240 dni, kar pomeni, da zaključek 
del zapade v prve spomladanske 
dni prihodnjega leta. Vsekakor si 
bomo skupaj z izvajalcem del pri-
zadevali, da glavnino dela konča-
mo še letos.«
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V času del pričakujte moteno 
oskrbo s pitno vodo

Sicer pa večjih prometnih zastojev na tem odseku zara-
di izgradnje kolesarske steze ne pričakujejo. Nekoliko bo le 
moten uvoz na posamezne kmetijske površine zaradi obno-
ve primarnega vodovodnega omrežja, ki oskrbuje območja 
občin Markovci, Gorišnica, Cirkulane in Zavrč. Prav tako bo 
nekoliko motena oskrba s pitno vodo, o čemer bodo v času 
gradnje sproti obveščali, pove Branko Zorko iz občine Mar-
kovci. Lastnike zemljišč, ki imajo kmetijske pridelke posejane 
v trasi kolesarske steze (predvsem koruzo), pa pozivajo k čim-
prejšnjemu spravilu pridelkov.

Več ali manj jasno je bilo, da 
se bodo po odhodu Katje Gönc z 
mesta direktorice Zavoda za turi-
zem Ptuj nekatere relacije spre-
menile. Pogodba, ki jo je v času, 
ko je bila na čelu omenjenega za-
voda, sklenjena z izbranim izvajal-
cem komercialnega dela progra-
ma, podjetjem Prireditve, d. o. o., 
je med drugim določala, da mora 
to za delovanje pod znamko 
Kurentovanja plačati 15.000 evrov 
in 10 odstotkov od prihodkov go-
stinskega dela, kar je zneslo še 
približno enkrat toliko.

A 30.000 tisočakov, ki bi jih 
podjetje Prireditve, d. o. o., tega 
zastopa direktor Marko Poharič 
moralo poravnati do aprila le-
tos, Zavod za turizem Ptuj še ni 
prejel. To je potrdila tudi nova 
direktorica omenjenega zavoda 
Tanja Srečkovič Bolšec: »Res je, 
da so zapadle obveznosti že apri-
la letos. S podjetjem Prireditve 
se dogovarjamo in pričakujemo, 
da bodo zadeve uredili. Če še ta 
teden ne dobimo nakazila, bomo 
za izterjavo uporabili vsa pravna 
sredstva.«

Ob tem dodaja, da to ni njihov 
namen in da si želijo, da se zadeve 

uredijo v korist obeh partnerjev, 
a da enostavno morajo zastopati 
interes zavoda ter v tem primeru 
iztržiti znesek, ki jim ga omenjeno 
podjetje dolguje.

O zapletih smo govorili tudi z 
Markom Poharičem, ki je priznal, 
da še niso vsega poravnali, kot 
pravi zaradi poslovnih razlogov, 
o katerih pa podrobneje ni želel 

govoriti. »Plačano bo v kratkem, 
predvidoma en del še ta mesec, 
preostanek septembra. Res je, 
da zamujamo, a bodo vsi računi 
poravnani. En del smo že plačali, 
preostanek pa bo v kratkem,« za-
trjuje Poharič.

Potrdil je, da naj bi šlo za približ-
no polovico zneska; po naših infor-
macijah okrog 19.000 evrov dolga.

Bo zaradi zapleta 
izbran nov izvajalec 
za prihodnje 
Kurentovanje?

Na javnem pozivu, ki ga je ob-
javil Zavod za turizem Ptuj, je bilo 
kot edino prijavljeno za izvedbo 
Kurentovanja 2019 in 2020 izbra-
no podjetje Prireditve, d. o. o. 
Novost zadnjega razpisa je bila, 
da so izvajalca izbirali za dve leti, 
torej tudi za prihodnje, jubilejno 
60. Kurentovanje.

Po zapletih z vinom v kar-
nevalski dvorani se je pojavilo 
vprašanje, kakšni bodo nadaljnji 
postopki in ali bo morda svet za-
voda razpis razveljavil in objavil 
novega. Bo pogodba med Zavo-
dom in izbranim izvajalcem mor-
da zdaj prekinjena? Da je to op-
cija, tudi zaradi zadnjih zapletov 
in neporavnanih zapadlih obve-
znosti, je potrdila tudi Srečkovič 
Bolšečeva. 

Kar pa za Pohariča ni spreje-
mljivo. Kot pravi, je pogodba, ki 
so jo sklenili, jasna, dvoletna: »Mi 
program že pripravljamo, čez kak 
mesec bodo znani izvajalci Kuren-
tovanja 2020, kmalu bomo začeli 

tudi prodajati karte. Če bodo že-
leli prekiniti pogodbo, ki je zave-
zujoča, bodo morali sprejeti tudi 
pravne posledice. Računamo, 
da se bomo dogovorili v korist 
vseh.« 

Več kot očitno je, da odnosi 
med poslovnima partnerjema, 
javnim zavodom in izbranim iz-

vajalcem komercialnega dela naj-
večjega ptujskega dogodka, niso 
najboljši. 

Podjetje Prireditve, d. o. o., je 
sicer Kurentovanje organizira-
lo dvakrat zapored, leta 2018 in 
2019. Ali jim bo zaupano tudi v 
tretje, pa ostaja vprašanje.

Ptuj � Nov zaplet, povezan s Kurentovanjem 2019

Zakaj podjetje Prireditve ni plačalo dolga 
Zavodu za turizem Ptuj
Okrog 30.000 evrov bi moral organizator komercialnega dela Kurentovanja, podjetje Prireditve, d. o. o., po pogodbi plačati Zavodu za turizem Ptuj 
za izvedbo dogodka pod to znamko. Približno toliko je Zavod stal najem dvorane Qcenter, ki jo je v največji meri koristil prav zasebnik. A kljub pre-
cej ugodnim pogojem ta še vedno ni v celoti pokril svojega dolga. Na Zavodu so jasni: če ne plača vsaj dela dolga še ta teden, bodo zadeve reševali 
po sodni poti. S sodiščem pa grozi tudi direktor podjetja Prireditve. 

Foto: ČG 

Poharič obljublja, da bo znesek poravnan kmalu, na Zavodu za turizem 
Ptuj pa, da plačilo pričakujejo še ta teden.

Markovci � Zaplet glede izbire izvajalca končan

Kolesarsko stezo bodo pripeljali do sosednje občine
Po vseh zapletih z izbiro izvajalca del se bo izgradnja kolesarske steze ob regionalni cesti v odseku od krožišča v Markovcih proti Spuhlji končno začela. S tem bodo kolesarsko stezo 
pripeljali vse do sosednje občine.

Foto: MH

Kolesarsko stezo bodo predvidoma do spomladi prihodnje leto pripeljali do sosednje, ptujske mestne občine.

Foto: ČG 

Tanja Srečkovič Bolšec ne izključuje možnosti, da zaradi neplačila obve-
znosti prekinejo sklenjeno pogodbo z izbranim izvajalcem za Kurentovanje 
2019 in 2020.
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ki bi v nasprotnem primeru zašel 
v kanalizacijo,“ je povedal Dušan 
Sagadin, na CPP odgovoren za 
področje cestne infrastrukture. 
Dodal je, da so po neurju minuli 
mesec poskrbeli za celovito či-
ščenje vozišča na Osojnikovi cesti 
in čiščenje vtokov v peskolove. 
Čiščenje kanalizacije po njegovih 
besedah ni bilo potrebno.

Narava ne pozna 
komunalnih standardov 
in pravilnikov ...

Glede na nepredvidljive vre-
menske pojave bo treba nepre-
mičnine in drugo infrastrukturo, 
bodisi javno bodisi zasebno, kar 
se da skrbno načrtovati in preven-
tivno zaščititi. Prav gotovo ne gre 
dvomiti, da se upravljavci javne 
infrastrukture držijo predpisanih 
norm in standardov (za čiščenje 
meteornih jaškov). A eno je teori-

ja, drugo praksa. Narava teh zah-
tev in standardov ne pozna, niti jih 
ne bo upoštevala. In če je, recimo, 
po pravilniku zahtevan pregled 
vseh jaškov enkrat mesečno, vmes 
pa se bodo razdivjale tri ali še več 
hudih neviht, bo pač treba pravi-
la prilagoditi novim vremenskim 
pogojem. Morda bo v prihodnje 
treba vzdrževanju nameniti pre-
cej več pozornosti, kot to danes 
predpisujejo pravilniki in drugi akti 
iz preteklosti. Veter, toča in nalivi 
lahko povzročijo ogromno škode. 
Zakaj bi objekte po nepotrebnem 
zaradi malomarnosti izpostavlja-
li tveganju? Pri vodi je velikokrat 
tako, da so jaški neočiščeni in voda 
nima kam odtekati. Zato je res 
dobro, da se temu posveča dovolj 
pozornosti. Narave sicer ne more-
mo ukrotiti, lahko pa poskrbimo, 
da se škodi izognemo ali pa da je 
ta čim manjša.
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Čez teden dni je nad mestom 
ponovno divjala nevihta, ki pa 
ni prinesla toliko dežja, a so bili 
kljub temu marsikateri deli Ptuja 
poplavljeni. Takšno stanje vzbuja 
občutek o (ne)funkcionalnosti 
kanalizacije. Bralci ste nas opo-
zorili na Osojnikovo cesto. Celo 
na dan, ko ni bilo dežja, je iz jaška 
na cesti, blizu potoka Grajena, ob 
vhodu v zdravstvene ordinacije, 
tekla voda. Namesto da bi iz ces-
te tekla v jašek, je iz jaška tekla na 
cesto oziroma ob jašku naredila 
lužo. Večina jaškov, ki bi verjetno 
morali biti prazni, je polna vode. 
Ponekod voda sega tik pod rob 
rešetke. Odvodne cevi s ceste so 
ponekod polne peska in kamenč-
kov, zamuljene in zaraščene. Pro-
stega prostora v cevi, kjer lahko 
voda odteka, je samo kakšnega 
dva centimetra (od recimo preme-
ra cevi 10 cm).

Zamašena cev vodo 
ustavi. Ali se motimo?

Čeprav stanje laiku daje vedeti, 
da bi bilo morda dobro, da bi od-
toke počistili, saj bi tako voda lažje 
odtekala, pa na Cestnem podjetju 
Ptuj (CPP), ki vzdržuje državno 
cesto in meteorno kanalizacijo ob 
njej, pravijo, da so svoje delo kot 
vzdrževalec opravili: „V okviru 
rednega vzdrževanja smo izvedli 
čiščenje meteorne kanalizacije in 
s tem tudi jaškov. Čiščenje mete-
orne kanalizacije in jaškov (pesko-
lovov) smo na Osojnikovi cesti na 
Ptuju izvedli maja 2019, na terenu 
smo bili štiri dni. V tem sklopu so 
bili očiščeni celotna meteorna 
kanalizacija in vsi peskolovi, ki so 
vezani na kanalizacijo. Ugotovi-
tev, da voda v peskolovih zastaja, 
je pravilna, saj so peskolovi name-
njeni, da v njih zastaja material, 

Ptuj � Peskolovi in jaški na Osojnikovi cesti polni vode

Zanimiv standard vzdrževanja kanalizacije
Julijska neurja so na Ptuju povzročila nemalo težav. V nedeljo, 7. julija, je bilo mesto dobesedno pod vodo. Ceste so se spremenile v potoke, trgi in 
parkirišča v jezera.

Foto: MZ

Še ena cvetka: s travo zaraščen in zamuljen odtok

Dušan 
Sagadin, 
CPP:

„Po neurju v juliju 
2019 smo izvedli 
celovito čiščenje vozišča 
na Osojnikovi cesti 
in čiščenje vtokov v 
peskolove. Čiščenje 
kanalizacije ni bilo 
potrebno. Listje, ki 
se dnevno nabira 
na rešetkah vtokov 
v peskolovce, bomo 
očistili v okviru rednega 
pregleda ceste.“ 

Foto: MZ

15. julij–5. avgust 2019: Rešetka, polna listja in peska, pod njo pa poln jašek 
vode. Stanje ob Osojnikovi smo opazovali od sredine julija, ko smo na od-
vodnjavanje v mestu postali pozorni zaradi dveh predhodnih neurij s poplavo. 
Do danes se ni nič spremenilo in je še vedno tako kot na fotografi ji. S travo 
zaraščenih in zamuljenih odtokov meteorne kanalizacije pa ne srečamo samo 
na Osojnikovi cesti, temveč še kje drugje v mestu in njegovi okolici.

Več počenih kamnitih oblog na 
eni strani ptujskega peš mostu so 
delavci odstranili pred skoraj dve-
ma mesecema. Očitno zelo zah-
tevno delo je terjalo veliko truda 
in potrpežljivosti, a jim je po nekaj 
dneh vendarle uspelo. Nato pa so 
delo nepričakovano prekinili. Lu-
knje na eni izmed strani mostu so 
ostale nedotaknjene skoraj dva 
meseca. V vmesnem času so bile 
nekatere zabave, ki so botrovale 
temu, da so pijani vandali ograjo 
na mostu izkoristili za neobičajno 
in neumno zabavo. Deli ograje so 
tako leteli v Dravo, o čemer so bili 
obveščeni tudi policisti. 

Zaplet zaradi kakovosti 
plošč, ki jih polagajo …

Peš most se ureja v sklopu pro-
jekta Ureditev kolesarskih pove-

zav v naselju Ptuj – odsek 1 kot 
nadaljevanje začetega projekta v 
letu 2018. Rekonstrukcija se izva-
ja na podlagi podpisane gradbe-
ne pogodbe, ki jo je občina skleni-
la s podjetjem Javne službe Ptuj. 
Vrednost investicije po pogodbi 
znaša 82.597 evrov z davkom. 
Sofi nanciranje Evropskega sklada 
za regionalni razvoj znaša 43.329 
evrov, 10.832 evrov bo delež dr-
žave, lastna sredstva občine pa 
28.435 evrov. 

„V sklopu rekonstrukcije bodo 
zamenjane in sanirane kamnite 
talne obloge, zamenjani dotrajani 
elementi za odvodnjavanje in del-
no sanirana asfaltna površina na 
celotni dolžini objekta,“ so pojas-
nili na Mestni občini Ptuj. Prvotni 
plan je bil, da dela končajo do av-
gusta letos. A se je zapletlo, saj so 
čakali na potrditev Fakultete za 

promet v Mariboru, ki je preverja-
la material, iz katerega so nareje-
ne plošče, ki jih polagajo.

Analiza naj bi pokazala, da gre 
za kakovosten kamen, tako da 
so v torek končno lahko začeli 
polagati. »Glede na to, da gre 
pri nabavi materiala za relativno 
visoke zneske, smo pred naroči-
lom predložili vzorec kamna in 
počakali na potrditev ustreznosti 
njegove kakovosti. Prav tako smo 
predlagali tehnično spremembo 
izvedbe spodnjega estriha za do-
sego boljše trdnosti in kakovosti 
mostu. Potrditev Fakultete smo 
pred kratkim prejeli, zato dela 
nadaljujemo,« je pojasnil Alen 
Hodnik, direktor podjetja Javne 
službe Ptuj.

Dela bodo predvidoma končali 
do konca avgusta.

Ptuj � Sanacija peš mostu se končno nadaljuje

Plošče za dva meseca ustavile dela na peš mostu
V začetku junija so bile na peš mostu odstranjene počene kamnite obloge, skoraj dva meseca pa so nato čakali z namestitvijo novih. V tem času je v Dravo odletelo kar nekaj kosov 
varnostne ograje, ki je bila postavljena na mostu. Minuli teden so plošče končno začeli polagati. 

Foto: DK 

V torek so se dela vendarle nadaljevala.

Foto: Črtomir Goznik
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Zavrč � Jim bo uspelo zajeziti odseljevanje?

Ob rojstvu otroka odslej 
kar 500 evrov
Na zadnji seji občinskega sveta Zavrč so svetniki odločili, 
da zvišajo enkratno denarno pomoč za novorojence. Skle-
nili so, da bo ta poslej znašala kar 500 namesto dosedanjih 
200 evrov.

»To je eden od korakov, s katerim želimo pokazati, da smo mladim 
oz. mladim družinam prijazna občina in da si želimo, seveda, tudi čim-
več otrok,« je odločitev občinskega sveta pojasnil župan Slavko Prav-
dič. Ob tem je še dodal, da gre zgolj za prvi korak k izgradnji mladim 
prijazne občine. Za prihodnost napoveduje še več ukrepov, ki bi mlade 
zadržali doma, oziroma jih od drugod privabili v občino. 

Občina Zavrč je sicer lani beležila minimalni pozitivni prirast; rodilo 
se je namreč 12 otrok, umrlo pa je 11 občanov. Če bi upoštevali zgolj to 
dejstvo, bi lahko rekli, da se je občina »povečala« za enega občana. A 
še zdaleč ni tako. Po uradnih podatkih Statističnega urada je namreč 
Zavrč lani »izgubil« skoraj desetino prebivalcev. Kar 118 občanov se je 
namreč odselilo. S tem se je Zavrč zavihtel na neslavno prvo mesto 
med vsemi slovenskimi občinami po številu odseljenih na 1000 pre-
bivalcev (74,2). Vendar pa je – resnici na ljubo – bila med njimi velika 
večina tujcev, kar kaže na dejstvo, da je v tej občini imelo verjetno 
uradni domicil precej delavcev iz sosednjih držav, ki so preko domačih 
podjetij opravljali dela v drugih državah EU.

Poleg bodočih novih Zavrčanov pa bodo v občini poskrbeli tudi 
za umrle in njihove svojce. Na seji so namreč svetniki spremenili tudi 
odlok o pokopališkem redu. Podaljšali so rok za ureditev grobov po 
pokopu z enega na nekaj mesecev ter določili pogoje za raztros pe-
pela izven pokopališča: »S tem odlokom smo pravzaprav predpisali, 
da se lahko izda dovoljenje za raztros, seveda pod pogojem, da je pri-
dobljeno soglasje občine in lastnika.« Ob tem je Pravdič še dodal, da 
se lahko odslej dela na pokopališču izvajajo vse dni v tednu, od 7. do 
20. ure, razen v času pogrebov. Določili so tudi prostor za anonimni 
pokop oziroma raztros pepela ter omejili višino na grobovih zasajenih 
grmovnic na pol metra.

Foto: ČG

Streha na športni dvorani je 
dotrajana do te mere, da se je 
ponekod pojavilo že zamakanje, 
nujno potrebno sanacijo razlaga 
župan Jožef Kokot: »V celoti bomo 
prekrili streho. Ta namreč na več 
mestih pušča. Streho smo krpali že 
najmanj desetkrat. Stara je več kot 
20 let. Treba bo zamenjati tudi del 
izolacije, saj je uničena. K sanaciji je 
tako nujno pristopiti ter s tem pre-
prečiti še večjo škodo.«

Obnove se bo izbrani izvajalec, 
to je mariborsko podjetje Klepos 
Selinšek, lotilo v naslednjih dneh. 
Dela bo kot najugodnejši ponudnik 
opravil za dobrih 104.000 evrov. 
Obnovo bo občina fi nancirala z 
lastnim denarjem ter s pomočjo 
23. člena ZFO.

Na razpis za izbiro izvajalca, ki 
ga je občina izvedla pretekli me-
sec, je sicer prispelo vsega skupaj 

pet ponudb, razlika med najvišjo in 
najnižjo pa je znašala okoli 14.000 
evrov. 

Po besedah župana bodo dela 
končana v roku dobrega meseca 

dni, obnova strehe pa bo poteka-
la tako, da ne bo motila nobenih 
dejavnosti v dvorani ali ogrožala 
varnosti mimoidočih.

Gorišnica � Streha na športni dvorani je dotrajana

Obnova bo stala čez 100.000 evrov
Občina Gorišnica se bo v teh dneh lotila obnove dotrajane strehe na tamkajšnji športni dvorani. Nujno potrebna obnova bo stala nekaj več kot 100.000 evrov.

Foto: MH

Dela naj bi bila končana v roku dobrega meseca dni, obnova strehe pa ne bo motila nobenih dejavnosti v dvorani 
ali ogrožala varnost mimoidočih.

Prispele ponudbe za sanacijo strehe na športni dvorani
Ponudniki Cena (v evrih, z DDV)
Klepos Selinšek, splošno stavbno kleparstvo in krovstvo, d. o. o. 104.233
Lipa proizvodno trgovska zadruga, z. o. o. 105.254
Knuplež gradnja stanovanjskih in nestanovanjskih stavb in ostale storitve, d. o. o. 111.836
Markomark Nival graditeljstvo, d. o. o. 112.354
Hipox gradbeništvo, hidroizolacije, industrijski tlaki, d. o. o. 118.107

Vir: Portal javnih naročil

Foto: MH

Z nedavnega podpisa pogodbe o sanaciji strehe na športni dvorani Go-
rišnica: prokurist in lastnik podjetja Klepos Selinšek Franc Selinšek in go-
rišniški župan Jožef Kokot.

Obstoječemu domu, ki zdaj meri 
dobrih 1800 kvadratnih metrov, 
bodo z novogradnjo dodali skoraj 
3.000 kvadratov notranjih površin 
in več kot 460 kvadratov pohodne 
terase, tako da bo stanovalcem 
čez 15 mesecev, kolikor naj bi tra-
jala gradnja, na voljo več kot 5.000 
kvadratnih metrov brez zunanjih 
površin.

Investicija, ki jo bo iz lastnih 
sredstev v celoti kril Dom upoko-
jencev Ptuj, je vredna skoraj pet 
milijonov evrov, zagotovila pa bo 
45 novih delovnih mest.

Prostori bodo 
namenjeni mlajšim od 
65 let in dementnim

Direktorica Doma upokojencev 
Ptuj Jožica Šemnički je povedala, 
da bodo s širitvijo pridobili 92 do-
datnih mest v eno- in dvopostelj-
nih sobah ter nove prostore za 
terapevtske in servisne dejavnosti 
s centralno kuhinjo. »Obstoječi 
objekt bomo v celoti namenili po-

sebni obliki varstva – mlajšim od 
65 let, ki jih imamo v domu že zdaj 
37, prostora pa bo še za 21 mest. V 
pritličju novogradnje bo z 42 mesti 
urejena oskrba dementnih oseb, ki 
bodo imele neposreden izhod na 
zelene površine. Zaradi povečane-
ga števila kapacitet bomo lahko v 

naši ptujski enoti končno odpravili 
štiriposteljne sobe, saj po dana-
šnjih standardih niso več primerne 
za bivanje starostnikov.«

Interes za domsko bivanje naraš-
ča iz leta v leto, zato Šemničkijeva 
ne dvomi, da bodo novo pridoblje-
ne kapacitete takoj zapolnjene, saj 
v tem trenutku za sprejem v dom 
čaka kar sto prosilcev. »Zelo sem 
zadovoljna, da smo končno tako 
daleč, da se bo gradnja začela. Tri 
leta je namreč trajal ta boj z mlini 
na veter oziroma pridobivanje vse 
potrebne dokumentacije.«

Cena zrasla za milijon
Načrt za gradnjo je bil sprejet že 

maja 2017; takrat je bila investicija 
nižja skoraj za milijon, potem pa 
so cene v gradbeništvu močno 
poskočile. Težave je potem imela 
občina Juršinci, ki je morala skozi 
kalvarijo večmesečnih usklaje-

vanj z okoljskim ministrstvom za 
potrditev prostorskega načrta in 
umestitev novogradnje v prostor. 
Nazadnje se je za kratek čas usta-
vilo še na ptujski upravni enoti, ki 
je gradbeno dovoljenje izdala šele 
po odpravi vsebinskih pomanjklji-
vosti.

Zelene luči za začetek gradnje 
prizidka je bil izjemno vesel tudi 
juršinski župan Alojz Kaučič, ki je 
dejal, da je to pravzaprav najlepše 
darilo občini za njen 25. rojstni dan. 
Do 30. oktobra prihodnje leto, 
ko naj bi bila novogradnja konča-
na, bo na gradbišču v juršinskem 
domu živahno in hrupno. »V pov-
prečju bo delalo 20 ljudi na dan, 
ko bodo na gradbišču tudi podiz-
vajalci, gre za 12 podjetij, pa celo 
do 60,« je povedal vodja gradbišča 
Samuel Gubenšek in zagotovil, da 
bodo projekt »na ključ« izvedli v 
dogovorjenem roku.

Juršinci � Z enoletno zamudo končno začetek širitve doma upokojencev

Pomgrad obljublja odprtje novih 
prostorov čez 15 mesecev
Širitev doma upokojencev v Juršincih se je z enoletno zamudo slednjič le začela. Takoj ko je investitor 
širitve, Dom upokojencev Ptuj, pred nekaj dnevi dobil gradbeno dovoljenje, je izvajalec Pomgrad na 
osnovi pogodbe začel postavitev in zaščito gradbišča.

Foto: Abiro

Prizidek juršinskega doma upokojencev bo hotelski in zlit z naravo.

Foto: SD

Takoj ko je bilo izdano gradbeno dovoljenje, je izvajalec Pomgrad začel pos-
tavljati gradbišče.
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Prodajni prihodki so upadli tudi 
samo v drugem četrtletju, in sicer 
za 1,5 odstotka na 10,1 milijarde do-
larjev. Čisti dobiček je bil za 28 od-
stotkov nižji kot v lanskem drugem 
trimesečju, znašal je 452 milijonov 

evrov. Graška podružnica Magna 
Steyr, ki je zgradila lakirnico v Ho-
čah in je edini del Magne Internatio-
nal, ki v celoti sestavlja vozila, je pri-
hodke od prodaje v drugem četrtle-
tju povečala za 40,8 odstotka na 1,8 

milijarde evrov, v polletju pa za 26,9 
odstotka na 3,7 milijarde evrov.

Magna International je tudi ob 
tokratni objavi rezultatov nekoliko 
znižala napoved prihodkov za ce-
lotno leto, in sicer naj bi znašali med 

38,9 in 41,1 milijarde dolarjev, po-
tem ko so prej napovedovali med 
39,1 in 41,3 milijarde dolarjev. Napo-
ved čistega dobička ostaja med 1,9 
in 2,1 milijarde dolarjev. 

Prav gotovo je v Slovenski Bistri-
ci avtocesta eden izmed ključnih 
dejavnikov gospodarskega in de-
mografskega razvoja. Da je treba 
bližino infrastrukture kar se da 
dobro unovčiti, je prepričan tudi 
kidričevski župan Anton Leskovar. 
Le streljaj od avtoceste, a po drugi 
strani dovolj daleč, da ne bo čutiti 
njenega vpliva, so Kidričani šest 
hektarjev gozda s prostorskim pla-
nom že prekategorizirali za namen 
stanovanjske gradnje. Novo nase-
lje bo zraslo ob glavni vpadnici v 
Kidričevo, na levi strani Tovarniške 
ceste, kjer je danes gozd. Za lažjo 
predstavo: za gostiščem Atila, ob 
novem delu naselja Njiverce. Prvi 
stanovanjski blok že stoji, stanova-
nja bodo kmalu na voljo za vselitev. 
Za tem blokom bosta predvidoma 
zrasla še dva, v zaledju je obmo-

čje razparcelirano za individualno 
stanovanjsko gradnjo z okoli 50 
parcelami. Dober hektar in pol ze-
mljišč je še nerazparceliranih, so pa 
prav tako predvidena za pozidavo. 
Večina razparceliranih zemljišč je 
v lasti podjetij (TTSC – skupina GP 
Projecting, Klima Ptuj, Tames, Ko-
munaprojekt in Agromaksimum). 

Župan Kidričevega Anton Lesko-
var pričakuje in verjame, da bodo 
podjetja pristopila h gradnji in da bo 
kmalu zraslo novo stanovanjsko na-
selje z bloki in hišami. Lokaciji res ne 
gre oporekati, saj je do avtoceste 
oddaljena dober kilometer, kar vza-
me le nekaj minut vožnje. Do Mari-
bora je potem po avtocesti kakšnih 
15 minut vožnje, pol ure do Avstrije 
in slaba ura do Gradca. Glede na to, 
da se vedno več Štajercev vozi na 
delo v Avstrijo, bo verjetno lokacija 

v Kidričevem za nakup nepremičnin 
zanimiva.

Krožišče za novo 
naselje

Za prometno napajanje novega 
naselja bo Direkcija RS za infra-
strukturo (DRSI) na glavni cesti pro-
ti Kidričevemu zgradila krožišče. 
Postopek je trenutno v fazi izbire iz-
vajalca del. Na DRSI so pojasnili, da 
so prejeli štiri ponudbe, ki jih analizi-
rajo. „Takoj, ko bo pregled ponudb 
končan, objavljena in pravnomočna 
odločitev o izboru ponudnika, bo 
izbrani ponudnik prejel pogodbo 
v podpis. V skladu z razpisno do-
kumentacijo je predviden začetek 
del najkasneje deset dni po podpi-
su pogodbe in končanje 180 dni po 
uvedbi v delo.“

Velikopotezni 
načrti

Sicer pa občina Kidričevo zelo 
velikopotezno stopa novim ciljem 
naproti. Kot smo že poročali, imajo 
trenutno v postopku še dva OPN-ja. 
S prvim širijo območje, namenje-
no gospodarstvu, z drugim bodo 
urejali območja za poslovno-stano-
vanjsko in stanovanjsko gradnjo (za 
Mercatorjevo trgovino, nekdanji 
bazen, Talumovi rastlinjaki …). V 
gramoznici Pleterje nastaja špor-
tno-rekreacijski center z naravnim 
kopališčem, kmetijska zemljišča ob 
glavni cesti proti Slovenski Bistrici 
bodo opremljali z namakalnim sis-
temom. Soglasja lastnikov so že 
pridobili.
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Nemški izvoz junija manjši za 8%
Nemško gospodarstvo beleži padec obsega zunanje trgovine. Izvoz 

se je junija na letni ravni skrčil za 8 %, uvoz pa za 4,4 %. Objava je 
zadnja v vrsti podobnih, ki kažejo na ohlajanje največjega evropskega 
gospodarstva. Nemčija je junija izvozila za 106,1 milijarde evrov 
blaga in uvozila za 89,3 milijarde evrov dobrin. Podatki so v skladu s 
pričakovanji analitikov, z njimi pa se še krepi zavedanje, da nemško 
gospodarstvo čakajo težji časi. Ta teden so podatki o industrijski 
proizvodnji pokazali, da se je ta junija glede na maj skrčila za 1,5 
odstotka.

Slovenija � Magna International v polletju z višjim dobičkom 

Magna Steyr posluje bolje od matične družbe
Kanadski avtomobilski proizvajalec Magna International je v prvem polletju letos ustvaril 20,7 milijarde ameriških 
dolarjev prihodkov od prodaje, kar je 1,7 odstotka manj kot v enakem obdobju lani. Čisti dobiček je bil z 1,6 milijarde 
dolarjev višji za 21 odstotkov.

Foto: Magna

Kidričevo � Pet hektarjev za stanovanjsko gradnjo

Bo Kidričevo povozilo Ptuj?
Vzorčni primer, da cesta lahko veliko pripomore k razvoju kraja, je v podravskem okolju Slovenska Bistrica. 
Medtem ko je v preteklosti v regiji dominiral Ptuj, ki je tudi mestna občina, pa ga Slovenska Bistrica že nekaj 
časa prekaša tako po številu prebivalcev kot po gospodarski aktivnosti. Trenutno ima Slovenska Bistrica 2.300 
prebivalcev več kot 1950 let star očak ob Dravi.

Foto: MZ

V občini Kidričevo so odločeni, da bodo izkoristili priložnosti, ki jim jih ponuja bližina avtocestne povezave. Cilj je krepiti gospodarsko aktivnost, turizem 
in povečevati število prebivalcev.

Foto: MH

Na novo bodo uredili 57 grobnih polj.

Ormož � Za šolske prevoze letno čez 360.000 evrov

Izbrali izvajalce za 
šolske prevoze
Občina Ormož je za izvajanje šolskih prevozov za na-
slednja štiri šolska leta na javnem razpisu izbrala vsega 
skupaj pet prevoznikov.

Na razpis, s katerim je občina zagotovila brezplačne prevoze ormoš-
kih osnovnošolcev v ormoške osnovne šole, šolo s prilagojenim progra-
mom ter šolo za sluh in govor v Mariboru, se je pravočasno prijavilo 
sedem ponudnikov, ki so oddali 16 ponudb za devet sklopov. Pri sklopu 
šest ponudnika na prvem razpisu niso izbrali, saj ponudba edinega pri-
javljenega ni bila popolna in so tako razpis posebej za ta sklop ponovili, 
pri sklopu ena pa ni bil izbran najcenejši ponudnik, saj dokumentacija ni 
bila popolna – ponudnik ni ponudil cene na dan po posameznih relaci-
jah, zaradi česar je bil izločen iz nadaljnjega postopka – zato so izbrali 
naslednjega ponudnika.

Večji del tudi prihodnja štiri leta Arrivi Štajerska
Večino prevozov bo opravljal večji avtobusni prevoznik Arriva Štajer-

ska, določene dele pa z avtobusom prevoznik Eurobusi ter še s kombiji 
trije manjši prevozniki. Arriva Štajerska je bila kot najugodnejši ponu-
dnik izbrana za pet sklopov, in sicer za prevoze v OŠ Ormož, Miklavž pri 
Ormožu in Ivanjkovci. Del relacije za OŠ Velika Nedelja bo naslednja štiri 
leta izvajal prevoznik Eurobusi iz Vitomarcev, preostali del pa Stanislava 
Gašparič, s. p., iz Velike Nedelje. Prevoze v OŠ Stanka Vraza Ormož bo 
izvajalo Avtoprevozništvo Janez Serc, s. p., iz Ormoža, v Center za sluh 
in govor Maribor pa samostojna podjetnica Glazer Sonja MST Lorbek 
iz Dornave.

Cene prevoza na dan z davkom se gibljejo od 43 pa vse do 520 evrov, 
odvisno od posameznih relacij. Glede na to, da ima šolsko leto okrog 
190 šolskih dni, bodo prevozi občino v naslednjem šolskem letu stali 
okoli 367.000 evrov, v lanskem so jo slabih 341.000 evrov. »Do sedaj so 
bili izvajalci: Arriva – sklopi 1, 3 in 4, Gašparič – sklop 7, Grašič – sklopa 
2 in 5, Serec – sklop 8, Pajnkiher – sklop 6, Roškar – Center za sluh in 
govor Maribor,« so ob tem še sporočili z ormoške občine. 

Gorišnica � Na pokopališču zmanjkuje prostora 

Nova grobna polja
Na pokopališču v občini Gorišnica se soočajo s pomanjka-
njem grobnih polj. Ker po besedah župana Jožefa Kokota 
zmanjkuje prostor za mrtve, se bodo lotili izgradnje novih 
grobnih polj. 

Nova grobna polja bo kot najugodnejši ponudnik uredila Lipa Lenart 
za nekaj manj kot 36.500 evrov. Na vzhodnem delu pokopališča bodo 
uredili 34 polj za žarne pokope, na zahodnem pa 23 polj za klasične 
pokope za enojne in družinske grobove. »Pokopališče bomo širili, saj 
je skorajda že vse polno. Naložba zajema ureditev grobnih polj, torej 
izvedbo betonskih okvirjev, temeljenje, ureditev tlakovanih poti med 
novimi grobnimi polji in zasaditev tise,« je pojasnil župan. 

Dela naj bi bila končana do oktobra.  

Foto: ČG

Ponudbi za izgradnjo grobnih polj
Ponudnik Cena (v evrih, z DDV)
Lipa Lenart 36.455
Komunalno podjetje Ptuj 45.596

Vir: Občina Gorišnica
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Slovenija � Kako izboljšati ekološko kmetovanje

Najpogostejše napake 
ekološke pridelave
Veliko je administrativnih napak, pogosto so neustrezni 
pogoji reje, ekološki kmetovalci včasih uporabljajo tudi 
nedovoljeno krmo in gnojila ali ne odpravljajo neskladij 
iz prejšnjih kontrol.

Čeprav število ekoloških kmetij v Sloveniji počasi, a vztrajno naraš-
ča, je še zmeraj veliko prostora tako za hitrejši porast kot tudi za izbolj-
šave na področju novih tehnologij in večjega pridelka kot organizira-
nem nastopanju na trgu z osveščanjem potrošnikov in samih pridelo-
valcev. Ker je ekološko kmetovanje za prihodnost Slovenije velikega 
pomena, so na Kmetijsko-gozdarski zbornici Slovenije skupaj s kme-
tijskim ministrstvom izdali brošuro z naslovom Izboljšajmo ekološko 
kmetovanje oziroma Skozi pravila do uspeha, da bi kmetovalcem po-
magali predvsem odpraviti najpogostejše napake pri njihovem delu. 

Sodobno ekološko kmetovanje je kombinacija stoletnih izkušenj 
kmetovanja, ki upošteva ravnovesje v sistemu tla-rastline-živali-člo-
vek in zagotavlja sklenjeno kroženje hranil ter pretok energije v njem, 
obenem pa pri tem uporablja nove tehnologije. Na zbornici ugotavlja-
jo, da imajo ekološki kmetovalci, doma in po svetu, zagotovljeno raz-
meroma varno prihodnost, predvsem pa veliko priložnost po večjih 
prihodkih in višji dodani vrednosti na svojih kmetijskih gospodarstvih. 
Za spodbujanje ekološkega kmetovanja je ali še bo na voljo tudi kar 
nekaj fi nančnih spodbud. 

Največ kršitev in napak ekoloških kmetovalcev je po podatkih 
Agencije za kmetijske trge in razvoj podeželja pri prijavah površin, ki 
so bodisi čezmerne bodisi neskladne, in pri administrativnih zahtevah, 
kjer ni opravljeno obvezno letno usposabljanje ali pa ni pridobljen zah-
tevani certifi kat. Pooblaščene kontrolne organizacije so ugotovile, da 
so pogosto neustrezni dokupi živali, pogoji reje, označitve in zdravlje-
nje živali, da kmetovalci uporabljajo nedovoljeno krmo in gnojila, da 
neustrezno skladiščijo organska gnojila, pomanjkljivo vodijo evidence, 
ne odpravljajo neskladij iz prejšnjih kontrol … Poleg najpogostejših 
napak so v brošuri, ki je delo kmetijskih svetovalcev–specialistov za 
ekološko kmetovanje pri KGZS in je namenjena vsem ekološkim kme-
tovalcem, tako pridelovalcem vrtnin, živinorejcem kot predelovalcem, 
tudi koristni nasveti in konkretni primeri, ki kmetovalcu pomagajo, da 
pravila, ki velja v ekološki pridelavi in predelavi, ne prekrši. 

Slovenija � Opozorila IPCC 

Nenasitnost človeštva
Mednarodni panel za podnebne spremembe (IPCC) je v 
poročilu izpostavil tesno povezavo med rabo zemljišč in 
podnebnimi spremembami. Več kot 100 strokovnjakov 
je opozorilo na nenasitnost človeštva, ko gre za hrano in 
naravne vire. Tudi to poročilo poziva k temeljitim spre-
membam načina življenja, če želimo ohraniti Zemljo za-
namcem.

Človeška aktivnost danes sega na več kot 70 % vseh zemljišč, ki jih 
ne pokriva led. Kmetijstvo porablja 70 % vse sladke vode na planetu, 
podatke poročila povzema francoska tiskovna agencija AFP. Tempe-
ratura zraka nad zemljo se je od predindustrijske dobe že zvišala za 
1,5 stopinje Celzija. To je dvakrat toliko, kot se je dvignila globalna pov-
prečna temperatura, ki vključuje tudi zrak nad oceani.

Človeška aktivnost širi puščave, pri čemer se območje zemlje s su-
šami vsako leto razširi za odstotek. Ob zviševanju temperature pa 
se krepijo skrbi, da se bo Zemljina sposobnost vsrkavanja izpustov 
zmanjševala. Človeštvo se sooča z visokim tveganjem suš, gozdnih 
požarov, taljenja permafrosta in nestabilnih zalog hrane. »Tveganja ... 
se bodo krepila z rastjo temperatur,« je med drugim zapiasno v ome-
njenem poročilu. 

Foto: SD

Napovedi kažejo, da imajo ekološki kmetovalci zagotovljeno razmeroma 
varno prihodnost.

Ste že kdaj pripravljali kruh ali 
pecivo iz soržične ali tritikaline 
moke? Večini se je najbrž ob tem 
vprašanju v znak čudenja dvignila 
obrv, ker vam ne beseda soržica 
ne tritikala nista poznani. Gre za 
žitarici, prva je bila pri nas bolj 
priljubljena v preteklosti, druga je 
novejša. Soržica ali ržada je prav-
zaprav mešanica rži in pšenice, ki 
rasteta skupaj kot mešan posevek; 
to pomeni, da so ju skupaj sejali in 
tudi skupaj želi, ker sta sočasno do-
zoreli. Včasih so ji rekli kar zmeša, 
pri nas se je pogosto uporabljala 
pred drugo svetovno vojno, ko je 
primanjkovalo pšenice, po njej pa 
se je soržica skoraj povsem umak-
nila novim sortam pšenice in rži, ki 
so tudi zahvaljujoč sodobni strojni 
obdelavi dale večji pridelek. 

Izjemne lastnosti 
tritikale že prepoznali v 
Evropi in ZDA

Tritikala pa je nova vrsta žita, 
ki je nastala s križanjem pšenice 
in rži. Za dve žiti v enem bi ji lah-
ko po slovensko rekli tudi pšenrž, 
Poljaki pa ji pravijo kar pšenžito. 
Po besedah Darje Kocjan Ačko z 
ljubljanske biotehniške fakultete 
so jo strokovnjaki začeli križati že 
konec 19. stoletja, vendar so za 
vzgojo prve komercialne sorte 
tritikale potem potrebovali še sko-
raj sto let. »V svetu se je seje vse 
več, še posebej v Kanadi in ZDA, v 
Evropi pa največ v Franciji, Italiji, 
na Poljskem in Madžarskem, saj se 
zavedajo izjemnih lastnosti tega 
hibrida, ki je 'pobral' najboljše od 
svojega očeta in matere. Tritikala 
je namreč odpornejša na sušo, 
manj zahtevna glede plodnosti tal, 
manj občutljiva na glive in okužbe, 
zaradi česar se uporabi tudi manj 
fi tofarmacevtskih sredstev, hkrati 
pa vsebuje več beljakovin kot pše-
nica, daje velik pridelek in je pri-
merna za ekološko kmetovanje. V 

svetu, ki se močno spreminja tudi 
na podnebni ravni, bi lahko triti-
kala zaradi vseh naštetih lastnosti 
postala žito prihodnosti. Žal se v 
Sloveniji, kjer uspeva na približno 
4.000 hektarjih, zaenkrat uporab-
lja skoraj izključno kot krmno žito 
in za bioplin, čeprav bi jo bilo bolje 
usmeriti v krušna žita. Škoda je, da 
je bolj ne izkoristimo za samooskr-
bo, energijo pa raje pridobivamo 
iz rastlin, ki niso primerne za pre-
hrano.«

Žogica na strani pekov 
in potrošnikov

Da se je tritikala pri nas dobro 
»prijela«, ugotavlja ptujski kme-
tijski svetovalec Ivan Brodnjak, 
čeprav jo nekateri v zadnjem času 
opuščajo. »Ocenjujem, da kmetje 
med vsemi žiti posejejo od pet 
do deset odstotkov tritikale. Kot 
krmno žito se odlično obnese, po-
sebej za prehrano prašičev, ima 
dobro hranilno vrednost, je odpor-
na, ne potrebuje toliko škropljenja 
kot pšenica. Ker je tritikala pri nas 

znana kot krmno žito, je najbrž 
tudi zato ne uporabljamo v prehra-
ni. Če pa bi bilo povpraševanje po 
krušni tritikali, če bi jo mlini odku-
povali, bi seveda kmetje takoj rea-
girali in se prilagodili, toda kolikor 
mi je znano, zanimanja ni. Žogica 
je torej na strani pekov in potrošni-
kov. Je pa kruh iz tritikaline moke 
dober, bolj zbit kot pšenični in 
manj kot rženi.«

V Mlinu Korošec in v 
Žitu tritikale ne meljejo

»Je sorazmerno nova stvar, prej 
je nismo poznali, zaenkrat tudi še 
nismo poskusili, niti o tem razmiš-
ljali. Vem pa, da je dobra predvsem 
za peko kolačev, peciva in mede-
njakov, a ne toliko za industrijsko 
peko, kjer se vse sestavine že v 
naprej zmešajo, ampak bolj za in-
dividualno rabo, kjer lahko gospo-
dinje testo, če se ne vleče dobro, 
sproti prilagajajo,« je povedal Vla-
do Korošec. 

Podobno odgovarjajo tudi v 
Skupini Žito: »V Žitu tritikalo sicer 

poznamo, ampak moke iz nje za 
naše kruhe in pekovske izdelke ne 
uporabljamo, prav tako trenutno 
nimamo v načrtu, da bi to moko 
preizkusili,« je povedal Erik Rupnik, 
koordinator za pekarstvo v Skupini 
Žito.

Na ekološki kmetiji Posestvo 
Trnula na Ljubljanskem barju so 
tritikalino moko sprva imeli v po-
nudbi, vendar je trenutno nimajo, 
saj jim na njihovem območju ni naj-
bolje uspevala, polega tega ljudje 
njene moke niso dovolj poznali, 
zato so je večino kar podarili. 

Na turistično-ekološki kmetiji 
Čemas iz Bele krajine, kjer jo ponu-
jajo tudi v svoji spletni prodaji, pra-
vijo, da je zelo okusna in vsebuje 
več beljakovin kot pšenica, hkrati 
pa manj lepka oziroma glutena, ki 
omogoča raztezanje in elastičnost 
testa. Iz moke prav tako lahko sku-
hamo žgance in polento iz zdroba, 
lahko uporabimo zrnje za kašo v 
enolončnicah ali prilogah, le da jo 
moramo prej nekaj ur namakati in 
jo šele potem uporabimo za kuho.

Slovenija � Tritikala – križanka med pšenico in ržjo z odličnimi lastnostmi 

Žitarica prihodnosti pri nas le za krmo
Tritikala je bolj odporna na sušo in manj občutljiva na glive in okužbe, zaradi česar se uporabi tudi 
manj fi tofarmacevtskih sredstev, daje velik pridelek in je primerna za ekološko kmetovanje. Kljub temu 
je kot krušno žito v Sloveniji skoraj nepoznana. 

Foto: SD

V Sloveniji je s tritikalo posejanih približno 4.000 hektarjev njiv.

Geotermalna energija namreč 
omogoča pridelavo hrane tako re-
koč skozi vse leto.

Glede na to, da ima Slovenija 
nizko samooskrbnost predvsem 
pri zelenjavi in sadju, je geotermal-
na energija lahko tu priložnost. S 
pomočjo geotermalne vode pa se 
lahko ohrani naš potencial in pove-
ča samooskrbo na področju zele-
njadarstva.

V Sloveniji sta znana dva velika 
projekta, rastlinjaka, ki se ogrevata 
s pomočjo geotermalne energije: 
rastlinjak orhidej Ocean Orchids 
ter rastlinjak s paradižniki Lušt. To 
sta dva koncepta, ki kažeta smer 

agrobiznisa na področju kmetij-
stva. »Z uporabo geotermalne 
energije se lahko pridelava hrane 
začne že v prvih mesecih leta, pri-
delki pa so lahko na voljo do pozne 
jeseni. S tem se lahko poveča kon-
kurenčnost proizvajalcev na trgu, 
saj lahko svoje pridelke ponujajo 
praktično celo leto,« so sporočili iz 
kmetijskega ministrstva.

Pri nas je izraba geotermalne 
energije za namen kmetijske proi-
zvodnje trenutno majhna. V teko-
čem programskem obdobju je bilo 
namreč investicij v ta namen zgolj 
za 387.300 evrov.

Slovenija � Premalo izkoriščeni naravni viri

Geotermalna energija za pridelavo hrane 
Geotermalna energija, ki jo v Sloveniji izkoriščamo predvsem v termalnih kopališčih, predstavlja veliko priložnost tudi 
v pridelavi hrane. To je pomembno predvsem v luči podnebnih sprememb, zaradi katerih je kmetijstvo, ki je precej 
odvisno od vremena, pod pritiskom.

Foto: Wikipedia
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Na pokopališču v Cirkulanah bi v prihodnje uredili žarni zid.

Ptuj, Markovci � Revitalizacija brežin jezera

Vrednost lanskih del: 
920.000 evrov
Dravske elektrarne Maribor (DEM) na Ptujskem jezeru 
nadaljujejo črpanje mulja. Sicer ga iz jezera ne odstranju-
jejo, temveč ga prelagajo v lesene opaže ob brežinah.

Naloženi material nato poravnajo (splanirajo), ga zatravijo in po-
gozdijo. Na tak način so na desnem bregu jezera ozelenili 1.800 in na 
levem 600 metrov brežine. Od leta 2017 za odstranjevanje sedimen-
tov z dna jezera in revitalizacijo brežin skrbi državno podjetje RGP iz 
Velenja. Z DEM ima za ta dela sklenjeno krovno petletno pogodbo, h 
kateri vsako leto podpišejo aneks o predvidenih delih. Zaradi poznega 
začetka del je RGP v letu 2017 v jezeru preložil le 4.500 m3 materia-
la. Vrednost del je bila 168.000 evrov. Lani so dela začeli prej in v pol 
leta (od sredine aprila do sredine novembra) z dna jezera na brežine 
premestili 67.000 m3 mulja. Dela so veljala 920.000 evrov. Zneska 
prikazujeta stroške za odstranjevanje sedimenta, oblaganje brežin, 
lesene zaboje oz. opaže in pilote, zavarovanje, planiranje, zasaditve, 
kovinske gabione na Ranci, poskusno polje s kaštami pod Puhovim 
mostom … Letos bodo predvidoma revitalizirali še 700 metrov bre-
žine jezera. Ta čas dela potekajo na levi strani v Spuhlji, kasneje bodo 
na desni strani izvedli poskusno polje s kovinskimi gabioni v dolžini 
200 metrov. „Trenutni način revitalizacije dopušča izvedbo brežin do 
globine dveh metrov. Kjer je jezero globlje, izvedba ni možna. Je pa 
v pripravi projekt, ki bo obdelal tudi drugačen način izvedbe, za glo-
bine večje od dveh metrov, seveda če bo to mogoče,“ so pojasnili v 
vodstvu DEM.

Za košnjo letno 320 tisočakov
Konec junija je RGP končal tudi prvo letošnjo košnjo ob strugi Dra-

ve ter na brežinah kanala in Ptujskega jezera. Košnjo so začeli konec 
maja, najprej skozi mesti Maribor in Ptuj, nato so nadaljevali po baze-
nih od Dravograda proti Forminu. „Košnja po energetskih objektih se 
bo izvedla še enkrat – septembra in oktobra. Medtem ko se skozi mes-
ti Maribor in Ptuj opravita še vsaj dve košnji. Strošek prvega dela koš-
nje z dognojevanjem in čiščenjem zarasti je znašal približno 140.000 
evrov. Košnja zajema tudi poseke podrasti, odstranjevanje ambrozije, 
čiščenje notranje strani kanalov in zalivanje fug. Letni strošek za vsa ta 
dela okvirno letno znaša 350.000 evrov,“ so še dodali v DEM.

Cirkulane � Dela na pokopališču

Senčila in ozvočenje
V občini Cirkulane snujejo ideje za postavitev žarnega 
zidu na pokopališču in prostora za raztros pepela.

Županja Antonija Žumbar je pojasnila, da je v izdelavi arhitekturna 
zasnova. Kdaj in v kakšni obliki bodo projekt izvedli, še ni znano, kot 
tudi ne, kolikšni bi bili z njim povezani stroški. Bo pa občina letos, pred-
vidoma do dneva mrtvih, na pokopališki vežici vgradila senčila in poko-
pališče opremila z novim ozvočenjem. Zaradi vremenskih vplivov, pred-
vsem sonca in vročine, bodo na vežici namestili zunanje žaluzije. Stro-
šek bo okoli 1.400 evrov. Po besedah županje je v načrtu tudi ozvočenje 
pokopališča, kar bo občino stalo blizu 3.000 evrov.  

Foto: MZ

Odstranjevanje sedimenta v Ptujskem jezeru, tokrat pri Spuhlji. Z mu-
ljem so DEM doslej obložile okoli 2,5 km jezera in ga ozelenile. Letos 
bodo revitalizirali novih 700 metrov.

Zato so krajani na trojiško občin-
sko upravo naslovili pismo, v kate-
rem ponovno zavračajo kakršne-
koli poskuse oživitve motokrosa v 
Oseku. Že leta 2015, v času manda-
ta prejšnjega občinskega sveta pa 
tudi župana, ko je bilo zemljišče za 
motokros v Oseku že dolgo napro-
daj, a zanj ni bilo pravega interesa, 
so namreč svetniki razpravljali tudi 
o možnosti, da bi zemljišče oddali 
v najem, saj se je zanj zanimalo 
društvo AMD Trojica, ki je želelo 
obnoviti zapuščeno progo v dol-
žini 2280 metrov in jo nameniti 
za rekreativno vožnjo. Ker so bili 
nekateri krajani že takrat izrazito 
proti zaradi hrupa, smradu in pra-
hu, ki ga povzročajo motorji, je 
nekdanji župan Darko Fras naročil 
študijo hrupa in vpliva na okolje, s 
čimer se je strinjalo tudi Društvo 
paraplegikov Podravja, ki je lastnik 
dela zemljišča. 

Študija ni pokazala 
prekoračitev mejnih 
vrednosti hrupa

»Za lažje razumevanje moramo 
še malo nazaj v zgodovino, v čas 
skupne velike občine Lenart, ki 
je bila lastnica zemljišča. Tik pred 
zaključkom mandata je tedanji 
župan Ivan Vogrin del zemljišča z 
nepremičninami podaril oziroma 
prodal za simbolično ceno društvu 
paraplegikov, ki je tam ustanovilo 
Paracenter Osek, po ustanovitvi sa-
mostojne občine Sveta Trojica pa je 
ta kot naslednica lenarške prevzela 
lastništvo nad preostalim delom 
zemljišča, na katerem stoji zapuš-
čena proga,« je pojasnil Jože Žel iz 
trojiške gospodarske javne službe. 

»Vrnimo se k omenjeni študiji. 
Čeprav je pokazala, da zaradi tre-

ningov in tekmovanj na motokros 
progi Osek dolgoročna povpreč-
na letna raven hrupa pri nobeni 
od najbližjih stavb z izjemo Pa-
racentra ne bi presegala mejnih 
vrednosti hrupa, pa so se krajani 
na zboru aprila 2016 izrekli proti 
oživitvi proge.« Njihov ne sicer ni 
bil zelo prepričljiv, saj je od 117 pri-
sotnih za oživitev motokrosistične 
proge glasovalo 53 krajanov, proti 
pa jih je bilo 64, seveda pa so bili 
kljub temu ustavljeni vsi nadaljnji 
postopki za oddajo zemljišča v 
najem in vse aktivnosti v zvezi z 
oživitvijo. 

Svetnica sicer sliši 
motoriste, a njenega 
moža in sina naj ne bi 
bilo med njimi

Župan David Klobasa je svetnike 
seznanil z vsebino zadnjega pisma 
krajanov. Čeprav svetnica Jasmina 
Trojner Kraner zanj ni vedela, pa je 
povedala, da živi blizu motokros 
proge in da se po njej občasno res 

vozijo motorji, vendar motoristov 
ne pozna, saj naj bi tja prihajali iz 
drugih občin. Obljubila je, da bo v 
prihodnje bolj spremljala to doga-
janje, ob tem pa zavrnila govorice, 
da se po progi podita tudi člana 
njene družine, in sicer njen sin in 
mož. Zagotovila je, da naj bi onad-
va za vožnjo z motorjem upora-
bljala zgolj lokacije, kjer je motok-
ros dovoljen in ki jih tudi pošteno 

plačata. Branko Novak je dodal, 
da je za ugotavljanje identitete 
motoristov, ki se vozijo po progi 
»na črno«, pristojna policija, župan 
Klobasa pa je menil, da bo temu 
območju treba dodati neko novo 
vsebino, saj je več kot očitno, da 
krajani motokrosa nočejo, zemlji-
šče pa v tako zanemarjenem sta-
nju, kot je zdaj, tudi ne more ostati. 

Sveta Trojica � Krajani Oseka spomnili, da ne želijo oživitve motokros proge

Se po zaprti progi podita 
tudi svetničina družinska člana?
Osek v občini Sveta Trojica je bil nekoč znan po motokros progi, na kateri so se odvijale tako državne kot 
evropske dirke. Proga je zdaj že kakšni dve desetletji uradno zaprta, zaraščena in zanemarjena, po njej 
pa še vedno radi dirkajo ljubitelji tega adrenalinskega športa. »Na črno«, seveda, in v splošno nezado-
voljstvo krajanov, ki nočejo več hrupa in smradu motorjev.

Foto: M24

V preteklosti smo večkrat opo-
zarjali na zanemarjeno podobo 
nekaterih delov malega mesta. 
Potniki, ki se v sredo Ormoža deni-
mo pripeljejo z avtobusom, lahko 
na eno takšno črno točko naletijo 
že na avtobusni postaji in tamkaj-
šnjem parku. Ureditve te črne toč-
ke, ki kazi videz mesta, se je lotila 
ormoška občina. Kot pove župan 
Danijel Vrbnjak, bodo za preuredi-
tev parka še v tem letu namenili 
5.000 evrov. Namestili bodo nova 
igrala ter poskrbeli za ustrezno 

ureditev okolice, na dolgi rok pa 
načrtujejo celovitejšo preureditev 
omenjenega parka. »V tem letu 
smo se odločili, da uredimo park 
za avtobusno postajo. Opažamo, 
da se v parku zbere kar nekaj ljudi 
in s tem smo temu parku želeli dati 
dodatno ponudbo, kot tudi ustre-
zno ureditev, kjer bi tudi otroci 
lahko aktivno preživeli čas. Eden 
izmed razlogov postavitve igral je 
tudi, da otroci več ne bi poskako-
vali po vodometu, ampak da svojo 
aktivnost preusmerijo na igrala. 
Strošek preureditve parka za avto-
busno postaja je cca. 5000 evrov,  
kot tudi kar nekaj vloženega dela 
občinskega režijskega obrata. Igra-
la bodo postavljena v prvi polovici 
avgusta. V naslednjih dveh letih pa 
bo ta del Ormoža dobil novo po-
dobo. Preuredila se bo avtobusna 
postaja, park pa bo še z dodatnimi 
določenimi detajli nadgrajen, ven-
dar v takšni meri, da bo osnovna 
zasnova ostala enaka,« je še pove-
dal župan Vrbnjak.

Ormož � Odpravljajo »črno točko«

Za lepšo in prijaznejšo podobo 
parka ob avtobusni postaji
V središču Ormožu v parku pri avtobusni postaji bodo kmalu postavili igrala, v nas-
lednjih dveh letih pa bo ta del dobil povsem novo podobo, napovedujejo na tamkajšnji 
občini.

Foto: MH

Zavrnili so vrhunskega 
motokrosista Tima Gajserja

Da motokrosa v Oseku ne bo več, je bila tudi županova 
predvolilna obljuba krajanom Oseka, ki jo bo seveda izpol-
nil. »Osebno pa menim, da leži proga na zelo samotni legi, 
zato bi se jo dalo lepo urediti in zaščititi pred hrupom tudi s 
protihrupno ograjo. Za zemljišče se je zanimal naš vrhunski 
motokrosist Tim Gajser, a smo ga morali zavrniti, zato na to 
gledam kot na veliko izgubljeno priložnost. Kakorkoli, zdaj je 
treba najti vsebine, s katerimi bomo uredili občinsko zemlji-
šče, ki bodo prinesle neko dodano vrednost in ki bodo obenem 
sprejemljive za krajane,« je sklenil Jože Žel.
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»Rad pomagam, če le lahko. 
Nimam pa rad izkoriščanja,« nam 
odločitev, zakaj se je pridružil in 
postal eden izmed šoferjev pro-
stovoljcev, pojasni Anton Horvat. 
Uslugo brezplačnega prevoza 
starejših v središki občini ponujajo 
že od sredine maja, namenjena pa 
je predvsem tistim, ki živijo sami, 
nimajo avtomobila ali vozniškega 
izpita oz. nimajo možnosti za pre-
voz v družini. Kot pravi Horvat, jih 
starejši po opravljenem prevozu 
velikokrat vprašajo, koliko bo to 

»koštalo«, saj še vedno mislijo, da 
je za prevoze treba plačati.

Največkrat k zdravniku 
in po drugih opravkih

Prostovoljni vozniki pridejo upo-
rabnika navadno iskat na dom in 
ga potem odpeljejo po različnih 
opravkih; največkrat k zdravniku, 
na banko, v trgovino in po drugih 
nujnih opravkih. Precej je namreč 
takih, ki živijo sami in nimajo avto-
mobila, ali pa potrebujejo prevoz 

v dopoldanskem času, ko njihovi 
svojci delajo. »Skupaj z drugimi 
šoferji prostovoljci in središko 
občino ponujamo brezplačne pre-
voze starejšim, ki jih najbolj potre-
bujejo. Po navadi so to prevozi k 
zdravniku in po drugih opravkih. 
Prvič sem prevoz opravil kar s svo-
jim avtomobilom, saj je oseba pot-

rebovala prevoz do središča naše 
občine, tako da ni imelo smisla, da 
grem tja po kombi in potem nazaj 
ponjo. Peljal sem jo k zdravniku, 
spotoma pa sva se na njeno željo 
ustavila še v trgovini. To je sedaj 
moja druga vožnja,« nam medtem, 
ko se z rdečim občinskim kombi-
jem vozimo proti uporabnici v ne-

kaj kilometrov oddaljeno naselje 
Obrež, razlaga Horvat. 

Nekatere je še vedno 
sram prositi za pomoč

»Poleg prevoza pa je zelo po-
memben tudi pogovor. Te osebe 
so namreč navadno osamljene. Je 

Središče ob Dravi � Starejše po opravkih brezplačno vozijo prostovoljci

»Ljudje še vedno mislijo, da je treba n
V približno treh mesecih, odkar so na občini Središče ob Dravi prevzeli vso organizacijo in skrbi ter s prostovoljci šoferji
njihovih opravkih, je bilo opravljenih približno 13 takšnih prevozov.

Zadovoljna uporabnica Ana Šalamun s šoferjem
Alenko Horvat.

LIDLOV MLADI VINAR
2019

Ustvarimo 
boljši svet!

Brezplačne prevoze z električnim 
vozilom naj bi prihodnje leto 
ponujali tudi v Ormožu

Brezplačen prevoz starejših oseb pa nameravajo uvesti 
tudi v občini Ormož, je povedal župan Danijel Vrbnjak: 
»Pripravljamo vse potrebno, da se prijavimo na razpis, s 
katerim bomo nabavili večje električno vozilo, ki bo med 
drugim služilo tudi za prevoz starejših občanov. Vozilo 
bi kupili naslednje leto. Poiskati pa bo treba še voznike 
prostovoljce, ki bi te prevoze tudi opravljali.«

Foto: MH

Eden izmed prostovoljnih šoferjev Anton Horvat. Starejši ljudje so tovrstne storitve izjemno veseli.
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Brezplačni prevozi za starejše 
že v večih občinah

Brezplačni prevozi starejših se sicer izvajajo že v številnih 
občinah. Lani so to storitev med prvimi uvedli Velenje, Ajdovščina 
in Novo mesto. Letos spomladi pa so se za brezplačen prevoze 
starejših občanov odločili tudi v občinah Slovenj Gradec in Ravne 
na Koroškem. V Slovenj Gradcu so brezplačne prevoze za starejše 
začeli opravljati 13. maja, na Ravnah pa občina za letos načrtuje 
nakup vozila, s katerim bo v prihodnje omogočala brezplačne 
prevoze za starejše in invalide. Vendar pa ta občina že dalj časa 
sofinancira brezplačne prevoze za upokojence v dopoldanskem času 
v okviru rednih linijskih avtobusnih povezav na relaciji Kotlje-
Ravne-Prevalje. Glede na številne pobude in potrebe pa so ugotovili, 
da to ni dovolj.

Rogaška Slatina je junija letos uvedla brezplačen tedenski 
avtobusni prevoz za starejše občane iz različnih naselij v Rogaško 
Slatino. Prevozi se izvajajo vsako sredo med 8. in 12.30 uro z 
minibusom Slatinčan. Minibus za 15 oseb vozi v vseh treh krajevnih 
skupnostih slatinske občine, skozi 28 naselij. Tudi občini  Šmarje pri 
Jelšah in Zreče sta junija pristopili k projektu Prostofer. 

Občina Laško je storitev brezplačne vožnje uvedal junija v okviru 
projekta Prijatelstvo. Brezplačni prevozi so namenjeni starejšim od 
65 let, gibalno oviranim občanom laške občine, ki nimajo drugih 
možnosti drugega prevoza, tudi ne možnosti javnega prevoza, ter 
so načeloma oddaljeni od mestnega ali vaškega jedra več kot en 
kilometer. Vsak posameznik lahko brezplačni prevoz koristi največ 
trikrat na mesec, prevozi pa se bodo izvajajo znotraj laške občine.

Foto: MH

Kot glavni razlog, da so se lotili 
urejanja te problematike, županja 
mestne občine Ptuj Nuška Gajšek 
navaja željo, da se občanom po-
nudi urejen prostor za vrtičkanje. 
Urbani vrtovi bodo (najprej) ureje-
ni na Mlinski cesti, kjer je to možno 
tudi v skladu s prostorskim načr-
tom. Gre za površino, ki meri kar 
6121 m². Namen pa je v čim krajšem 
času podobno urediti še vrtove v 
Ljudskem vrtu. Začetek poskusne-
ga projekta bo v oktobru, potem 
ko bodo uporabniki pobrali pridel-
ke. V naslednjih tednih jih bodo ob-
vestili o nameri občine, že jeseni pa 
bo občinsko podjetje Javne službe 
začelo urejati urbane vrtove. Koli-
ko bo občino to stalo, še ne vedo 
natančno, prav tako ne, kolikšna 
bo potem zakupnina oz. najemni-
na posameznega vrtička. Bodo pa 
urejene in modernizirane vrtove, 
svojemu namenu predali pomladi 
prihodnje leto. 

Kako bodo urejeni novi 
urbani vrtovi

»Urbano vrtičkarstvo je v zad-
njem obdobju čedalje bolj prilju-
bljena dejavnost, ki ljudem omo-
goča pridelovanje lastnih vrtnin 

na zemljiščih v mestu. Ponuja 
možnosti samooskrbe, rekreacije, 
povezovanja, druženja in deljenja 
izkušenj z drugimi. Gre za dejav-
nost, ki bistveno izboljša kakovost 
življenja mestnih prebivalcev. Me-
stna občina Ptuj si prizadeva, da 
bo takšno izkušnjo podarila tudi 
svojim občanom. Skupaj z lepo 
urejenimi vrtovi bi uredili dostop 
do vode, stranišča, lope za orodje, 
kompostnike ter igrala za otroke,« 
pojasnjuje županja.

Na navedeni lokaciji bodo ureje-
ni vrtovi v velikostih 50 m2 (10 m 
x 5 m) in 25 m2 (5 m x 5 m), ki jih 
bodo v najem oddajali po simbolič-
ni ceni zainteresiranim uporabni-
kom. V primeru večjega števila za-
interesiranih bodo imeli prednost 
pri najemu že obstoječi uporabniki 
vrtov. »Z ureditvijo predmetne 
površine bo zagotovljeno tudi 
primerno odlaganje odpadnega 
materiala z vrtov, poskrbljeno bo 
za odvoz odpadkov in za vse sto-

ritve, ki se v sklopu namenskosti 
rabe površine potrebujejo. Na 
celotni površini so predvidene 
lesene hišice, kjer bodo zbiralniki 
deževnice in prostor za posame-
zne uporabnike za skladiščenje 
vrtnarskega orodja. Do zbiralni-
kov vode bo speljan tudi vodovod 
za primer sušnega obdobja. Med 
vrtovi bodo urejene gramozirane 
potke, celotno območje pa bo 
ograjeno,« načrte predstavljajo na 
ptujski občini.

Za uporabnike je predvidena 
tudi organizacija predavanja s stro-
kovnjakinjo na področju vrtičkar-
stva Mišo Pušenjak.

Nič več brezplačno …
Ker občina trenutno nima po-

datkov o tem, kdo vrtove na ob-
činskih površinah obdeluje, bodo 
tudi to v prihodnjem letu spre-
menili. Baza najemnih pogodb bo 
vzpostavljena na občini, za najem 

pa bo treba plačati simbolični zne-
sek, nekaj deset evrov letno.

Kot zatrjuje Gajškova, osnovni 
namen občine ni zaslužek, pač pa 
primerna ureditev površin. Dejstvo 
je, da gre za eno turistično bolj 
obremenjenih poti v mestu, ki pa 
ni urejena temu primerno. Vsak 
vrtičkar si je sicer prostor uredil 
po svoje, nekateri bolj, drugi manj 
estetsko, nova podoba pa naj bi 
bila bistveno bolj celovita in ureje-
na. Županja upa, da bo ta ideja tudi 
med ljudmi dobro sprejeta, kot 
pravi, si želijo čim več ljudi, ki bodo 
obdelovali to zemljo, v urejenih, 
urbanih vrtovih, ki bodo primerno 
opremljeni. 

Uporabniki vrtov morajo najka-
sneje do 30. septembra odstraniti 
pridelke, vso opremo in objekte na 
površinah na Mlinski cesti. Za zdaj 
se ureja le ta del, medtem ko povr-
šina v neposredni bližini, ki je v lasti 
podjetja Agis in jo prav tako upora-
bljajo vrtičkarji ob Dravi (ob maka-
damskem sprehajališču od centra 
mesta do Term), ostaja nespreme-
njena. A tudi tam so po naših, sicer 
neuradnih podatkih, že pripravljeni 
načrti za povsem drugačen namen 
– stanovanjsko gradnjo.

Ptuj � Urejali bodo urbane vrtove

Na Bregu konec brezplačnega vrtičkanja in postavljanja lop?
Vrsto let se na ptujski občini trudijo urediti področje vrtičkanja na občinskih površinah. Doslej je bila uporaba vrtov brezplačna, nadzora nad postavljanjem raznora-
znih objektov ob njih pa ni bilo. Marsikje, tudi ob Mlinski cesti, ki vodi do ptujskih Term, so zraven vrtov zrasle številne lesene lope in podobni objekti, ki ne služijo zgolj 
odlaganju orodja. Do konca naslednjega meseca bodo uporabniki tam morali odstraniti vse, kar je trenutno še na teh vrtovih. 

Foto: DK 

Do konca septembra imajo uporabniki vrtov čas, da odstranijo pridelek ter vse preostalo z vrtov, ki so jih doslej uporabljali. Gre namreč za občinsko 
površino, ki jo bodo urejali.

nekaj plačati …«
i začeli izvajati storitev brezplačnega prevoza starejših oseb po 

Foto: MH

m Antonom Horvatom in njegovo ženo, sicer koordinatorico projekta Starejši za starejše 

pa tako, da je nekatere še vedno 
sram prositi za prevoz, a prav sta-
rejšim, ki živijo sami, so brez avto-
mobilov in vozniških izpitov in se 
soočajo s hudimi težavami, saj ne 
zmorejo niti do zdravnika ali trgo-
vine, je namenjena ta storitev,« 
pristavi njegova žena, sicer tudi 
koordinatorica projekta Starejši za 
starejše Alenka Horvat.

Zadovoljna 
Ana Šalamun: 
»Bogu hvala, 
da imamo ta prevoz«

Pogleda na kombi na domačem 
dvorišču se razveseli 78-letna Ana 
Šalamun, ki z berglo in povezano 
nogo že hiti proti prispelemu pre-
voznemu sredstvu. »Bogu hvala, 
da je omogočena ta storitev. To je 
res v redu. Zelo dobra pomoč,« je z 
vidno hvaležnostjo povedala Ana, 
ki se je te storitve tokrat posluži-
la drugič. »Petelin mi je s kremplji 
konec junija poškodoval nogo. 
In sedaj moram na vsake toliko 
hoditi na preveze v Zdravstveni 
dom Ormož. Živim s svojo sestro 

in sinom, ki pa nima avtomobila. 
Mož mi je že umrl. Bi pa vas pro-
sila, da se spotoma ustavimo še 
v papirnici, da si skopiram izvid,« 
je nadaljevala Ana. Povedala je 
še, da je za to plemenito storitev 
izvedela iz občinskega obvestila, 
ki so ga pred kratkim prejeli na 
domove. Prijazni šofer prostovo-
ljec in njegova žena uporabnici z 
veseljem ustrežeta, jo pospremita 
do zdravnika in počakata. Nato jo 
odpeljeta na dom. »Danes pa smo 
hitro končali. Pridite na kavo,« 
nas je po opravljenem prevozu 
na domačem dvorišču hvaležno 
povabila Ana. »V ponedeljek, ko 
bom spet potrebovala prevoz za 
prevez te moje ljube noge, pa vas 
zopet naprošam,« je še dodala in 
pomahala v slovo.

Iz meseca v mesec 
se število prevozov 
povečuje

Da je ta storitev s plemenitim 
namenom dobro zaživela, vedo 
povedati na tamkajšnji občini, ki 
pokriva stroške prevozov. Kakih 
deset prostovoljnih šoferjev z iz-
meničnimi dežurstvi zagotavlja 
redno izvajanje te usluge. Prevoze 
opravljajo na območju središke in 
sosednje, ormoške občine. Doslej 
so opravili že 13 takih prevozov, pri 
tem pa opažajo, da število opra-
vljenih prevozov narašča iz mese-
ca v mesec. 

Naj ob tem še dodamo, da je za 
lažjo organizacijo obvezno prevoz 
najaviti s klicem v tajništvo občine 
(od ponedeljka do četrtka med 8. 
in 14. uro, ob petkih do 12. ure), in 
sicer približno dva dni pred predvi-
denim prevozom.
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Novi »gazda«, nova pravila. 
Prevladala so politična in ideolo-
ška mnenja ter zahteve in datum 
praznika premaknila za tri dni na-
zaj. Samo zato, da ne bi ostalo ne-
kaj, kar bi dišalo po »rdečih«. Pri 
tem pa so zatajili zgodovinska dej-
stva slovenskega osamosvajanja.

8. avgust kot občinski praznik 
smo praznovali dolga leta v spo-
min na padle rodoljube. Naj osve-
žim spomin tistim, ki še danes od-
por proti okupatorju jemljejo kot 
nebodigatreba. Pred 77. leti, 8. av-
gusta, je potekal v gozdičku Laze 
v Mostju pri Juršincih neenak boj 
desetih slovenskih domoljubov 
z mnogo številčnejšim in do zob 
oboroženim sovražnikom. Padli 
borci Slovenskogoriške čete so 
zato postali legenda: tako Franc 
Kramberger, Alojz Zavec ter Vin-

ko in Kostja Reš, ki so obležali na 
bojišču, kot Drago Stojko, ki je za 
ranami podlegel naslednji dan, pa 

ujeta Janez Čeh in Janez Pukšič, ki 
sta končala kot talca na dvorišču 
sodnih zaporov v Mariboru, pa 

Jože Lacko, ki so ga nacisti prijeli 
čez dva dni in je zaradi hudih mu-
čenj podlegel čez dober teden, 18. 
avgusta 1942, pa tudi Mirko Reš 
in Franc Osojnik, ki sta se edina 
rešila, a tudi že v istem letu dobo-
jevala svoj življenjski boj. Deset 
upornikov – deset junakov!

Pa ne samo teh deset; na deseti-
ne padlih borcev, izgnanih, ustre-
ljenih talcev, ukradenih otrok, 
taboriščnikov, pregnanih, prisilno 
mobiliziranih z našega območja je 
dalo svoja življenja ne kot kamen-
ček, pač pa kot veliko temeljno 
skalo tudi za današnjo samostoj-
nost. Njim je bil posvečen 8. av-
gust kot ptujski občinski praznik. 
Danes se nanje spominjamo na 
vsakoletnem dnevu spoštovanja 
vrednot NOB na Ptujskem.

Pisma bralcev

Prazniku ob rob
8. avgust je bil pred osamosvojitvijo občinski praznik ptujske občine.

Arheološka izkopavanja so po 
besedah ptujske županje Nuške 
Gajšek eden izmed razlogov, da 
končanje projekta zamuja. V Slom-
škovi ulici, ki so jo razkopali kot 
zadnjo, so namreč našli izjemno 
zgodovinsko zapuščino.

„Na območju Slomškove se do 
danes posebni gradbeni posegi 
niso izvajali, zato je globoko v 
zemlji zakopana dediščina ostala 
nedotaknjena. Odkrili smo, da je 
Slomškova ulica bila poseljena že 
v rimskem času. Natančno data-
cijo še ugotavljamo, a trenutne 
raziskave kažejo na konec prvega 
do začetka tretjega stoletja. Pro-
ti ptujskemu gradu je potekala 
cesta, ob njej pa so stali objekti. 
Odkrili smo, da to niso bile čis-

to navadne, vsakdanje ali nepo-
membne stavbe. Ometi v objektih 
so zelo dodelani, našli smo freske. 
Iz tega izhaja, da so to bile bogate 
hiše.

Po rimskem obdobju sledi nekaj 
časa zatišja. Nov zagon se potem 
ponovno izkaže v srednjem veku, 
v 13. stoletju, ko Slomškovo ulico 
preuredijo. Cesto malo premak-
nejo, počasi pričnejo nasipavati 
del proti Novemu trgu. Na podlagi 
raziskav smo sedaj prepričani, da 
je bil teren na tem delu (današnja 
tržnica, del Miklošičeve, Novi trg) 
močvirnat. Miklošičeva se je iz 
blatnega in močvirnatega obmo-
čja v tem obdobju pričela razvijati 
kot del mesta, začne se srednjeve-
ška pozidava.

V 16. stoletju je obliko prostora 
bistveno spremenila vojašnica, 
ki je stala do začetka 20. stoletja. 
Naslednja velika gradbena poteza 
je bila tržnica v dosedanji obliki, 
tretjemu večjemu posegu smo pri-
ča danes,“ je pojasnil Samo Hva-
lec, vodja arheoloških izkopavanj. 
Dodal je, da čeprav so pričakovali 
bogate najdbe, pa jih je pri raziska-
vi terena še marsikaj presenetilo, 
denimo židovski nagrobnik, naslo-
njen na rob hiše v zaledni ulici med 
Miklošičevo in nekdanjim Pekom. 
„Nagrobni kamen je bil obrnjen: 
napis je bil proti hiši, hrbtna stran 
proti ulici. Vsak dan smo hodili 
mimo njega in ni pritegnil naše po-
zornosti. Tako smo ga res odkrili 
čisto po naključju. Njegova vloga 

je bila, da je ščitil rob meščanske 
hiše. Ko so grobišče opustili, so 
material (kamne) pač uporabljali 
za druge namene. Odkrili smo og-
romno zgodb, do konca raziskav 
jih bomo še nekaj. Zanima nas, kaj 
bomo odkrili na zaključku mesta, 
ob stiku z nekdanjo strugo Graje-
ne,“ je še dodal Hvalec.

Ptuj � Arheologija v Slomškovi ulici

Tod je bilo živahno že v prvem stoletju
Po zadnjih informacijah iz ptujske Mestne hiše se bo vrednost arheoloških raziskav pri projektu obnove tržni-
ce, Slomškove in Miklošičeve ulice podvojila: za arheologijo bo treba nameniti okoli 300 tisočakov.

Foto: Črtomir Goznik

Nekdanja Petoviona je segala v današnjo Slomškovo ulico vse do paviljona na tržnici. Ostanki objektov kažejo, da ni šlo za čisto vsakdanjo in navadno 
pozidavo, temveč za bogatejšo arhitekturno zasnovo z dodelanimi ometi in freskami.
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Lenart � Čakajoč na evropska sredstva za pro-
jekta Lenart se igra in Motorični park Polena

Konec parkiranja na 
črno za avtodomarje
V osrednjem mestnem parku je nujna prenova športnega 
igrišča, zamenjava svetilk z varčnimi in zasaditev novih 
dreves, na ŠRC Polena bodo posodobili otroško igrišče in 
uredili postajališče za šest avtodomov. Obe investiciji sta 
skupaj vredni skoraj 90.000 evrov.

Če bodo uspešni na razpisu, se bodo lahko v Lenartu že prihodnje 
leto pohvalili z dvema prenovljenima in posodobljenima parkoma – 
preko Lasa Ovtar Slovenskih goric namreč kandidirajo za pridobitev 
sredstev iz Evropskega kmetijskega sklada za razvoj podeželja, in sicer 
za dva projekta: Lenart se igra in Motorični park Polena.

Prvi, Lenart se igra, je namenjen osrednjemu mestnemu parku, ki je 
poimenovan po dr. Jožetu Pučniku. Kot je povedal lenarški župan Ja-
nez Kramberger, je v parku zmeraj živahno: dopoldan v njem posedijo 
stanovalci bližnjega doma upokojencev in se igrajo malčki iz vrtca, po-
poldan pa še vsi drugi, od staršev, ki pripeljejo svoje otroke na igrala, do 
rekreativcev, ki po parku tečejo ali v njem telovadijo, in sprehajalcev. 
Zaradi vse večjega števila prebivalcev je vse več tudi obiskovalcev par-
ka, ta pa že nekaj let potrebuje prenovo. V okviru projekta, načrte zanj 
so svetniki že potrdili, bodo preplastili in uredili športno igrišče, zame-
njali obstoječo klasično razsvetljavo z novimi in varčnimi LED svetilkami, 
ki so okolju prijaznejše in so v skladu z EU-direktivo, zasadili pa bodo 
tudi nova parkovna drevesa, ki bodo omogočala več sence in možnost 
za igro tudi v vročih poletnih dneh. Vrednost celotne investicije je oce-
njena na dobrih 37.700 evrov, od česar računajo na slabih 26 tisočakov 
iz Evropskega sklada za regionalni razvoj, slabih 12 tisočakov pa bodo 
lastna sredstva občine oziroma njenih partnerjev v projektu: Društva 
prijateljev mladine Slovenske gorice in podjetja Almaja.

Foto: SD

V mestnem parku bodo med drugim stare svetilke nadomestili z varčnimi.

Foto: SD

Obstoječa otroška igrala na ŠRC Polena so zastarela in dotrajana.

Tudi Športno-rekreacijski center Polena je vedno bolj obiskan, zato 
tamkajšnja igrala že nekaj časa ne zadoščajo več. »So namreč zastarela 
in dotrajana, kar zaradi možnosti poškodb zmanjšuje varnost otroške 
igre, pojavlja pa se tudi potreba po namestitvi dodatnih, novih otroških 
igral. Za spodbujanje skupinske in kreativne igre želimo nabaviti 26 ko-
sov različnih lesenih motoričnih igral oziroma orodij za motorične, gi-
balne, spretnostne in igralne aktivnosti otrok na prostem. Igrala bodo 
impregnirana, bodo iz naravi in zdravju prijaznih snovi ter izdelana tako, 
da ne bodo povzročala poškodb.«

Ker v Lenartu še nimajo urejenega nobenega parkirišča ali postaja-
lišča za vse bolj priljubljene avtodome, so se odločili, da na ŠRC Polena 
uredijo postajališče za šest avtodomov z oskrbovalnim otokom. Župan 
Kramberger pravi, da avtodomarji zdaj vse pogosteje čez noč parkirajo 
na neprimernih mestih, mnogi med njimi kar na parkirišču na Poleni. »Z 
novimi postajališči in sodobnejšimi igrali bomo skušali ustaviti in zadr-
žati turiste z avtodomi, jih privabiti v naše kraje, jih preusmeriti z av-
toceste in jim dati priložnost spoznati kulturnozgodovinske in naravne 
znamenitosti, kulinariko in doživetja, ki jih ponujajo naši kraji in ljudje.« 
Projekt je ocenjen na 51.600 evrov; 34.500 evrov bo evropskega denar-
ja, dobrih 17 tisočakov pa bo šlo iz lenarškega proračuna ter prispevka 
partnerjev – Kolesarskega kluba TBP Lenart in podjetja AGJ.

Risba Mežan

Tako je videl narodnega heroja Jožeta Lacka v začetku leta 1962 na 
Slovenskem trgu na Ptuju akademski slikar prof. Janez Mežan.
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Kot je povedal predsednik KOŠ-
-ovcev Miha Kolmančič, gre za 
festival, ki združuje šport, kulturo, 
zabavo in kulinariko. Pestro štiri-
najstdnevno dogajanje so odprli 
s Tribute to Rock koncertom in 
poskrbeli za nepozabno zabavo. 
Za bogato dogajanje, kjer se najde 
za vsakogar nekaj, pa so poskrbeli 
še vse do sobote, 10. avgusta, ko 
je hkrati potekal tudi zaključek in 
vrhunec dogajanja. »Bogato do-
gajanje smo zaključili z že tradi-
cionalnim dogodkom My House, 
my Castle, na katerem so občin-
stvo zabavali številni DJ-ji. Gre za, 
poleg balkanskega večera, enega 
najbolj obiskanih dogodkov v okvi-
ru našega festivala,« je povedal 
predsednik Kolmančič in dodal, da 
so na več prizoriščih poskrbeli za 
različne koncerte, turnirje in druge 
športne aktivnosti, tematska ve-
čera, odprto kuhinjo pod imenom 
Ofakuhja ter druge prireditve.

Ne smemo pozabiti še na Ofa-
kafano, kjer si je bilo možno v 

dopoldanskih in ob nekaterih do-
godkih tudi v večernih urah pri-
voščiti najboljšo skodelico kave 
v mestu, pri njih pa so lahko tudi 
zajtrkovali. »Veseli nas, da naše 
dogodke obiskujejo praktično vse 

generacije. Tako z obiskom kot z 
izvedbo prireditev smo zadovolj-
ni. Čeprav je bil to velik zalogaj, je 
šlo vse po planu. Naš klub je eden 
najmanjših študentskih klubov v 
državi, prirejamo pa enega največ-

jih študentskih festivalov. Vsi smo 
prostovoljci,« je še pokomentiral 
Kolmančič in dodal, da klub šteje 
okoli 100 članov, od tega je prib-
ližno 30 aktivistov.

Ormož � Velik zaključek O.F.A.K. festivala

Festival navdušuje vse generacije
Ta konec tedna je v Ormožu potekal vrhunec in hkrati zaključek pestrega dogajanja v okviru enega največjih študent-
skih festivalov v državi, že 11. Ormoškega festivala aktivnih klubov (O.F.A.K.), ki ga prireja Klub ormoških študentov 
(KOŠ).

Foto: MH

V sklopu festivala O.F.A.K. so obiskovalci med drugim lahko uživali v grajskem kinu pod zvezdami. Na sporedu 
je bil fi lm Nepoškodovane.

Letos so se ekipam območnih 
združenj veteranov vojne za Slove-
nijo, policijskih veteranskih društev 
Sever, ekipi Območnega združenja 
slovenskih častnikov Ptuj pridružili 
še dve ekipi veteranov iz Bjelovar-
ja in ena iz Madžarske, s katerimi 
so navezali stike že pred leti in se 
medsebojno obiskujejo. Skupaj so 
sestavili 27 ekip s po tremi člani.

Ribiška tekma v lovu rib s plov-
cem je nastala na pobudo članov 
Območnega združenja veteranov 
vojne za Slovenijo Ptuj in je bila 
prva te vrste tudi v Sloveniji. Z njo 
obujajo spomine na dogodke iz 

leta 1991, ko so veterani z orožjem 
v vojni zagotovili pogoje za nasta-
nek samostojne Slovenije, pri če-
mer so nekateri izgubili življenja ali 
bili ranjeni. Poleti leta 1991 so vete-
rani povsem drugače preživljali po-
letne mesece kot danes, ko živimo 
v svobodi. S svojim vsakoletnim 
srečevanjem pa tudi skušajo zago-
toviti, da ti dogodki ne bi bili po-
zabljeni, da bi se z njimi seznanile 
tudi generacije mladih. Z rojstvom 
samostojne Slovenije so se uresni-
čile dolgoletne želje Slovencev po 
lastni državi. Predsednik Območ-
nega združenja veteranov vojne za 

Slovenije Vlado Žgeč se je zahvalil 
za vso pomoč pri izvedbi tekmova-
nja RD Ptuj kot tudi številnim čla-
nom, ki so pomagali pri organizaciji 
tekmovanja. Dober ulov in prijetno 
druženje sta letošnjim tekmoval-
cem zaželela tudi generalni sekre-
tar ZVVS Mitja Jankovič in predse-
dnik RD Ptuj Stane Žitnik.

Med posamezniki je slavil Jože 
Kalčič (Območno združenje slo-
venskih častnikov Ptuj), drugi je bil 
Zlatko Čuš (Območno združenje 
veteranov vojne za Slovenijo Ptuj), 
tretji pa Martin Smole (Policijsko 
veteransko društvo Sever Celje). 

Med ekipami se je prvega mesta 
razveselila ekipa OZVVS Gornja 
Radgona, druga je bila ekipa Sever 
Celje, tretja pa ekipa OVVS Ptuj. 
Med tujimi ekipami se je najbolje 
odrezala ekipa Honved iz Madžar-
ske. V imenu MO Ptuj je ob razgla-
sitvi rezultatov Območnemu zdru-
ženju veteranov vojne za Slovenijo 
Ptuj in vsem udeležencem letošnje 
tekme za še en lep dogodek spo-
mina in druženja ter sodelovanja 
čestitala ptujska županja Nuška 
Gajšek. Pridružil pa se ji je tudi pod-
predsednik ZVVS Venčeslav Ogrinc.

Ptuj � 17. tradicionalno tekmovanje v lovu rib s plovcem

Obujanje spominov na rojstvo države
Območno združenje veteranov vojne za Slovenijo Ptuj je pod pokroviteljstvom Zveze veteranov vojne za Slovenijo in MO 
Ptuj 3. avgusta ob ribniku Rogoznica organiziralo že 17. tradicionalno tekmovanje v lovu rib s plovcem Ptuj 2019. Z njim 
so počastili praznik MO Ptuj, obenem pa 1950. jubilej Ptuja. Že nekaj let je ta ribiška tekma tudi mednarodna. 

Foto: Črtomir Goznik

17. tradicionalnega tekmovanja v lovu rib s plovcem se je udeležilo 27 ekip iz Slovenije, Hrvaške in Madžarske.

Markovci � Občinski poklon uspehom atleta 
veterana Mikija Prsteca

Izjemnega Mikija sprejel 
tudi župan
Veteranskega atleta Mikija Prsteca je pred dnevi sprejel 
markovski župan Milan Gabrovec in mu ob izjemnih do-
sežkih na letošnjih evropskih veteranskih igrah čestital, 
zaželel vse dobro ter izročil županovo priznanje.

»Letošnji izkupiček je moj najboljši,« je zadovoljen Miki Prstec, ki se 
je z letošnjih evropskih veteranskih iger iz Torina v Italiji vrnil s kar štiri-
mi medaljami. Zlato si je prislužil v suvanju krogle in metu diska, temu 
pa je še dodal drugo mesto v metu kladiva in tretje v skoku v višino. 

Neverjeten 63-letni Miki, ki se s športom ukvarja vse od rane mlados-
ti in je v vsem tem času osvojil veliko republiških rekordov in naslovov, 
si sicer za najodmevnejši uspeh šteje, da je bil kandidat za olimpijske 
igre v Montrealu leta 1976 v štafeti 4-krat 400 metrov. A mu je za uvr-
stitev zmanjkalo šest desetink.

Kljub letom Prstec nadaljuje z velikimi uspehi med veterani. V zad-
njih letih je postal eden vodilnih predvsem v metalnih disciplinah; te 
mu postajajo tudi vse bolj ljube. »Sedaj se najraje posvečam metalnim 
disciplinam, všeč so mi tudi skakalne in tekaške discipline, a bolj šta-
fetni teki. V mladosti sem bil spirnter in sem ogromno tekel, po teh dol-
gih letih treninga pa je organizem spoznal, da je treba še kaj drugega 
početi, tako da sem se bolj preusmeril v metalne discipline.« 

A za vsakim uspehom stoji trdo delo. Miki je aktiven prav vsak dan. 
Dvakrat tedensko trenira v fi tnesu in na stadionu, tu so še tekme, vod-
ne aktivnosti … »Če ne drugega pa doma pokosim travo,« se namuzne.

Kljub vsem dosežkom, za katere sicer doma na vidnih mestih že 
zmanjkuje prostora, pa so pred njim novi izzivi. »Sedaj sledi nekoliko 
aktivnega premora, kajti pasivnega počitka ni. Gre za to, da se ukvar-
jam z aktivnostmi, ki so iz drugih športnih panog, če ponazorim: to so 
fi tnes treningi, plavalni treningi, tenis, igre z žogo … Proti koncu avgu-
sta pa bom ponovno začel z intenzivnejšimi treningi, kajti septembra 
me čaka štiridnevno Balkansko prvenstvo v Bukarešti.«

Foto: MH

Miki Prstec in župan Milan Gabrovec

Foto: Črtomir Goznik

Kuhinjo v OŠ Cirkulane želijo opremiti s klimatsko napravo.

Cirkulane � Šolski prostor

Klima in vrtna uta
Poslopje osnovne šole Cirkulane so nedavno klimatizirali. 
Manjka še klimatska naprava v kuhinji, a naj bi jo na-
bavili v tem letu. Prav tako ima šola v načrtu postavitev 
vrtne lope za spravilo orodja in pripomočkov.

Za klimatsko napravo v kuhinji so načrtovali, da bo stala 14.000 
evrov, a bo cena glede na zbrane ponudbe verjetno nekoliko višja. 
Zneski ponudb so se namreč gibali med 17.000 in 20.000 evri. „Nis-
mo se odločili za nobenega ponudnika, poskusili bomo pridobiti še 
kakšno ponudbo,“ je povedala županja občine Cirkulane Antonija Žu-
mbar. Strošek postavitve vrtne ute še ni oblikovan. Tako nakup klime 
kot postavitev vrtne ute bo fi nancirala občina Cirkulane.
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Pokrajinski muzej Ptuj–Ormož 
veliko pozornost posveča tudi 
likovno-galerijski dejavnosti in 
sodobni umetnosti. Ponavadi to-
vrstne razstave odpirajo v Salonu 
umetnosti ali v Miheličevi galeriji, 
v sodelovanju z festivalom sodob-
ne umetnosti Art Stays pa gostijo 
razstave tudi na ptujskem gradu, 
kjer si je (pred romanskim palaci-
jem) še do 13. septembra mogoče 
ogledati skulpturo japonske ume-
tnice Yu Kato. Izjemoma gostijo 
razstave tudi v romanskem pa-
laciju, je povedal direktor PMPO 
Aleksander Lorenčič. Razstavo, 
ki jo je v sodelovanju z umetnico 
postavil Branko Vnuk, spremlja 
katalog, ki je prav tako njegovo 
delo. Pri postavitvi razstave je so-
delovala tehnična ekipa muzeja in 
Boštjan Roškar, muzejski restavra-
tor za les.

Doslej je Irena Čuk večinoma so-
delovala na skupinskih razstavah. 
V ptujskem muzeju so zato še to-
liko bolj veseli, da se v romanskem 
palaciju predstavlja samostojno. 
Že na otvoritvi je s svojimi deli 
vzbudila veliko zanimanje domačih 
in tujih obiskovalcev, v muzeju so 
prepričani, da predstavlja njeno 
delo veliko dodano vrednost tok-
ratnega razstavišča.

Ustvarila je tudi kip 
slepe deklice na Ptujski 
Gori

Irena Čuk kot kiparka v glavnem 
ustvarja v glini, lesu in bronu, v zad-
njem času pa je pričela uporabljati 
tudi umetne materiale, kot je po-
liuretan. „Posveča se fi guraliki, ab-
strakciji in realizmu, ki jih v okviru 

kiparskih kompozicij, prilagojenih 
danim prostorskim komponentam, 
poskuša poenotiti. Ukvarja se tudi 
s portretom in je avtorica nekaterih 
javnih plastik v Mariboru, na Ptuju, 
Ptujski Gori (spomenik slepe dekli-
ce v rondoju) in v Pekmurju. Poleg 
kiparstva se likovno udejstvuje 
tudi na področju risbe, kolaža in 
grafi ke,“ je umetnico Ireno Čuk, 
ki preseneča z izredno energijo 

pri svojem ustvarjanju, predstavil 
Branko Vnuk. Sama pravi, da jo 
umetniško ustvarjanje pomirja, 
osrečuje, umetnost je njeno pribe-
žališče pred tegobami današnjega 
tempa življenja in neizprosnim te-
kanjem za materialnimi dobrinami. 
Dobro zmeraj zmaga, v vsakem 
človeku obstaja nekaj angelskega, 
nekaj dobrega,  to je temeljna fi lo-
zofi ja njenega življenja, vtkana tudi 

v njeno tokratno ptujsko razstavo 
z naslovom Odhajati, a se kljub vse-
mu zmeraj znova Vračati. Avtorica 
je razlago same razstave prepustila 
vsakemu obiskovalcu posebej.

Razstavo je odprla županja MO 
Ptuj Nuška Gajšek, z igranjem na 
violončelo pa sta odprtje obogatila 
mlada glasbenika Tomaž in Kaje-
tan.

Ptuj � Irena Čuk v romanskem palaciju

Presenetljiva energija in fi lozofi ja dobrega
V romanskem palaciju ptujskega gradu so 1. avgusta odprli kiparsko razstavo Odhajati akademske kiparke in magistre restavratorstva Irene Čuk, občasno 
tudi slikarke, ki je zaposlena kot konservatorka-restavratorka na mariborski enoti Zavoda za varstvo kulturne dediščine. Na ogled bo do 1. septembra. Ume-
tnica že 25 let živi na Ptujskem, pred kratkim se je preselila na Hajdino. Do tokratne razstave v palaciju na Ptuju še ni razstavljala.

Foto: Črtomir Goznik

V romanskem palaciju ptujskega gradu je na ogled kiparska razstava Irene Čuk.

Območno združenje borcev za 
vrednote NOB Ptuj je na pobudo 
članov Kluba brigadirjev Ptuj 8. 
avgust, dan poslednjega junaške-
ga boja Slovenskogoriške Lackove 
čete, poimenovalo v dan spoštova-
nja vrednot NOB na Ptujskem.

„Časi so taki, da moramo ponov-
no razmisliti o tem, kaj nas čaka. 
Ne moremo se prepustiti nasilju, 
takšnemu ali drugačnemu izloča-
nju posameznikov. Tudi na našem 
območju se število članov vsako 
leto povečuje,“ je o pomenu vklju-
čevanja mladih v Združenje borcev 
za vrednote NOB Ptuj povedala 
predsednica Branka Bezeljak.

Na spominski slovesnosti je 
govorila županja MO Ptuj Nuška 
Gajšek. Poudarila je, da so takšni 
dogodki pomembni tudi zato, da 
se ohrani spomin na dogodke, ki 
tonejo v pozabo. „Danes stojimo 
tu za zgodovino. Zdi se, da stan-
dardi o tem, kaj je javno dopustno, 
vedno bolj padajo in padajo. De-
janja na nivojih rasizma, ki so bila 
pred 20, 30 leti preprosto nemo-
goča, so danes tolerirana in spreje-
ta. Spodnaša se avtoriteta države, 
avtoriteta sodišča, ustanavlja se 
strankarska vojska. Natančno tako 

se je začelo tistega davnega, pa 
vendarle še tako živega leta 1939. 
V Evropi smo priča tihi rehabilita-
ciji mehkega fašizma, oblečenega 
v novo obleko. Uničuje kulturne 
in zgodovinske spomenike, stav-
be, zavode, namenjene znanosti, 

umetnosti, vzgoji ali človekoljub-
nim ciljem, naravne znamenitosti 
in druga naravna bogastva. Ne 
uporablja orožja, a še vedno po-
tencira nestrpnost, prezira člo-
veške pravice, išče grešne kozle 
v narodnih in drugih manjšinah,“ 

je izpostavila ptujska županja ter 
še posebej poudarila, da se bomo 
najbolj spoštljivo poklonili žrtvam 
fašizma in vsem drugim žrtvam, če 
bomo delali za sožitje, demokraci-
jo, enakopravnost in dostojanstvo 
slehernega človeka ne glede na 

jezik, polt, versko ali politično pri-
padnost. Le tako bomo preprečili, 
da bi se v takšni ali drugačni obliki 
ponovilo, kar je Evropa sredi 20. 
stoletja že doživela.

Na spominski slovesnosti so po-
delili priznanja – zahvalne listine 
Območnega združenja za vred-
note NOB Ptuj za leto 2019 Nežki 
Emeršič (Breg), Francu Fridlu in 
Maksu Kamplu (Hajdina), Bernardi 
Kolar, OŠ Gorišnica, Branku Žnida-

riču in Slavici Rozman (Gorišnica), 
Ediju Kupčiču (Sveti Andraž) ter 
članom Teatra III pri DPD Svobo-
da Ptuj, ki že vrsto let bogatijo 
proslave Območnega združenja 
za vrednote NOB Ptuj. Na letoš-
nji spominski slovesnosti se jim je 
pridružil združeni pevski zbor, ki so 
ga sestavljali pevci MoPZ Rogozni-
ca, MoPZ Grajena in Komornega 
moškega zbora Ptuj.

Ptuj � Ob dnevu spoštovanja vrednot NOB na Ptujskem

Za sožitje, demokracijo, enakopravnost in dostojanstvo
Ob Lackovem spomeniku v Parku spominov na Ptuju je v začetku avgusta potekala spominska slovesnost ob dnevu spoštovanja vrednot NOB na Ptujskem. 
Pripravila sta jo MO Ptuj in Območno združenje borcev za vrednote NOB Ptuj v sodelovanju z Območnim združenjem veteranov vojne za Slovenijo Ptuj, Po-
licijskim veteranskim društvom Sever Maribor, društvom generala Maistra Ptuj, Območnim združenjem slovenskih častnikov Ptuj, Klubom brigadirjev Ptuj 
in Društvom vojnih invalidov Ptuj. 

Foto: MG

V kulturnem programu je nastopil tudi združeni pevski zbor, ki so ga sestavljali pevci MoPZ Rogoznica, MoPZ 
Grajena in Komornega moškega zbora Ptuj, ki ga je vodil Mihael Roškar. 

Foto: MG

Na spominski slovesnosti je govorila županja MO Ptuj Nuška Gajšek.

Irena Čuk je pričela razstavljati 
v drugi polovici 80. let prejšnjega 
stoletja. Javnosti se je prvič 
predstavila na letnih preglednih 
razstavah del študentov Akademije 
za likovno umetnost leta 1985 in 
1986. Leto kasneje se je skupina 
mariborskih študentov Ljubljanske 
akademije za likovno umetnost 
predvsem zaradi potrebe po 
medsebojni pomoč pri ustvarjanju 
ustreznih delovnih razmer in 
po razstavljanju povezala v 
skupino Mi. Ta je že na začetku 
poudarjala pomen neodvisnosti 
in ustvarjalne svobode. Možnost 
prvega samostojnega razstavljanja 
je peterica študentov Akademije 
Samuel Grajfoner, Samo Pajek, 
Zdravko Jerkovič, Darko Golija 
in Irena Čuk dobila že leta 1988 v 
mariborski galeriji Ars. Likovna 
akademija Mi se je dejansko 
afi rmirala v letih 1991 in 1992, ko 
je šesterica današnjih uveljavljenih 
umetnikov, že omenjeni peterici se je 
pridružil še Oto Rimele, predstavila 
tri skupne tematske projekte, 
Materija – material – materija, 
Liberinlabor in Aquam dare. Zanje je 
leta 1993 prejela Glazerjevo listino.
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„Po uspešno opravljeni maturi 
in maturantskem izletu v Dalmacijo 
smo se vpisali na razne fakultete v 
Ljubljani in Zagrebu. V Ljubljani tak-
rat še ni bilo veterine in farmacije. 
Pod vplivom profesorja fi zike in ma-
tematike se je večina dijakov vpisa-
la na tehnične fakultete. Postali so 
inženirji fi zike, strojne metalurgije, 
gozdarstva in agronomije. Številčni 
pa smo bili tudi ekonomisti (štirje). 
Od ostalih poklicev pa zdravnik (Ci-
ril Korpar), dva rentgenologa, dva 
pravnika. Življenjska in delovna pot 
nas je zanesla po vsej Sloveniji, kjer 
smo opravljali odgovorne poklice. 
Ponosni smo tudi na dva doktorja 
znanosti iz fi zike in ekonomije. Dva 
sošolca oz. sošolka sta kariero us-
pešno nadaljevala v tujini. Ekono-
mist Zdravko Vihar, žal že pokojni, 
je bil uspešen v Egiptu, kot pred-
stavnik Intertrada, kot direktor 
Ljubljanske banke v Münchnu in 
kot podjetnik. Starejši Ptujčani so 
ga poznali kot športnika in igralca 
rokometa v prvi ptujski generaciji. 
Zelo hitro je Slovenijo zapustila so-
šolka Nives Pavšič, poročena Toš, 
ki si je svoj dom ustvarila na Dan-
skem, kjer je bil njen mož uspešen 
otorinolaringolog, svetovno pri-
znani strokovnjak in akademik. Ni-
ves z veseljem prihaja iz Danske ali 
njihove hiše na Bledu na naše oble-

tnice mature. Danica Burg (Hanžel) 
je bila prva inženirka fi zike z znan-
stvenim doktoratom, ki je delala na 
Inštitutu Jožefa Štefana v Ljubljani. 
Študij fi zike sta končala tudi Polde 
Petek in Branko Skaza. Doktor eko-
nomskih ved je Vekoslav (Slavko) 
Potočnik. Ekonomsko fakulteto je 
končal daleč najhitreje med deseto 
generacijo. Bil je tudi dekan Eko-
nomske fakultete v Ljubljani. Kot 
eden redkih rednih predavateljev 
je znanje, pridobljeno v praksi, pre-
našal na študente. Pravnika sta bila 
Anton Čič, ki je služboval kot sodnik 
v Ormožu, in Janko Bohak, ki je bolj 
kot pravnik znan šahist in medna-
rodni šahovski sodnik, ki se je ude-
ležil številnih šahovskih olimpijad. 
Iz naše generacije je tudi zdravnik 

Ciril Korpar, tudi nekdanji direktor 
Zdravstvenega doma Ptuj, ki je bil v 
svojem času najbolj obiskan zdrav-
nik. Inženirka gozdarstva Marija Se-
kirnik-Mikl je kot ljubiteljica narave 
to svojo ljubezen prenašala tudi na 
mlajše generacije. Danes piše pra-
vljice in pesmice. Rentgenologa sta 
bila Slavko Kajzersberger in Mara 
Pušenjak (Brglez). Jože Žunec je 
bil generalni direktor Železarne 
Ravne. V domu za starostnike Ra-
denci biva Mirko Meško, ki se še 
redno udeležuje naših srečanj. Ing. 
strojništva Aleksander (Šani) Ku-
har je služboval na raznih vodilnih 
položajih, ki se še vedno s svojimi 
znanci srečuje na jutranjih kavicah. 
Še vedno je aktiven tudi Mirko Hor-
vat, ki je bil v veterinarski ambu-

lanti dolgoletni fi nančni direktor. 
Doma je bil tako kot Jakob Čuš iz 
Dornave. Žal pa so že pokojni inž. 
Rafael Gulin, inž. Roman Haber, 
inž. Lah Janez, inž. Jakob Čuš, inž. 
Jože Vimer, inž. Branko Skaza, dr. 
vet. Zvonko Lešnik, mag. farm. Sil-
va Oven (Božič). Iz Ankarana redno 
prihaja na naša srečanja inž. Silvo 
Jesih, ki je kot ing. geodezije so-
deloval pri projektiranju priobalne 
ceste pri Kopru,“ je uspešno gene-
racijo maturantov Gimnazije Ptuj iz 
leta 1954 predstavil ekonomist An-
drej Kovač, ki je do upokojitve delal 
v Perutnini Ptuj. 

Zaslužen je za uspešno organi-
zacijo vseh njihovih dosedanjih sre-
čanj. Tudi letošnje je nadse uspelo, 
prišlo jih je enajst. Tako kot vedno 
so oživeli številni spomini na nepo-
zabna gimnazijska leta, profesorje, 
kotičke Ptuja, ki so jih obiskovali, 
na horalegalis, če si ga prekršil in si 
bil zunaj po 21. uri, je sledil ukor, in 
kotičke, ki so jih obiskovali kot štu-
denti v Ljubljani. Zdaj si vsi skupaj 
želijo le še zdravje, da bi se lahko 
še vrsto let srečevali in obujali spo-
mine na svoja bogata življenjska in 
delovna leta, na vse, kar so dobre-
ga naredili za razvoj, kjerkoli so že 
delali in ustvarjali. 

Ansambel Javor je nastal januarja 
leta 2002 na dolgoletno željo Blaža 
Žgavca po ustanovitvi lastnega an-
sambla. Sedež ansambla je v Črnem 
Vrh nad Idrijo. Svoj prvi uradni na-
stop so organizirali kar sami, aprila 
istega leta v gostišču Metka v do-
mačem kraju, kjer so jim zaploskali 
njihovi sorodniki in prijatelji. S tem 
nastopom se je tudi uradno začela 
glasbena pot ansambla Javor.

Njegovi člani so: Primož Merlak 
(diatonična in klavirska harmoni-
ka, bobni, vokal), Florjana Lampe 
Žgavec (vokal), Andrej Malavašič 
(vokal, električna kitara), Jernej 
Štremfelj (kitara, klaviature, kla-
virska harmonika, vokal) ter basist, 
baritonist in vodja ansambla Blaž 
Žgavec. Občasno se jim na nekate-
rih nastopih pridruži tudi vokalistka 
in violinistka Tjaša Žgavec.

Izvajajo kakovostno narodno-za-
bavno in zabavno glasbo, z veseljem 
zaigrajo tudi kakšen rock, twist, saj 
želijo biti univerzalni, da zadovo-
ljijo čim več občinstva. Pri pisanju 
besedil sodelujejo s Faniko Požek, 
Bernardom Miklavcem, Vero Ku-
mprej, Ivanom Sivcem, Milanom 
Ježem, Matjažem Vrhom. Veliko 
pa jih je zanje napisal žal že pokojni 
oče našega Andreja – Ivan Malava-
šič. Pri pisanju glasbe sodelujejo z 
Andrejem Plesničarjem, Branetom 
Klavžarjem, večino glasbe pa ustva-
rijo člani sami, največ harmonikar 
Primož Merlak. Doslej so posneli 
štiri glasbene projekte, Zapoj z 
menoj (2003), Prav vsak je meden 

(2008), Cvet pomladi (2012), Prija-
teljstvo nekaj velja (2017). Trenutno 
pa že snemajo skladbe za peti pro-
jekt. Ko delajo novo pesem, glasbo 
in njen tempo prilagodijo besedilu, 
njegovemu pomenu, ker je zelo po-
membno, da s skladbo daš dušo, da 
poslušalec začuti, kaj si hotel z glas-
bo povedati, da imaš kot glasbenik 

možnost svojo domišljijo oplemeni-
titi z znanjem in sposobnostjo dru-
gih članov, so poudarili. To je nekaj 
najlepšega. Na trenutno modo v 
narodno-zabavni glasbi pa se ne 
ozirajo. Repertoar, ki je sestavljen iz 
kakovostne domače in tuje glasbe, 
skrbi Primož, prilagajajo glede na 
naravo prireditve, na kateri igrajo.

„Vsaka naša pesem prinaša neko 
zgodbo, ki jo poskušamo z glasbo 
sporočiti ljudem. Prepoznavni smo 
po odličnem in edinstvenem žen-
skem vokalu,“ pove Blaž Žgavec. 
Nastopajo predvsem v Sloveniji, naj-
več na Primorskem in Notranjskem. 
Poznajo pa jih tudi v tujini, gosto-
vali so že na Švedskem, v Nemčiji, 
Franciji, Avstriji, Hrvaški in Italiji. 
Vsak nastop pa je po svoje zgodba 
zase, so povedali. V osemnajstih le-
tih delovanja se je nabralo kar precej 
zanimivih zgodb. Še posebej jim je 
v spominu ostal blagoslov, ki so ga 
doživeli na domači gasilski veselici. 
Župnik je blagoslovil nov kamion, 
nato pa se je odpravil blagoslovit še 

prostore gasilskega doma. V enem 
od prostorov so se ravno preoblačili 
za nastop, ko je nepričakovano vsto-
pil in jih požegnal, še preden so se 
zavedali, kaj se dogaja.

Praznik narodno-zabavne 
glasbe naj bo na Ptuju

Ansambel Javor podpira idejo o 
prazniku narodno-zabavne glasbe, 
ki pa naj se organizira na Ptuju, 
kjer poteka naš najstarejši festival 
narodno-zabavne glasbe v Sloveniji. 
Sami pa želijo še naprej izvajati čim 
kakovostnejšo narodno-zabavno in 
tudi zabavno glasbo, se predstaviti 
še s kakšnim glasbenim projektom, 

posneti nove videospote, predvsem 
pa čim več igrati na živih nasto-
pih, na katerih bo uživalo čim več 
ljubiteljev narodno-zabavne glas-
be. Narodno-zabavna glasba jim 
pomeni vse, kot tudi zadovoljni in 
veseli poslušalci njihovih nastopov 
ob različnih priložnostih. Velikok-
rat zadošča že glasen aplavz ali pol-
no plesišče. Takrat se uskladijo vse 
stvari, igrajo še z večjim zanosom in 
ponosom. Razmere v slovenski na-
rodno-zabavni glasbi se po njihovi 
oceni obračajo na bolje, saj je kar 
nekaj dobrih mladih ansamblov, ki 
imajo pravi odnos do naše narodno-
-zabavne glasbe. Festivalov pa je tre-
nutno preveč, ker zaradi tega lahko 
tudi narodno-zabavna glasba izgu-
blja kakovost. Podpirajo pa festivale 
s tradicijo, kot so ptujski, števerjan-
ski in vurberški festival. Priporočajo 
jih tudi mladim ansamblom, saj je 
to lahko odlična odskočna deska na 
njihovi mladi glasbeni poti.

MG

Foto: Andrej Kovač

65-letnico mature so nekdanji maturantje ptujske gimnazije iz leta 1954 
praznovali v gostilni Rozika.

SKRINJA SLOVENSKIH VIŽ  —  Ansambel Javor

Prepoznavni po edinstvenem ženskem vokalu

Ptuj � 65 let od mature na ptujski gimnaziji

Izjemna generacija maturantov
Šestega julija so se znova srečali nekdanji maturantje Gimnazije Ptuj iz leta 1954, ki kar niso mogli verjeti, da leta tako hit-
ro minevajo, da je od njihove mature minilo že polnih 65 let. Od 30 osmošolcev takratne Gimnazije Ptuj jih je maturo v tem 
letu opravilo 27. Letos jih je spomine na dijaška in študentska leta ter prehojeno poslovno in karierno pot obujalo enajst.

Foto: osebni arhiv

Ansambel Javor

Foto: Črtomir Goznik

Košnja s kosilnico Zero turn bo lažja, hitrejša in enostavnejša.

Cirkulane � Košnja zelenic

Nova kosilnica za 7.000 €
Košnja trave na zelenicah v središču Cirkulan bo odslej 
nekoliko lažja. Občina Cirkulane je namreč kupila novo 
samohodno kosilnico Zero turn (traktorček) s priklopom, 
prikolico in košem.

Nakup je veljal 7.000 evrov. Kosilnico bodo uporabljali za košnjo ze-
lenic in brežin v okolici šole in vrtca ter drugih javnih površin v središču 
občine. Pri svojem delu jo bodo uporabljali šolski hišnik in vzdrževalci 
javnih površin, zaposleni na občini, košnja pa bo potekala hitreje in 
enostavneje. Doslej so namreč kosili z vrtnimi kosilnicami.  
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Pripravila: Alenka 
Šmigoc VinkoKaj bomo danes jedli

Sestavine: 2 jajci, 130 g kristalnega sladkorja, 1 zavojček vanilijinega sladkorja, 0,5 dl rastlinskega olja, 
150 g sadnega jogurta (okus malina ali navadnega jogurta, v katerega zmečkamo maline), 200 g moke, 
1/2 zavojčka pecilnega praška, 100–200 g svežih malin, sladkor v prahu (za posip).
Penasto zmešamo jajca, sladkor in vanilijin sladkor, dodamo olje in postopoma še jogurt. Na koncu vme-
šamo moko, ki smo ji dodali pecilni prašek. Dobljeno maso vlijemo v namaščen pekač. Po vrhu podevamo 
maline. Pekač položimo v vnaprej ogreto pečico in pečemo pri na 180 stopinjah Celzija 20 do 25 minut oz. 
tako dolgo, da se pecivo obarva. Ko je pečeno, ga vzamemo iz pečice in pus�mo, da se ohladi. Ohlajenega 
posujemo s sladkorjem v prahu.

Sestavine: 2 rdeči čebuli, 1 večji por, 2 korenčka, 1 glavica svežega zelja, paradižnikov sok/mezga, 300 g 
kranjske klobase, sol in vegeta, olje, 1 žlička sladkorja, poper, 2–3 žličke mlete paprike, 3 stroki česna, 
malo kisa.
Na olju popražimo sesekljano čebulo, por in korenje. Zelje narežemo na trakove, in ko čebula postekleni, 
ga dodamo in pražimo na zmerni temperaturi. Dodamo še malo olja in vode, začinimo s soljo, vegeto in 
poprom, dodamo paradižnikovo mezgo ali sok, nato po želji vmešamo čili ter dodamo sladkor in kis. Du-
šimo 30 minut. Ko je zelenjava popražena, dodamo mleto papriko in sesekljan česen. Zmes predevamo v 
nepregorno posodo manjši pekač. Klobase prepolovimo po dolžini in jih po�snemo v zelenjavo. Pečemo 
pri 220 stopinjah Celzija 1 uro. Malce ohladimo in postrežemo s pečeno bageto (zeliščno ali česnovo) ali 
kosom kruha.

TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

zapečena 
enolončnica z zeljem 
in klobaso, zeliščna 
bageta, breskov 
kompot

zelenjavno-mesna 
enolončnica, pecivo z 
malinami

juha, pleskavice na 
žaru, šopska solata, 
tiramisu

prežganka, testenine 
z gobami, srbska 
solata, skutni zavitek

krompirjev golaž, 
piščančji ražnjiči, 
palačinke

goveja juha, ocvrt 
piščanec, dušen riž, 
kumarična solata, 
buhteljni

špinača, pire krompir, 
hrenovke, skutna 
krema

Zapečena enolončnica z zeljem in klobaso Pecivo z malinami

Na hitro nekaj osnovnih pravil dela
v rastlinjaku

Pridelava v rastlinjaku ni povsem enaka kakor tista na prostem. 
V rastlinjaku ni padavin, zato ni izpiranja. Tako se vsako premoč-
no gnojenje še hitreje pokaže tako, da imajo rastline težave. Zato 
je treba gnojila uporabljati še bolj zmerno. Dejansko je količina 
1,5 l/m2 odležanega hlevskega gnoja ali 6 l/m2 komposta vsake 
dve leti povsem zadosti. Če gnojila kupujemo, pognojimo s po-
lovico priporočenega odmerka in bo prav gotovo zadoščalo, če 
bomo v rastlinjaku vzpostavili še primeren kolobar.

Druga zelo pomembna zadeva, ki jo moramo v rastlinjaku 
upoštevati še bolj, pa je ravno kolobar. Večina vrtičkarjev si je 
rastlinjak omislila zaradi paradižnika, zraven posadijo še kakšno 
papriko, morda jajčevec, kumare in bučke pa so še redkejše. Vse 
te rastline bodo kar hitro imele težave, posebej še ob nekoliko 
premočnem gnojenju in nepazljivosti pri namakanju, če ne bomo 
našli še česa drugega. V nadaljevanju vam bom predlagal poletni 
del kolobarja, pa tudi rastline, ki jih v rastlinjaku pridelujemo v 
jeseni in spomladi.

Tretje ZELO pomembno pravilo, hkrati pa tudi ena največ-
jih napak, ki jih mnogi delajo v rastlinjakih, je redno, pogosto 
in temeljito zračenje. Slovenci smo nasploh zelo naperjeni proti 
zračenju, prepihu in ta svoj strah še potenciramo ravno v rastlinja-
kih. Vsako odpiranje se nam zdi izguba težko pridobljene toplote. 
Pa ni tako. Od pomladi do pozne jeseni ni nobene potrebe, da 
jih ponoči zapiramo. Šele ko nočne temperature že pozno zvečer 
padejo pod 10 oC, ponoči rastlinjake zapremo, vendar jih je treba 
zjutraj, pred odhodom v službo, še vedno odpreti.

Zeleni nasveti

Rastlinjaki ob koncu poletja
V zadnjih letih je na naših vrtovih zraslo lepo število rastlinjakov, škoda, da ni tudi tržnih toliko. Večina jih je nastala 
zato, ker so že kar nekaj poletij zapored velike težave s paradižnikom na vrtu. Vendar rastlinjak ni namenjen samo 
pridelavi paradižnika, v ta namen bi povsem zadoščala streha, ki jo vsako leto premaknemo na novo gredico. Rastli-
njak ima smisel, če v njem pridelamo zelenjavo še pozno v jesen, celo pozimi, in seveda začnemo delo zgodaj spomladi.

do listje ali azijske listnate rastline. Obe mešanici sta namenjeni 
svežim, pikantnim solatam, posebej za tiste, ki radi uporabljate 
tudi različne druge prelive, seveda pa tudi klasično olje, kis in sol 
sodijo na take solate. Med solato posejte še mesečno redkvico. 
Škoda je sejati motovilec, špinačo ali zimske solate, vse to bo us-
pevalo tudi zunaj. Solato sejemo vse do začetka septembra, sadike 
pa lahko presadimo še v prvem, drugem tednu prvega jesenskega 
meseca. Po potrebi jih kasneje, če nas preseneti zgodnji zimski 
mraz, pokrijemo še s kopreno. Endivijo pa moramo posejati do 
14 dni prej. Presadimo lahko tudi sadike nadzemne kolerabice, 
cvetače ali brokolija. V rastlinjak presadimo tudi nekaj rastlin pe-
teršilja in drobnjaka, da bomo imeli sveže zelenje tudi pozimi. 
Prav tako si vzgojimo sadike blitve, majskega srebrnjaka ali celo 
stoletne čebule. Ob robu rastlinjaka lahko raste tudi por.

Do sredine septembra posejemo 
še nizek stročji fižol

V tem času lahko v rastlinjak še enkrat posejete solatne kumare 
in grmičaste buče. Še dolgo v jesen bodo rodile. Bolje kakor di-
rektna setev je seveda vzgoja sadik. Posejete jih v lončke premer 
5–8 cm, po dve semenki v vsakega, zalijete in setev pustite pod 
balkonom. V treh tednih so sadike primerne za presajanje in še 
dolgo v jesen boste obirali plodove. Ob presajanju pa med vrste 
posejte še nizek stročji fi žol. Ta bo pred zimo še lepo rodil.

Zdaj je tudi idealen čas za presajanje sadik brokolija in cvetače. 
Šele v jesenskem času, ko so dnevi krajši, topli, ne pa vroči in pred-
vsem noči hladne, dasta ti dve kapusnici odličen pridelek. Tudi s 
škodljivci je težav veliko manj. Tudi med vrste cvetače in brokolija 
posejte nizek stročji fi žol. Lepo bo pokril tla, kapusnicam pa bo 
nudil tudi nekaj dušika, ki ga zanj pridelajo prav posebne, nitrifi -
kacijske bakterije. Najdite pa si v rastlinjaku še dovolj prostora za 
setev rastlin za zeleno gnojenje. Predvsem bela gorjušica je tista, ki 
jo toplo svetujem. Bela gorjušica lepo rahlja tla, predvsem pa opra-
vlja tudi sanitetno vlogo, deloma razkužuje zemljo. Običajno je v 
rastlinjaku preozek kolobar, saj sadite preveč paradižnika, kumar, 
paprike in sorodnikov poleti. V želji, da bi rastlinam nudili čim 
več, jih tudi pregnojite. Prav bela gorjušica opravlja pomembno 
vlogo pri popravljanju teh težav. Res vam svetujem, da svojo željo 
po čim višjem pridelku nekoliko omilite in namenite del rastlinjaka 
tudi temu. 

Foto: Miša Pušenjak

Med solato posejte mesečno redkvico.
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Kaj pa sadimo v rastlinjak v jeseni 
Da bomo lahko dovolj zgodaj posadili rastline za pozno jesen, 

moramo paradižniku seveda odstranjevati zalistnike. Paradižniku 
odstranjujemo tudi spodnje liste, ko plodovi dosežejo svojo velikost. 
Porežemo vse liste od tal pa do tistega lista, ki je tik pod plodom. 
Tega še pustimo. To delamo iz več razlogov, ampak za zdaj je po-
membno tudi to, da imamo v drugi polovici avgusta pod rastlina-
mi dovolj svetlobe in prostora, da lahko sadimo jesenske rastline. V 
manjših rastlinjakih ne uporabljamo folije, raje si omislite zastirke 
iz naravnih materialov, kot so slama, seno, pokošena trava, listje … 
To sedaj odstranimo, tla prerahljamo in posadimo sadike letnih sort 
solat, endivije, posejemo berivko ali/in rukolo. Bolj radovedni pa se 
boste morda odločili še za zanimive mešanice, kot so rastline za mla-
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Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Tednikova nagradna razrezanka � Kaj je na fotografiji?

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 13. do 19. avgusta 2019
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven �� ☺☺☺ €€€ �

Bik � ☺☺ € ���

Dvojcka ��� ☺ €€ ��

Rak �� ☺☺☺ € ���

Lev � ☺☺ €€€ �

Devica �� ☺☺☺ €€ �

Tehtnica ��� ☺☺ € ���

Škorpijon � ☺☺☺ €€ ��

Strelec ��� ☺☺ € ���

Kozorog �� ☺☺☺ €€ �

Vodnar ��� ☺☺ € ���

Ribi � ☺☺☺ €€ �

Da boste lažje ugotovili, vzemite v 
roke škarjice, razrežite fotografi jo po čr-
tah in nato na novo sestavite kvadratke 
ter jih nalepite na papirnato podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko 
s svojimi podatki pošljite na naslov 
Radio-Tednik, d. o. o., Osojnikova 3, 
2250 Ptuj, do ponedeljka, 19. avgusta. 
Lahko jo tudi fotografi rate (skupaj s ku-
pončkom z izpolnjenimi osebnimi podat-
ki) in jo pošljete na elektronski naslov: 
tednik@radio-tednik.si.

Izmed tistih, ki nam boste poslali pra-
vilno sestavljeno fotografi jo z izpolnjenim 
kupončkom, bomo vsak teden izžrebali 
dobitnika lepe knjižne nagrade. Podarja jo Beletrina, Zavod za založniško 
dejavnost, Ljubljana. Zdaj pa veselo na delo. Srečni izžrebanec Tednikove 
nagradne razrezanke je: Matija Pihler, Ptuj.

Knjižno nagrado prejme po pošti. Iskrene čestitke!

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _________________________________________

�

Torek, 13. avgust

09:00 Ptuj, Špajza modrosti, Lackova ul., likovna delavnica 
Naredila bom sebe malo drugače – kot Andy

10:00 Ptuj, Mestni park, prostovoljna akcija, lepšanje otroških 
igral, sodeluje tudi 11 mladih iz pobratenega mesta 
Burghausen iz Nemčije

10:00 Ptuj, Mestni kino, delavnica Izdelaj si zvočnik, mentor 
Narmej Crager Lutarič

10:00 Ptuj, Center interesnih dejavnosti, Z glino v zgodovino, 
mentorica Janja Repina

Sreda, 14. avgust

10:00 Ptuj, CID, delavnica Mali arheologi, mentorji, skupina Stik
18:00 Ptuj, dominikanski samostan, odprtje razstave   OD 

PUŠČAVE DO MIZE, Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož, 
Teološka fakulteta UL, Enota v Mariboru in Center 
judovske kulturne dediščine Sinagoga Maribor 

20:00 Kog, Poletje na Kogu, koncert Kogovskih dečkov

Četrtek, 15. avgust

10:00 Vurberk, župnijska cerkev, Žegnanje in romarski shod ob 
prazniku Marijinega vnebovzetja, mašo bo daroval dr. 
Ivan Štuhec

15:00 Slovenja vas, ribnik, ribiško tekmovanje RD Obkanalski 
krivolovci

15:00 Sv. Ana nad Borlom, postavitev klopotca, kulturni 
program in druženje

19:00     Ptuj, Štuki, tabor v rimskem kampu  Poetovio, odprtje 
XII. Rimskih iger

Petek, 16. avgust

09:00 Kog, Poletje na Kogu, kegljanje in nočni turnir v malem 
nogometu, kegljanje ob 9. uri, nogomet ob 19. uri

10:00 Ptuj, CID, delavnica Po stopinjah Rimljanov, mentorji, 
skupina Stik

11:00     Ptuj, Štuki, tabor v rimskem kampu  Poetovio, otroški 
tabor in ustvarjalne delavnice

19:00     Ptuj, Štuki, tabor v rimskem kampu  Poetovio: XII. 
Rimske igre, večerni spektakel

Kino Ptuj

Sreda, 14. avgust: 20:00 Carmine Street Guitars.
Četrtek, 15. avgust: 20.00 Slovenska premiera: Bilo je nekoč v 

Hollywoodu.
Petek, 16. avgust: 17.00 Angry Birds Film 2; 19.00 Pridni fantje; 

21.00 Bilo je nekoč v Hollywoodu.

Prireditvenik 

Foto: ČG
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Ko beseda ob šanku da besedo, 
človek hitro ugotovi, da smo se 
tam zbrali sami strokovnjaki. Ki se 
spoznamo na vse, kar je trenutno 
aktualnega doma in po svetu. Smo 
športni strokovnjaki, ki kritično 
presojamo vsako potezo nogome-
tnega trenerja na nedavni tekmi 
(če je ta izgubljena, je naš strokov-
ni nivo še dosti višji); smo strokov-
njaki za asfaltiranje (mi bi se tistih 
lukenj na cesti lotili čisto druga-
če); smo strokovnjaki za oživitev 
starega mestnega jedra (mi pa 
res ne bomo spraševali nekega 
zavoda, kje na gradu smemo 
obesiti zastavo na ptujskem 
gradu. Na najvišji stolp, seve-
da. In tisti Koteks bi že zdavnaj 
zravnali z zemljo). No, zadnjič 
smo se razvneli ob kmetovanju. 
Pravzaprav sadjarjenju.

Tlak nam je dvignil neki škropil-
ni kmetijski strokovnjak, ki nam 
je sicer želel dobronamerno pove-
dati, da smo potrošniki pri naku-

pu sadja (pa velja enako za 
krompir in paradižnik in vse 
drugo, kar zraste na zemlji) 

preveč picajzlasti in da 
želimo popolno obliko 
sadežev, brez kakršne-

koli pikice. Toda takšno 
prelepo lepo jabolko, ki se 
nam sveti iz zabojčka (kot 

da bomo z njim nahranili 
Sneguljčico!), so sadjarji 
škropili povprečno 35-
krat letno. To verjetno 

drži, ampak da je 
šel sadjar špricat, 

mu je seveda 
svetoval 
strokov-
njak. Ker 
kmet ne bo 

vzel v trgovini 
ditianona z vsebnostjo 

dihidro-diokso-
nafto-diti-dikar-
bonitrila, malo 
pomešal in tisto 

polival po jabolkih. Mu bo 
že moral pomagati s svojim 
znanjem strokovnjak. Tisti, ki 
mu je pred leti svetoval, naj 
na svojem slovenskogoriškem 
bregu zasadi japonska jabolka 
mutsu. Ker naš sadjar ni šel 
na Japonsko pogledat, kaj za 
vraga sadijo v pokrajini Mut-
su, da bi potem še on to posa-
dil doma. To so mu svetovali 
strokovnjaki. In mu potem ob 
prvi naslednji priliki povedali, 
da naj jih škropi z mešanico 
avermektina B1a in avermek-
tina B1b. Včasih bi posadil 
drevesce, ki bi zraslo pod staro 
jablano v njegovem sadovnja-
ku. Brez vmešavanja strokov-
njakov. In tistega beličnika ni 
nihče škropil. Niti enkrat, kaj 
šele 35-krat. Res pa je, da je 
bil vsak sadež drugačen. A ko 
si ga naribal za jabolčni zavi-
tek, se to ni videlo.

o, 

i se 
no 
mo 
o
e-
i 
ov-

kov-
tih 
-
v 

pil-
m 
ve-
u-

pu sadjaa (pa velja enako
krompir in paradižnik
drugo, kar zraste na ze

prevveč picajzlasti
želimo popolno
sadežev, brez kak

koli pikice. Toda tak
prelepo lepoo jabolko
nam sveti iz zabojčk

da bomo z njim nnahaaa
Sneguljčico!), so saa
škropili povprečn
krat letno. To verj

drži, ampak da
šel sadjar špr

mu je s
svetov
strok
njak.
kmet

vzelelel v tttrr
didid tianona z vsebebnononoooooooooonn

dihidro-o-dididddd okso
nanaftfto-o-didititi-ddii
bonitrila, m
pomešal in t

Za šankom

Stroka? – Ne, hvala!

torek � 13. avgusta 2019 Za kratek čas   15



Štajerski TEDNIK torek, 13. 8. 2019     COLOR CMYK stran 16

Na območju Haloz so trto sadili že 
Kelti, pozneje pa so vinogradništvo 
in vinarstvo širili Rimljani. Haloze so 
znane predvsem po belih sortah vin: 
laškem in renskem rizlingu, šiponu, 
sivem pinotu, sovinjonu, rumenem 
muškatu, tramincu in še nekaterih 
drugih, med rdečimi vini pa pre-
vladuje modra frankinja. Tukajšnje 
vinogradniške lege sodijo med pet 
odstotkov najboljših vinogradniških 
leg na svetu. Danes se Haloze vse 
bolj usmerjajo v turistični razvoj, 
v ponudbo vrhunskih haloških vin 
v povezavi z domačo kulinariko, 
neokrnjeno naravo, zanimivimi in 
privlačnimi naravnimi ter kulturno-
-zgodovinskimi objekti in etnološki-
mi prireditvami, da dediščina ne bi 
šla v pozabo.

V Vidovi kleti prodajajo stekleni-
čena visoko kvalitetna haloška bela 

torek � 13. avgusta 2019Križemkražem16

AVIEN, Rufius Festus - rimski pesnik, KUDU - antilopa z dolgimi, šilastimi rogovi, NONIJ - pomožno natančno merilo, OOLIT - kamnina, 
sestavljena iz drobnozrnatih skupkov, ikravec
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Piše: Mateja Toplak � Popotni prah - Mornarska beležnica (15)

Čas bi izkoristila tako, da 
bi se z dobro knjigo v rokah 
zleknila na udoben ležalnik, 
medtem ko bi mi nekdo 
dolival vročo čokolado in 
dostavljal sočne jagode. 

Danes smo v Dublinu in zaradi 
obveznih varnostnih vaj zaposleni 
ne smemo na kopno. Glede na to, 
da smo tukaj prvič in zadnjič, za raz-
liko od številnih mest, v katerih se 
ustavimo večkrat, sprejmemo od-
ločitev vodilnih s tiho vdajo. Danes 
sem torej lahko potnik, le da brez 
ležalnika, vroče čokolade, jagod in 
strežaja. Namesto med dublinskimi 

ulicami pa se lahko izgubljam le v 
spominih na edino irsko mesto, ki 
sem ga obiskala.

Majhen trg, nabasan s pubi, ka-
varnami in trgovinicami z lokalnimi 
izdelki. Čeprav je ura precej zgo-
dnja, ni neobičajno, da se prepeva 
ob zvokih žive glasbe. Natakarji se 
zdijo prijaznejši, ne vem, ali zaradi 
količine popitega piva ali pa imajo 
to v krvi že od rojstva. Cork je eden 
izmed najzanimivejših krajev, kar 
sem jih obiskala v zadnjem letu. 
Drugo največje mesto v državi, in 
kot trdijo nekateri domačini, »pra-
va prestolnica« Irske. Le lučaj stran 
leži pristanišče Cobh, nekdanji 
Queenstown, kjer se je legendarni 

Titanik še zadnjič dotaknil evrop-
ske obale. Tam srečam ženske v 
oblačilih iz pozabljenih časov, ko 
ob zvokih orkestra vrtijo čipkaste 
senčnike visoko nad glavo. V belih 
rokavicah smehljaje sprejemajo 
komplimente mimoidočih. Prizor 
je ukraden posnetek dneva iz leta 
1912, ko se je sto triindvajset potni-
kov vkrcalo na krstno in poslednjo 
vožnjo ogromnega parnika. Irci 
znajo pričarati posebno vzdušje, 
stisniti roko in pomahati v pozdrav. 
Še posebej takrat, ko kakšna ladja 
drsi tesno ob obali. Med prijetnimi 
domačini sem si spočila dušo, telo 
pa na krovu, nekaj sto metrov od 
Dublina.

Cobh: Cork, Irska

Videm, Haloze � Vidova klet

Ob ponudbi najboljših haloških vin 
tudi certifi kat do zlate poroke
Za Vidovo klet, ki jo je občina Videm uredila v kleti ene od župnijskih stavb v središču 
naselja Videm pri Ptuju, pravijo, da so vrata v Haloze. Domuje v več kot 300 let starem 
objektu. Ta je po ureditvi postal promocijsko-prodajni center članov Vinarske zadruge 
Haloze, ki obdelujejo okrog 220 ha vinogradov v vinogradniškem podokolišu Haloze, ter 
promocijsko-turistična točka občine Videm. 

Foto: Črtomir Goznik

Župan občine Videm Branko Marinič: „V Vidovi kleti lahko obiskovalci 
pokusijo okrog 30 zelo kakovostnih haloških buteljčnih vin.“

in tudi rdeča vina, v njej potekajo 
vodene in prodajne degustacije ob 
ponudbi domačih dobrot iz Haloz, 
lokalnih suhomesnih proizvodov, si-
rov, peciva, kruha in drugih kulinarič-
nih dobrot. Prav tako je klet odličen 
prostor za organizacijo in izvedbo 
protokolarnih dogodkov, spreje-
mov, srečanj in zabav, ki ga želijo 
ponudbeno še nadgraditi, je povedal 
župan občine Videm Branko Marinič. 

Za kraj novega poglavja v svojem 
življenju naj bi jo v bodoče izbirali 
tudi mladi pari. Sklenitev zakonske 
zveze v tej kleti bo resnično nekaj iz-
jemnega. Marinič obljublja, da bo ob 
poroki paru izdal tudi „garancijo do 
zlate poroke“. Da bo zgodba še bolj-
ša in da bodo poročni dnevi še bolj 
medeni, bodo v ponudbo kleti v krat-
kem dodali medeno vino, ki bo „ob-
vezno vino za mladoporočence“. 

Skok v zgodovino pa tudi pove, da 
so tu že potekale poroke, celo prin-
čevska v 15. stoletju. Ime takratnega 

plemenitaša, , ki se je v Vidovi kleti 
med prvimi tudi v resnici poročil, 
danes nosi aktualni princ ptujskega 
kurentovanja Darko Cafuta – baron 
Jakob Zekel Videmski.

Zgodovina Vidove kleti je bogata, 
z njo pa želijo povezati tudi današnji 
čas, prostorom vdahniti neko novo 
dušo, ki bo obogatila turistično po-
nudbo Vidma in širših Haloz. V to že-
lijo vključiti tudi poročni apartma, ki 
ga bodo uredili v neposredni bližini. 

Vidova klet kot gostiteljica odpira 
tudi možnosti za prodor odličnih ha-
loških vin na nove trge. Pred kratkim 
so jih pokusili tudi poslanci poljskega 
sejma in njegovih strokovnih služb, 
kjer vinske trte nimajo, na obisku v 
Vidmu pa so jih spremljali poslanci 
državnega zbora s strokovnimi so-
delavci. Bili so tako navdušeni, da bi 
lahko v trenutku izpraznili vso zalo-
go kleti, pri tem pa jih cena sploh ni 
zanimala. 

Foto: Črtomir Goznik

 V Vidovi kleti potekajo prodaja stekleničenih vin in sokov, vodene in pro-
dajne degustacije za skupine od 10 do 80 gostov in ponudba domačih dob-
rot iz Haloz.
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Dokler so vsi igralci pri tem discipli-
nirani in se držijo navodil, rezultat 
ne izostane,« je bil s tem zadovo-
ljen tudi Grubor. 

Nevarnejši tudi z 
igralcem manj

Edino večjo napako si je tokrat 
privoščil Stanley Amuzie, ki si je 
brez potrebe v kratkem času prislu-
žil dva rumena kartona, posledično 
je moral zapustiti igrišče in so gostje 
zadnjih deset minut igrali z igralcem 
manj. Prvi rumeni karton je (brez 
poprejšnjega opozorila sodnika Bo-

jana Tkalčiča) prejel zaradi počasne-
ga izvajanja meta s stranskega roba 
igrišča, drugega pa zaradi neprevi-
dnega odrivanja tekmeca na robu 
igrišča, ko ta ni imel praktično nobe-
ne rešitve več …

V kompaktni zasedbi 
Aluminija velja ob strelcu 
edinega zadetka omeniti 
še asistenta Dejana 
Petroviča, ki je na sredini 
igrišča opravljal zares 
garaško delo skozi vseh 
90 minut, ter kapetana 

Matica Vrbanca, ki je odlično pokrival velik del 
igrišča, pri tem pa aktivno sodeloval tudi v številnih 
napadalnih akcijah.

Aluminij bo v naslednjem krogu v nedeljo zvečer ob 20.15 gostil Olim-
pijo. Šlo bo za derbi vodilnih ekip lige, zato bo tekma zagotovo vredna 
ogleda!

JM

Pet krogov, 11 osvojenih 
točk – to je zbir Aluminija 
na uvodu sezone. S tem 
so celo presegli dosežek 
iz prejšnje sezone, ko 
so imeli po petih krogih 
na računu 9 točk (res 
pa je, da so takrat imeli 
težji razpored, saj so 
igrali z Mariborom in 
Domžalami). 

»Gre za res dober dosežek, ki je 
na nek način presenetil tudi mene 
samega. Od samega začetka sem 
sicer verjel v igralce, nisem pa pri-
čakoval, da bo tudi igra že v tem 
delu sezone na tako visokem ni-
voju. Vse točke doslej smo osvojili 
povsem zasluženo, nikjer nam ni 
bilo nič podarjenega. Rekel bi celo, 
da smo bili tudi proti Celju in Ru-
darju bližje zmagama kot remiju. 
Res sem zadovoljen s prikazanim,« 
je o odličnem uvodu v sezono dejal 
trener Aluminija Slobodan Grubor. 

Ta proti Bravu ni spreminjal do-
bitne kombinacije, ampak je v igro 
poslal preverjeno enajsterico. Na 
klopi je prvič sedel tudi novinec Re-
nato Pantalon, moč rezervistov pa 
je bila najbolj vidna s tem, da je bil 
med njimi tudi Jure Matjašič.

Pri Bravu trije nekdanji 
igralci Aluminija in en 
Zavrča

Na drugi strani se je v rumeno-
-modrih dresih Brava predstavilo 
kar nekaj znanih obrazov, ki so v 
preteklosti že branili barve Alumi-
nija. V tej vlogi so se znašli Ibrahim 

Arafat Mensah (vmes je igral na 
Norveškem), Mitja Križan (vmes 
Drava, Celje, Fužinar) in Jaka Ihbe-
isheh (vmes Krško, Rudar, Domža-
le, Katar, Tajska, Avstrija …). Med 
znanci je tudi Obvbokha Agboyi, 
ki je igral za Zavrč. Če omenjenim 
dodamo izkušene Andraža Kirma, 
Luka Žinka in Darka Zeca, potem je 
jasno, da ima Grabić na voljo dokaj 
močno ekipo.

A premalo močno za Aluminij, 
ki je znova odigral zelo zrelo. »Na 
zelo vroče pogoje igranja smo se s 
posebnimi prijemi dobro pripravili, 
fantje pa so odigrali taktično feno-
menalno tekmo. Bili so potrpežljivi 
skozi vseh 90 minut, ko se jim je 
ponudila priložnost za gol, pa so 
jo izkoristili. Zmaga je povsem za-
služena,« je dejal Grubor, z oceno 
o zasluženi zmagi pa se je strinjal 
tudi domači strateg Dejan Grabić. 

Mat v treh potezah
Edini zadetek na tekmi je 
po hitri in enostavni akciji 
v 50. minuti dosegel Luka 
Štor – to je zanj že četrti 
zadetek v sezoni. Akcijo 
je na svoji polovici igrišča 
začel Ilija Martinović, ki 
je poslal dolgo podajo 
na krilni položaj do 
Dejana Petroviča. Deki ni 
okleval, ampak je žogo z 
milimetrsko natančnostjo 
poslal pred gol, kjer je 
Luka Štor zbrano sledil 
akciji ter iz bližine zadel z 
glavo – 0:1.

Obramba Aluminija je do konca 
dosledno izpolnjevala svoje nalo-
ge, tako da je gol Štora Šumarjem 
prinesel tri točke. »Kar na treh od 
dosedanjih petih tekem nismo 
prejeli zadetka, kar statistično po-
meni najboljši dosežek med vsemi 
moštvi v 1. ligi. Bravo si praktično 
na celotni tekmi ni ustvaril nobene 
resne priložnosti. Vse to kaže na 
zbrano in izjemno motivirano delo 
na treningih, kjer poskušamo kar 
najbolje razumeti zamisli trenerja, 
na tekmi pa jih potem tudi izpe-
ljati v sami igri,« je dejal centralni 
branilec Ivan Kontek, ki posebej 
izpostavlja skupinski duh celotne 
ekipe: »Vsi delamo kot eden, vse 
točke so posledica razmišljanja, 
da smo homogena ekipa in da je 
rezultat zasluga cele ekipe. Tokrat 
je zadel Luka Štor, drugič bo nekdo 
drug, pomembne so le točke.«

Trdnost obrambe je vendarle 
ključna za uspehe ekipe. »Obramb-
ne naloge opravljajo vsi igralci, od 
'špice' do vratarja, nihče ni izvzet. 

Bravo – Aluminij 
0:1 (0:0)

STRELEC: 0:1 Štor (50.).
BRAVO: Vekić, Ihbeisheh, 

Brekalo, Zec, Vrljičak, Žinko, 
Agboyi, Matko, Kirm (od 77. 
Kancilija), Mensah, Križan 
(od 62. Nukić). Trener: Dejan 
Grabić.

ALUMINIJ: 
Janžekovič 6,5
Martinović 6,5
Kontek 6,5
Jakšič 6
Horvat 6,5
Amuzie 6
Petrović 7
Vrbanec 7
Krajnc 6,5 (od 86. Ploj)
Leko 6 (od 66. Matjašič 6)
Štor 7 (od 90. Živković) 
Trener: Slobodan Grubor 7
RDEČI KARTON: Amuzie 

(82., Aluminij).

Maribor podrl bariero zmage, 
Milanič ponudil odstop

Prvoligaši so odigrali tekme 5. kroga, tri ekipe pa še naprej nosi-
jo oznako neporaženih (Mura s tekmo manj). Olimpija in Aluminij 
vztrajata pri vrhu, zaradi česar lahko v nedeljo v Kidričevem pričaku-
jemo zanimiv medsebojni obračun za vrh lestvice. 

Čeprav bi morala biti po vseh parametrih zmaga Maribora proti 
novincu iz Sežane nekaj povsem običajnega, pa temu še zdaleč ni 
bilo tako. Mariborčani so po slabi predstavi proti norveškemu Ro-
senborgu v kvalifi kacijah za Ligo prvakov (poraz 1:3) in štirih nepre-
pričljivih igrah v prvenstvu (poraz in trije remiji) na vse načine iskali 
pot do zmage, kar je vse prej kot hvaležno opravilo. Na koncu so 
uspeli, a so morali za to – kljub številni premoči na igrišču, Roman 
Glažar je že v 1. polčasu izključil Babiča – unovčiti prav vse potenci-
ale, vključno z vrnitvijo zaradi poškodbe dolgo odsotnega Luke Za-
hovića. Z golom v 83. minuti je najboljši strelec zadnjih dveh sezon 
dejansko odločil tekmo …

Kljub zmagi je trener Maribora Darko Milanič po tekmi ponudil 
odstop, motijo ga vedno bolj pogosti žvižgi s tribun Ljudskega vrta. 
Zlatko Zahović odstopa ni sprejel, ampak še naprej zaupa Primorcu 
ter celo napoveduje napredovanje v zadnji krog kvalifi kacij za Ligo 
prvakov. Za takšen dosežek bi moral Maribor v torek proti Roenbor-
gu v gosteh doseči najmanj tri zadetke …

Mura je bila prepričljiva na Gorenjskem, Olimpija pa v Velenju. 
»Noro« tekmo pa so lahko gledalci spremljali v Domžalah, kjer so 
gostje najprej domačinom odčitali »učno uro učinkovitosti« in po-
vedli 0:4. Nato so svojih 15 minut dočakali tudi domačini in se s tremi 
zaporednimi zadetki znova »vrnili med žive« - 3:4. Za popoln preo-
brat jim je vendarle zmanjkalo moči …

Strelci so bili v tem krogu najbolj razpoloženi 
doslej, saj so na petih tekmah skupno zadeli kar 22 
krat (povprečno 4,4/tekmo). Kar štirje igralci so 
dosegli po dva zadetka: Luka Kerin, Dario Vizinger 
(oba Celje), Senijad Ibričić (Domžale) in Predrag 
Sikimić (Tabor). 

JM

Nogomet
Izjemen preobrat, vreden 
vseh treh točk

Stran 18
Nogomet
Rošada v obrambni vrsti 
Aluminija

Stran 18

Sven Lah
»Končno sem se spoprijate-
ljil z betonsko podlago«

Stran 29
FC Hiša daril Ptuj
Nekaj sprememb, cilj 
obstanek v elitni druščini

Stran 20

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič. 
Sodelavci: 
David Breznik, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Franc Slodnjak, 
Silva Razlag,
Črtomir Goznik

E-mail: sport@radio-tednik.si

Nogomet �  1. SNL, 5. krog

Tudi Šiškarji niso 
ustavili Šumarjev

REZULTATI 5. KROGA: 
Bravo – Aluminij 0:1 (0:0);
Maribor – CB24 Tabor Sežana 4:2 (1:1);
Triglav Kranj – Mura 1:3 (0:2); strelci: 0:1 Šturm (22.), 0:2 Karamarko 

(45.), 1:2 Majcen (47., z 11 m), 1:3 Bobičanec (78.);
Domžale – Celje 3:5 (0:3); strelci: 0:1 Vizinger (13.), 0:2 Lotrič (24.), 0:3 

Kerin (36.), 0:4 Kerin (59.), 1:4 Podlogar (61.), 2:4 Ibričić (64., z 11 m), 3:4 
Ibričić (75.), 3:5 Vizinger (90.);

Rudar Velenje – Olimpija Ljubljana 0:3 (0:2); strelci: 0:1 Menalo (10.), 
0:2 Vukušić (45.), 0:3 Cekici (88., z 11 m).
1. OLIMPIJA 5 4 1 0 13:4 13
2. ALUMINIJ 5 3 2 0 6:2 11
3. MURA 4 2 2 0 10:7 8
4. CELJE 5 1 3 1 9:8 6
5. MARIBOR 5 1 3 1  7:6 6
6. TABOR SEŽANA 5 2 0 3 5:8 6
7. TRIGLAV KRANJ 5 2 0 3 9:12 6
8. BRAVO 5 1 1 3 6:9 4
9. RUDAR VELENJE 5 0 3 2 6:10 3
10. DOMŽALE 4 0 1 3 8:13 1

Maribor – CB24 Tabor Sežana 4:2 (1:1)
STRELCI: 1:0 Hotić (34.), 1:1 Sikimić (42.), 2:1 Požeg Vancaš (54.), 2:2 Si-

kimić (73.), 3:2 Zahović (83.), 4:2 Kronavater (90.).
MARIBOR: Pirić, Rajčević, Cretu, Kronavater, Hotić, Ivković, Vrhovec, 

Požeg Vancaš, Ogrinec (od 65. Zahović), Kramarič (od 75. Mešanović), 
Mulahusejnović (od 76. Tavares). Trener: Darko Milanič

RDEČI KARTON: S. Babić (45., Tabor).

Foto: m24.si

Luka Štor (Aluminij, rdeči dres) je v Šiški poskrbel za edini zadetek na tekmi. 
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V Kidričevem očitno še 
niso zaključili aktivnosti 
v zvezi z letošnjim 
poletnim  prestopnim 
rokom (ta traja do konca 
avgusta), v zadnjih dneh 
so opravili dve rošadi.

Rdeče-belim se je pridružil 
obrambni igralec Renato Panta-

lon, s katerim je klub podpisal dvo-
letno sodelovanje. 21-letnik je svo-
jo športno pot začel pri NK Zadar, 
nazadnje pa je igral pri NK Rudeš, 
ki je v lanski sezoni izpadel iz elitne 
hrvaške lige.

Pantalon se najboljše znajde 
na mestu centralnega branilca, 
po podpisu pogodbe pa je dejal: 
»Prišel sem v dobro organizirano 
sredino, v kateri so me novi so-

igralci lepo sprejeli. Želel bi spo-
ročiti vsem v klubu, soigralcem 
in navijačem, da bom dal vse od 
sebe, tako na terenu kot izven 
njega.«

Z angažmajem Pantalona je za-
dovoljen tudi trener Slobodan Gru-
bor. »Gre za igralca z dragocenimi 
izkušnjami iz 1. hrvaške lige, v na-
šem klubu bo pomenil pomembno 
širino v obrambni vrsti.«

Istočasno je kidričevski klub 
zapustil 21-letni Luka Petek (oba 
s Pantalonom sta rojena oktobra 
1997, op. a.), ki bo v sezoni 2019/20 
kot posojen igralec Aluminija na-
stopil v dresu ptujske Drave (iz 
Ptuja je tudi prišel). Petek v šumi ni 
dobil želenih igralnih minut, v večji 
meri jih bo zagotovo deležen pri 
ptujskem drugoligašu.

JM
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Nogomet � 2. SNL

Kopru prestižni 
primorski derbi

Največ pozornosti med vsemi 
tekmami 3. kroga je gotovo bilo 
namenjene primorskemu derbiju, 
v katerem sta se pomerila glavna 
favorita za prvi mesti, Gorica in 
Koper. Srečanje je zaradi prenove 
travnate površine na stadionu v 
Novi Gorici potekalo v Ajdovščini, 
krajšo pa so potegnili »domačini« 
in tako iz rok izpustili prve točke 
v sezoni. Na drugi strani je Koper 
pod vodstvom Mirana Srebrniča 
pokazal svojo moč in je s tremi toč-
kami ujel stik z vrhom. Edini gol za 
Gorico je znova dosegel Etien Ve-
likonja, zanj je to že šesti zadetek 
v sezoni.

Poraz Gorice so za skok 
na vrh izkoristili trije 
klubi, in sicer Krško, 
Kalcer Radomlje in 
Vitanest Bilje. Prva 
dva sta tam dokaj 
pričakovano, kar pa 
nikakor ne velja za 
tretjega. Biljani so v 
drugem primorskem 
derbiju zmagali v 
Dekanih, do zmage pa 
prišli v zadnjih trenutkih 
srečanja. 

Še na bolj dramatičen način so 
do zmage prišli Krčani na Koro-
škem. Čeprav so še v 70. minuti 
vodili 0:2, je domačinom uspelo 
izenačiti v 91. minuti, nato pa so si 
igralci Fužinarja z avtogolom v 93. 
minuti praktično sami »skuhali« 
poraz. Ekipa Krškega je po uvod-
nih treh krogih najučinkovitejše 
moštvo, saj je zabila že neverjetnih 

13 golov, od tega jih je Hrvat Lovre 
Čirjak dosegel kar sedem! Rogaška 
ni dosegla še nobenega … 

Do prve zmage v sezoni so ob 
Koprčanih prišli tudi Brežičani in 
Ptujčani. 

REZULTATI 3. KROGA: 
Brda – Drava Dakinda Ptuj 2:3 

(2:1); 
Gorica – Koper 1:2 (1:1); strelci: 

0:1 Baša, 1:1 Velikonja (41., z 11 m), 
1:2 Guberac (62.); 

Rogaška – Kalcer Radomlje 0:2 
(0:0); strelca: 0:1 Varga (52.), 0:2 
Primc (58.);

Fužinar Vzajemci – Krško 2:4 
(0:2); strelci: 0:1 Sokler (9.), 0:2 
Žabec (12.), 1:2 Fasvald (70.), 2:2 
Turkuš (91.), 2:3 Plaznik (93. - avto-
gol), 2:4 Čirjak (95.);

Jadran Dekani – Vitanest Bilje 
1:2 (1:0); strelci: 1:0 Zyba (28.), 1:1 
Costa Slaviero (51.), 1:2 Žižmond 
(89.);

Krka – Roltek Dob 2:2 (0:1); 
strelci: 0:1 Tiganj (31.), 1:1 Huč (61.), 
1:2 Petrovič (65.), 2:2 Kambič (67.);

Brežice Terme Čatež – Beltinci 
Klima Tratnjek 2:0 (0:0); strelca: 1:0 
Duvnjak (82.), 2:0 Filip (86.);

Nafta 1903 – Koroška Dravograd 
4:1 (2:0); strelci: 1:0 Rebernik (16.), 
2:0 Vinko (32.), 3:0 Oštrek (50.), 3:1 
Adomako (82.), 4:1 Zagorec (89.).
1. KRŠKO 3 2 1 0 13:5 7
2. KALCER RADOMLJE 3 2 1 0 7:3 7
3. VITANEST BILJE 3 2 1 0 4:2 7
4. GORICA 3 2 0 1 8:4 6
5. NAFTA 1903 3 2 0 1 7:3 6
6. KOPER 3 1 2 0 5:4 5
7. KRKA 3 1 2 0 5:4 5
8. JADRAN DEKANI 3 1 1 1 7:6 4
9. FUŽINAR VZAJEMCI 3 1 1 1 5:6 4
10. DRAVA DAKINDA 3 1 0 2 4:6 3
11. BREŽICE ČATEŽ 3 1 0 2 3:5 3
12. BELTINCI 3 1 0 2 2:6 3
13. ROLTEK DOB 3 0 2 1 6:7 2
14. BRDA 3 0 2 1 4:5 2
15. DRAVOGRAD 3 0 1 2 3:8 1
16. ROGAŠKA 3 0 0 3 0:9 0

JM

Nogometaši Drave so bili po 
dveh odigranih krogih še brez 
osvojene točke, zato so na odda-
ljeno gostovanje v Vipolže odšli z 
določeno mero skepse. »Seveda je 
slab štart v določeni meri vplival na 
samozavest, tega ni mogoče zani-
kati, saj je to povsem normalna 
reakcija vsakega športnika. Še po-
sebej je bil boleč poraz proti Krki, 
ko smo zadetek prejeli v zadnjih 
trenutkih tekme. Prav zaradi tega 
sem še toliko bolj vesel odziva fan-
tov na tekmi z Brdi,« je dejal trener 
Drave Muamer Vugdalić. 

Strateg Drave je glede na 
prejšnjo tekmo opravil 
eno spremembo v začetni 
postavi, namesto Anteja 
Melvana je tekmo začel 
Luka Petek, ki je med 
tednom prišel na Ptuj 
na posojo iz Aluminija (v 
Kidričevo je odšel prav iz 
Drave). 

Začetek tekme je potekal pov-
sem po željah domače ekipe, v 
kateri igrajo številni nekdanji izku-
šeni prvoligaški igralci Gorice: Kris 
Jogan, Uroš Celcer, Rok Bužinel, 
Amadej Marinič, Jani Curk. Igralci 
Brd so izkoristili prvi dve priložnos-
ti, Rok Bužinel je v 14. minuti zadel 
iz prekinitve, Tim Golob pa je v 26. 
minuti po strelu od daleč poskrbel 
za otipljivo prednost domače vrste 
2:0. 

Dravaši so se tako hitro znašli v 
izgubljenem položaju, le redki bi 
jim v tem trenutku pripisali mož-

nosti za končni uspeh. Ključ za ka-
snejši preobrat je bil gol ob koncu 
prvega polčasa, ko je po prekinitvi 
z glavo v polno zadel Luka Petek 
– 2:1. Doseženi gol je dal gostom 
novih moči. 

»V slačilnici je bilo čutiti, da se 
fantje zavedajo, da so boljši tek-
mec na igrišču in da so sposobni 
preobrniti rezultat. Res so verjeli v 
to, še bolj pomembno pa je to, da 
so to v drugem delu tudi izvedli na 
igrišču,« je dejal Vugdalič, ki je ob 
polčasu opravil menjavo Marcel 
Kene – Niko Vajda. S tem je imel 
resnično srečno roko, saj je Vajda 
že po osmih minutah igre dosegel 
svoj prvi zadetek v sezoni in izid 
izenačil – 2:2. 

S tem se ptujski modri niso za-
dovoljili, ampak so bili še naprej 
podjetnejši, pokazali so več želje 
po zmagi kor njihovi tekmeci. To se 
jim je obrestovalo v 69. minuti, ko 
je bil po podaji iz kota v kazenskem 
prostoru najbolj spreten Nigeri-
jec Samuel Nelson, ki je zadel za 
vodstvo Drave 2:3. Izid se do konca 
srečanja ni več spremenil. 

»Gostovanje v Vipolžah je bilo 

izjemno težko, ob vsem drugem 
je tudi zelenica v precej slabem 
stanju. A se je v teh razmerah 
pokazal izjemno močan karakter 
moštva, ko ekipa tudi po zaostan-
ku dveh zadetkov ni vrgla puške 
v koruzo. Tokrat se nam je z obre-
stmi vrnilo to, kar smo nesrečno 
izgubili na tekmi s Krko v 2. krogu. 
Pomembno je, da smo popravili re-
alizacijo, ki je šepala na prvih dveh 
tekmah,« je povzel Vugdalić. 

Kot ptič Feniks iz pepela so vstali 
Ptujčani in s tremi zaporednimi do-
seženimi zadetki vpisali prvo zma-
go v sezoni, ekipi Brda pa po dveh 
remijih zadali prvi poraz v sezoni 
ter jih s tem prehiteli na lestvici. 

V 4. krogu bodo igralci Drave na 
zelenici Mestnega stadiona na Ptu-
ju v soboto ob 17. uri gostili zased-
bo Gorice. 

JM

Foto: Črtomir Goznik

Luka Petek se iz Aluminija seli k Dravi kot posojen nogometaš.

Nogomet �  2. SNL, 3. krog

Izjemen preobrat, 
vreden vseh treh točk

Foto: Črtomir Goznik

Samuel Nelson (Drava Dakinda Ptuj, modri dres) je v Brdih dosegel zmagoviti zadetek.

Brda – Drava Dakinda Ptuj 2:3 (2:1)
STRELCI: 1:0 Bužinel (14.), 2:0 Golob (26.), 2:1 Petek (44.), 2:2 Vajda 

(53.), 2:3 Nelson (69.).
BRDA: Pintol, Curk, Jazbar, Celcer, Marinič, Golob, Bužinel (od 66. 

Frelih), Humar (od 56. Perše), Daw. Jalinous, Jogan, Dar. Jalinous. 
Trener: David Peršič

DRAVA DAKINDA PTUJ: Hrastnik, Mate, Rešek, Petek, Novak, 
Nelson (od 75. Razboršek), Grajfoner, Bajrami, Marcius (od 84. Mel-
van), Kene  (od 46. Vajda), Haljeta. Trener: Muamer Vugdalić

Nogomet � Prestopni rok

Rošada v obrambni vrsti Aluminija: 
Petek nazaj k Dravi, v Kidričevem 
mladi Hrvat

Foto: NK Aluminij

Renato Pantalon, nova moč NK Aluminij
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Pokal Slovenije, 1. krog, 
sreda, 14. 8., ob 16.00: 

Videm pri Ptuju – CherryBox24 
Tabor Sežana

Odranci – Aluminij
Kety Emmi Bistrica – Brda
Bled Hirter – Celje
Brežice Terme Čatež – Triglav 

Kranj
Grad – Krško
Tehnotim Pesnica – Gorica
TKK Tolmin – Šampion
Tinex Šenčur – Nafta 1903
S. Rojko Dobrovce – Kalcer Ra-

domlje
Koper – Beltinci (ob 18.00)
Bravo – Rudar Velenje (v četrtek 

ob 16.00)

V Bratislavi se je končalo 
evropsko prvenstvo za 
mlade šahiste in šahistke 
v šestih starostnih 
kategorijah. To je bil 
pravi festival šaha, na 
katerem je sodelovalo 
1306 mladih iz 48 držav. 
Med njimi jih je bilo tudi 
31 iz Slovenije, svoje 
mesto pa si je z naslovom 
državne prvakinje v 
konkurenci deklet do 14 
let priborila tudi Nika 
Kralj iz Gorišnice, ki je 
na Slovaškem solidno 
opravila svoj nastop.

V konkurenci deklet do 14 let je 
nastopilo kar 99 mladih, ki so se 
tako kot vse preostale kategorije 
pomerile v devetih krogih. Nika 
Kralj je prvenstvo začela z zmago 
proti nekoliko nižje rangirani tek-
movalki, kar pa ji je že v 2. krogu 
namenilo 2. nosilko turnirja, ki ji ni 
bila kos. Sledil je še en poraz, kar 
pa Nike na srečo ni »vrglo iz tira«, 
saj je v nadaljevanju nanizala dve 
zmagi in en remi in po šestih nasto-
pih zasedala mesto blizu svojega 
začetnega ratinga. Žal sta sledila 
dva poraza, prvenstvo pa je kon-
čala z zmago. S 4,5 zbrane točke 

je bila ena izmed sedmih sloven-
skih igralk (med 14), ki so zbrale 
50 % točk ali več. Kako izenačeno 
je bilo tekmovanje med mladin-
kami v konkurenci do 14 let, pove 
podatek, da je prva nosilka, ruska 
mojstrica Fide Maryja Yakimova, 
zasedla šele 9. mesto, kar se je pri-
petilo tudi 1. nosilki v kategoriji do 
12 let, v ostalih štirih kategorijah pa 
so zasedle mesta od ena do štiri.

»Pogoji za igro so bili izredno 
zahtevni. Vročina in vlaga sta na-
redili svoje, pa tudi ritem brez 
prostega dne je izredno naporen, 
sploh glede na to, da se posame-
zne partije igrajo tudi pet ur in več. 
Škoda, da mi je v nekaterih dvobo-
jih malo padla koncentracija, saj 
bi s samo točko več bila povsem 
blizu začetni poziciji. Je pa nastop 
na tako kakovostnem turnirju po 
eni strani odgovornost, po drugi 
pa izredna priložnost za nabiranje 
novih izkušenj,« je svoje vtise strni-
la mlada šahistka, o kateri bomo 
gotovo še slišali, čeprav jo v nada-
ljevanju njene šahovske poti čaka 
preskok v višjo starostno katego-
rijo do 16 let.

Največ medalj je na EP osvojila 
Rusija, ki je imela tudi najštevilčnej-
šo ekipo 128 udeležencev (3 zlate, 
6 srebrnih in 3 bronaste), Slovenija 
pa se ni vpisala v seznam 14 držav z 
osvojenimi medaljami.

Silva Razlag

Šah � Mladinsko EP

Soliden nastop mlade 
Gorišničanke

V sredo se začenja tudi nova se-
zona pokalnega tekmovanja pod 
okriljem Nogometne zveze Slove-
nije. V boj se bo podalo 24 ekip, 
še štiri se bodo priključile v 2. kro-
gu (Maribor, Olimpija, Domžale in 
Mura).

Videmčanom je žreb tudi letos 
namenil atraktivnega tekmeca, 
prvoligaša iz Sežane. Spomnimo: 
v lanski sezoni so v 1. krogu gostili 
Triglav iz Kranja in klonili šele po 
podaljških – 1:2; v rednem delu se 
je tekma končala 1:1. »V Vidmu že 
nekaj let kroži šala, da si lahko kot 
tretjeligaši nastope v evropskih 
tekmovanjih priborimo le preko 
pokalnega tekmovanja, in sicer 
kot zmagovalci Pokala MNZ Ptuj. 
V tekmo bomo zagotovo šli mo-
tivirani, saj se želimo našim zves-
tim navijačem predstaviti v kar 
najboljši luči. Sežančani so sicer v 

popolni vlogi favoritov in v veliki 
prednosti tudi glede tega, ker je 
za njimi že pet odigranih krogov 
v 1. ligi, medtem ko mi na začetek 
sezone v 3. ligi še čakamo. Vabim 
gledalce, da našo ekipo podprejo 
in da v Vidmu doživimo praznik 
nogometa,« je dejal Robert Hoj-
nik, trener Vidma. 

Kidričani se bodo podali v Pre-
kmurje, v Odrance, kjer bo njihov 
tekmec domači tretjeligaš. Alumi-
nij je v zadnjih dveh letih dosegel 
odmevna rezultata v Pokalu Slove-
nije (fi nale in polfi nale), zato tudi 
letos vstopajo z visokimi ambici-
jami. »Cilj je nedvomno zmaga in 
napredovanje v naslednji krog tek-
movanja. Smo prvoligaš in nespor-
ni favoriti proti ekipi Odrancev, a 
bomo morali svoje želje potrditi 
tudi na igrišču,« je dejal branilec 
Aluminija Ivan Kontek. 

Tretji predstavnik MNZ Ptuj Kety 
Emmi Bistrica bo v sredo ob 16. uri 
gostil drugoligaša iz Brd. 

JM

Nogomet � Pokal Slovenije

Aluminij cilja na napredovanje, 
Videm in Bistrica na presenečenje

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Vidma so se v lanski sezoni dostojno upirali prvoligašu iz Kranja, v sredo bo njihov tekmec 
novinec med prvoligaši, zasedba iz Sežane.

Foto: ČG

Nika Kralj ob mednarodnem dnevu šaha na Ptuju

Od 1. do 11. avgusta je v 
Sloveniji, natančneje v 
Celju, potekalo evropsko 
prvenstvo za kadetinje 
do 17 let. Za naslov 
evropskih prvakinj se je 
borilo 16 držav iz Stare 
celine. Reprezentanca 
Slovenije je tekmovanje 
na domačem prvenstvu 
končala na le 10. mestu, 
kar ni zadostovalo, da 
bi si ekipa priborila 
vstopnico za nastop na 
svetovnem prvenstvu 
naslednje leto.

Razočaranje po prvenstvu je 
bilo v taboru Slovenije več kot oči-
tno. »Seveda smo dekleta razoča-
rana. V prvi vrsti smo pričakovale 
uvrstitev med osem najboljših ekip 
prvenstva, kar pa nam po porazih 
v predtekmovanju proti Rusiji in 
Franciji ni uspelo. Rusija je prven-
stvo končala kot peta, Francija 
kot tretja, kar je dokaz, da je šlo 
za izjemno težko predtekmovalno 
skupino. Zelo sem zadovoljna z na-
daljevanjem prvenstva, kjer smo 
dosegle štiri zmage zapored (Črna 
gora, Portugalska, Nizozemska, 
Romunija) in dokazale, da zmore-
mo bistveno več od tekme za 9. 

mesto, ki je odločala o zadnjem 
potniku na SP. Zadnje tekme proti 
Črni gori ne morem prespati: imele 
smo številne priložnosti za zmago, 
ki pa jih nismo izkoristile in na kon-
cu po sedemmetrovkah klonile. 
Škoda za zamujeno priložnost in 
škoda za ves trud domačih orga-
nizatorjev, ki so nam z organiza-

cijo tekmovanja želeli olajšati pot 
do svetovnega prvenstva,« je po 
turnirju povedala Ptujčanka Alja 
Krasnič, ki je igrala na poziciji leve-
ga krila in je na prvenstvu dosegla 
šest zadetkov.

Tudi najmlajša članica ekipe, 
Ormožanka Neja Polak, je bila 
razočarana. »Pred prvenstvom bi 
pričakovala, da bodo štiri zmage, 
en remi in dva poraza prinesli bi-
stveno višjo uvrstitev od končnega 
10. mesta. Igrale smo iz tekme v 
tekmo bolje in nanizale kar nekaj 
zmag nad močnimi evropskimi re-
prezentancami. Ostale smo brez 
Kitajske, čeprav potihem upam, 
da bo kakšna izmed reprezentanc 
nastop na SP odpovedala in bomo 
me vstopile na zadnji vlak – mogo-
če se moja želja izpolni. Sama sem 
si na tem prvenstvu nabrala novih 
bogatih izkušenj. Uvidela sem svo-
je dobre ter tudi slabe strani in na 
tem bo treba delati na klubskih 
treningih, ki me pričakujejo tudi to 
sezono v ormoškem dresu,« je po 
prihodu domov povedala 182 cm 
visoka Neja Polak.

Ormožanka, ki je bila kot de-
sničarka »žrtvovana« na desnem 
zunanjem položaju, je na prven-
stvu dosegla pet zadetkov in bila 
desetkrat izključena, kar je dokaz 
čvrste igre v obrambi in tudi neiz-
kušenosti. 

Ta reprezentanca Slovenije 
je sposobna precej več, kot je 
končno deseto mesto. Naša de-
kleta na nobeni tekmi niso bila fi -
zično šibkejša in po višini nižja od 
tekmic, ravno nasprotno. Ekipi so 
predvsem manjkale močne tekme 
pred prvenstvom, saj na uvodu 
v prvenstvo dekleta sploh niso 
vedela, kam katera teče in kaj je 
njena naloga tako v napadu kot v 
obrambi. O igri brez glave in repa 
smo že pisali v preteklih številkah 
Štajerskega tednika in tako je bilo 
tudi na zadnji tekmi proti Črnogor-
kam. Da o izbiri predtekmovalne 
skupine sploh ne govorimo. Huda 
napaka strokovnega štaba.

Z malo večjo disciplino v igri bi 
ta reprezentanca brez večjih te-
žav morala še v drugo na turnirju 
ugnati Črno goro in si na domačem 
terenu priboriti vizo za Kitajsko. 
Žal je ekipo na koncu zapustila tudi 
sreča, a le to si je treba tudi zaslu-
žiti z delom na treningih, garanjem 
na tekmah, disciplino ... 

Evropske prvakinje so postale 
Madžarke, ki so na sedmih tekmah 
dosegle sedem zmag. Glede na pri-
kazano skozi predtekmovanje in 
glavni del tekmovanja je bilo priča-
kovati veliki fi nale med Madžarsko 
in Francijo. A so slednje v polfi nalu 
presenetile sovrstnice Švedske, ki 
so na koncu zelo dobre predstave 
kronale s srebrno kolajno. Z bro-
nom so se okitile Francozinje, ki 
so pred kratkim na Olimpijskem 
festivalu evropske mladine v Ba-
kuju postale zmagovalke pred Ni-
zozemsko in Madžarsko. Zanimivo 
je, da so Nizozemke v Celju osvojile 
šele 15. mesto in skupaj z zadnje-
uvrščeno ekipo EP Španijo zapuš-
čajo elitni razred oz. prvo divizijo.

Uroš Krstič

Rokomet � EP za kadetinje do 17 let

Deseto mesto premalo za uvrstitev na Kitajsko

Alja Krasnič se je na EP šestkrat vpisala med strelke.

Neja Polak je na EP dosegla pet zadetkov, v svojo statistiko pa je 
vpisala tudi deset izključitev.

Rezultati Slovenije na 
prvenstvu: 

Rusija 20:33, Francija 13:17, Črna 
gora 28:25, Nizozemska 30:19, Por-
tugalska 25:24, Romunija 23:20; za 
9. mesto: Črna gora 31:32 (po 7-m).

Končni vrstni red: 
1. Madžarska, 2. Švedska, 3. 

Francija, 4. Danska, 5. Rusija, 6. 
Norveška, 7. Nemčija, 8. Avstrija, 9. 
Črna gora, 10. Slovenija, 11. Romu-
nija, 12. Slovaška, 13. Portugalska, 
14. Hrvaška, 15. Nizozemska, 16. 
Španija.
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Futsal club Hiša daril Ptuj se je z načrtnim delom v 
sezoni 2018/19 prebil v 1. slovensko futsal ligo. Gre za 
lep uspeh male, a zelo marljive športne sredine, ki jo 
kot trener usmerja Dejan Kraut. 

Bivši odličen nogometaš in sedaj prav tako odli-
čen trener je aprila, maja in junija opravil razgovore z 
vsaj dvajsetimi igralci, da bi jih privabil v ptujski futsal 
kolektiv. Žal je bil pri večini teh pogovorov z znanimi 
igralci nogometa z našega širšega območja neuspe-
šen, saj igralci še zmeraj raje za »kakšnih sto evrov« 
več igrajo veliki nogomet v Avstriji, kot da bi sprejeli 
športni izziv igranja v 1. slovenski futsal ligi.

Kljub temu so v FC Hiša daril Ptuj pripeljali kar nekaj 
močnih okrepitev. Iz FutureNet Futsal Maribor je prišel 
mladi Tilen Gajser (letnik 2000), ki je slovenski reprezen-
tant selekcij U-19 in U-21. Iz Maribora prihaja še njegov 
vrstnik Vito Miloševič in dve leti mlajši Žiga Tkalčič. Ptu-
jčanom se je priključil tudi izkušeni Jurček Klinc. 

V domači klub se je iz KMN Tomaž Šic 
bara vrnil nekdanji kapetan Žan Krajnc, 
iz istega kluba je prišel tudi vratar 
Kevin Caf. Trener Dejan Kraut lahko 
računa na 13 igralcev in tri vratarje, a 
do konca prestopnega roka, ki se izteče 
31. avgusta, lahko v ptujskih vrstah 
pričakujemo še kakšnega igralca.

V klubu so se po koncu lanske sezone zahvalili dve-
ma igralcema, to sta Bojan Klemenčič in Marcel Vin-
diš. Ob igralskih spremembah so dopolnili strokovni 

kader, saj je novi pomožni trener postal Simon Šabe-
der, medtem ko je kondicijski trener Tomaž Zorec, ki 
deluje tudi pri NK Drava Dakinda Ptuj.

Kmalu začetek priprav
Nogometaši FC Hiša daril Ptuj so si na koledarju 

obkrožili datum 19. avgust, ko bodo začeli priprave 
na novo prvenstvo. 11. julija so imeli igralci sestanek 
z upravo kluba, kjer so tudi prejeli štiritedenski pro-
gram vadbe in načrt prehrane, s čimer želijo dvigniti 
nivo pripravljenosti nogometašev. V začetku jih čaka-
ta dva tedna intenzivnega kondicijskega treninga na 
prostem in nato uigravanje ekipe v dvorani.

V tem času bodo odigrali dve ali tri prijateljske tek-
me, nova sezona pa se začne 13. septembra. Ptujčani 
gredo v 1. slovensko futsal ligo kot novinci z znanim 
ciljem, in to je osvojiti na koncu najmanj 8. mesto. Ta 
cilj je bil jasno začrtan in predstavljen igralcem, ki jih 
čaka težek boj v borbi za direktni obstanek v eliti in 
uvrstitev v playoff  med osem najboljših slovenskih 
futsal ekip.

Pot do obstanka bo dolga, treba pa 
bo stopati korak po korak. Vsak korak 
ptujske ekipe bodo lahko gledalci v 
novi sezoni spremljali na domačih 
tekmah ob petkih zvečer, ko se v 
športni dvorani Ljudski vrt obetajo zelo 
atraktivne futsal tekme.

David Breznik

V ponedeljek se je v 
Portorožu začel največji 
teniški dogodek leta v 
Sloveniji. Na turnirju 
serije challenger 
Zavarovalnica Sava 
Slovenia Open se bo 
za nagradni sklad v 
višini 50.000 dolarjev 
potegovalo 48 igralcev, 
med njimi rekordno 
število Slovencev, sedem, 
vključno z najboljšima, 
Aljažem Bedenetom (90. 
na ATP), ki je prvi favorit 
za zmago, in Blažem Rolo 
(141.), ki je tretji nosilec.

Glede na to, da na turnirjih chal-
lenger od letos naprej sodeluje 
šestnajst igralcev več kot v prete-
klih sezonah (48, prej 32, op. a.), 
so nosilci v prvem krogu prosti, kar 
pomeni, da bosta najboljša sloven-
ska igralca svoje nastope začela v 
torek.

So pa na igrišče že v ponede-
ljek stopili nekateri drugi Slovenci, 
med njimi tudi člana TK Terme Ptuj 
Sven Lah in Filip Jeff  Planinšek. 
Prvi je za nastop v glavnem delu 
turnirja prejel posebno povabilo 
organizatorjev, nastopil pa bo tudi 
v dvojicah, kjer bo njegov partner 
argentinski Slovenec Tomas Li-
povšek Puches. Mlajši Planinšek je 
precej wild card za nastop v kvali-
fi kacijah. 

Lah fi nalist OP Diners
Že nekaj dni pred challenger 

turnirjem so se v Portorožu na 
Odprtem prvenstvu Diners merili 
člani. Nagrade za najboljše so bile 
mikavne, predvsem je nastopajo-
če mikalo povabilo na challenger 
turnir. 

Odlično se je odrezal Sven Lah, 
ki se je kot 4. nosilec uvrstil v fi nale. 
Pri tem je v polfi nalu ugnal 1. nosil-
ca Tomasa Lipovška Puchesa (6:2, 
6:3). V fi nalu je bil za odtenek bolj-
ši 2. nosilec Tom Kočevar Dešman 

(MAX Ljubljana), ki je slavil 3:6, 4:6. 
Nastopil je tudi Filip Jeff  Pla-

ninšek, po uspešno opravljenem 
prvem izpitu ga je v četrtfi nalu us-
tavil Kočevar Dešman (3:6, 3:6). 

JM

Nogomet � Pokal Slovenije
1. KROG, SREDA, 14. 8., OB 16.00: Videm pri Ptuju – CherryBox24 

Tabor Sežana, Odranci – Aluminij, Kety Emmi Bistrica – Brda, Bled 
Hirter – Celje, Brežice Terme Čatež – Triglav Kranj, Grad – Krško, 
Tehnotim Pesnica – Gorica, TKK Tolmin – Šampion, Tinex Šenčur – 
Nafta 1903, S. Rojko Dobrovce – Kalcer Radomlje; OB 18.00: Koper 
– Beltinci; v četrtek ob 16.00: Bravo – Rudar Velenje.

Turnir v Slovenji vasi
NK Slovenja vas v soboto in nedeljo, 17. in 18. 8., organizira tradi-

cionalni memorialni turnir, na katerem bo nastopilo osem moštev. 
Oba dneva se bodo tekme začele ob 14. uri. 

Razpored turnirja, sobota:
ob 14.00: Slovenja vas – Apače mladina; ob 15.15: Lovrenc – Pod-

vinci mladina; ob 16.30: Miklavž – Hajdina mladina; ob 17.45: Hajdo-
še – Jurovski Dol. 

V nedeljo bosta najprej na sporedu polfi nalna dvoboja, po kate-
rih bosta odigrani še tekmi za 3. in 1. mesto.

JM

Športni napovednik

torek � 13. avgusta 2019Šport20

Futsal � FC Hiša daril Ptuj, 1. SFL

Nekaj sprememb, cilj obstanek 
v elitni druščini

Tenis � Challenger turnir v Portorožu

Rola med favoriti, Lah v dveh 
konkurencah

Foto: Črtomir Goznik

Trener FC Hiša daril Ptuj Dejan Kraut

Foto: Črtomir Goznik

Blaž Rola je na našem največjem turnirju 3. nosilec. 

Foto: Črtomir Goznik

Sven Lah bo v Portorožu nastopil v glavnem turnirju med posa-
mezniki in dvojicami. 

Ob 63. prazniku občine Ljuto-
mer je KK Ljutomer pripravil kasa-
ško prireditev s sedmimi točkami 
sporeda, osrednja dirka pa je bila 

namenjena kvalifi kacijam za 29. 
slovenski kasaški derbi, ki bo 8. 
septembra na hipodromu Stožice 
v Ljubljani.

Konjeniški šport � Kasaške dirke v Ljutomeru

Kvalifikacije za 29. slovenski derbi

Avgust bo v znamenju svetovne-
ga prvenstva v športnem plezanju, 
na katerem se bo med 11. in 21. 
avgustom v Hačiodžiju na Japon-
skem pomerilo več kot 600 najus-
pešnejših športnih plezalcev iz 39 
držav. Slovenska reprezentanca 
se je na Japonsko podala v boj za 
svetovna odličja kot tudi za vstop-
nice za olimpijske igre Tokio 2020.

Mina Markovič: »Na 
SP odhajam z dobrimi 
občutki«

Selektor in trener slovenske 
reprezentance v športnem plezan-

ju Gorazd Hren je v reprezentan-
co uvrstil Janjo Garnbret, Mio 
Krampl, Lučko Rakovec, Vito Lu-
kan, Tjašo Kalan, Urško Repušič, 
Mino Markovič, Jerneja Kruderja, 
Anžeta Peharca, Domna Škofi ca, 
Martina Berganta, Luko Potočar-
ja in Gregorja Vezovnika. Največ 
pričakuje od izvrstne Janje Garn-
bret, ki je favoritinja v več plezalnih 
disciplinah. 

V težavnosti bo nastopila tudi 
Mina Markovič. Ptujčanka, ki 
sedaj živi na Primorskem, je pred 
odhodom na svetovno prvenstvo 
dejala: »Od prvega svetovnega 
prvenstva je res že več kot deset 
let, a se ga prav dobro spominjam. 

Na svoje osmo svetovno prven-
stvo odhajam s precej podobnimi 
občutki kot takrat, še vedno na-
vdušeno in s tisto plezalno iskri-
co v očeh, pa tudi z mnogo več 
izkušnjami, priznam pa, da morda 
nekoliko manj obremenjeno kot na 
pretekla prvenstva.« 

Najizkušenejša članica reprezen-
tance Mina Markovič (ŠPK Plus) je 
s petimi kolajnami – skupno tremi 
bronastimi v kombinaciji ter srebr-
no in bronasto v težavnosti – slov-
enska tekmovalka z največ odličji 
s svetovnih prvenstev in za 31 tek-
movalko je nastop na Japonskem 
nov velik izziv.

MO / DB

Fo
to

: M
an

ca
 O

gr
in

Športno plezanje � Svetovno prvenstvo

Mina na svojem osmem prvenstvu

Izmed deseterice nastopajočih 
štiriletnih kasačev, ki so se pome-
rili na 2600 metrov dolgi stezi, si je 
osem najbolje uvrščenih zagotovi-
lo nastop na najpomembnejši dirki 
v karieri vsakega kasača, glede na 
višino zaslužka v sezoni pa se jim 
bodo priključili še štirje. Zanimivo 
je, da so prvi trije uvrščeni – Fjori 
(Saša Seršen), Jimpeto Jo (Dušan 
Zorko, oba KK Ljutomer) in Pla-
net (Alojz Franko, Šentjernej) do-
segli enak kilometrski čas – 1:19.7. 
Najboljšim trem se bodo v derbiju 
priključili še Lotmerk OZT (Rene 
Hanžekovič) in Jubilee Street 
(Jože Sagaj ml., oba Ljutomer), Sky 
(Marko Gorenc) in Sarah (Rok Ho-
čevar, oba Šentjernej) ter Emma 
Dream (Milan Žan, Komenda). 

Za atrakcijo tokratno dobro obi-
skane kasaške tekme na ljutomer-
skem hipodromu so poskrbeli mla-
di ljubitelji konj, ki so se predstavili 
v promocijski dirki ponijev (na po-
snetku). V boju petih dvovpreg na 
1000 metrov dolgi stezi sta si prvo 
mesto razdelila Vid Gorenc s Sreč-
ko in Luka Sagaj s Sento. 

NŠ
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V sklopu 1950. obletnice prve 
pisne omembe Ptuja v antičnih 
pisnih virih je 50 let praznoval 
tudi najstarejši in najkakovo-
stnejši festival narodno-zabav-
ne glasbe Slovenije, ki je s svo-
jim zgledom in poslanstvom po 
ohranjanju in razširjanju naro-
dno-zabavne glasbe utiral pot 
tudi drugim narodno-zabavnim 
festivalom v Sloveniji.

Ptujski festival narodno-za-
bavne glasbe je vseskozi vztrajal 
in gradil na kakovosti. Mnogi 
ansambli, ki še danes kraljujejo 
na slovenski narodno-zabavni 
sceni, so šli skozi njegovo strogo 
sito. Z največjim spoštovanjem o 
njem govorijo tudi člani ansam-

bla Fantje z vseh vetrov, ki so 
bili med tistimi, ki so začenjali 
svojo glasbeno pot že na prvem 
festivalu. V jubilejnem letu so se 
vrnili kot veliki zmagovalci fi nala 
50. festivala. Njihova pesem Te 
domače viže, pod katero se je 
podpisal Franc Pupis, je postala 
naj viža vseh 50 let ptujskega fe-
stivala narodno-zabavne glasbe. 
Plaketo so prejeli iz rok predse-
dnika RS Boruta Pahorja. Takšno 
zmagoslavje, kot so ga doživeli 
Fantje z vseh vetrov, doživijo le 
redki ansambli, zagotovo pa vsi 
tisti, ki pojejo o temah, ki so po-
membne za domovino, o ljubez-
ni, o mamah, dekletih, o sloven-
ski zemlji, ki čutijo občinstvo in 

občinstvo njih. Slovenski ansam-
bli narodno-zabavne glasbe so 
veliki ambasadorji Slovenije na 
svojih poteh v tujino, kjer pa za 
zdaj narodno glasbo bolj cenijo 
kot v Sloveniji.

Danes jih je veliko, ansamblov 
in festivalov, a le kakovostni se 
bodo ohranili. Kdor bo želel na 
to pot, se bo moral slej kot prej 
soočiti tudi s konkurenco, ta pa 
je mogoča le na festivalih, ki so 
največji promotor slovenske 
narodno-zabavne glasbe. Za slo-
vensko narodno-zabavno glas-
bo se ni bati, kot se tudi ni bati 
za festivale. Potrebne pa bodo 
spremembe, česar se še kako 
zavedajo organizatorji festiva-

lov in tudi ansambli. Na tej poti 
pa potrebujejo tudi podporo 
slovenske države, predvsem pa 
lokalnih skupnosti in ministrstva 
za kulturo glede na pomen in 
sporočilnost, ki ga imajo v slo-
venski identiteti. 

Letošnje festivalsko doga-
janje, ki je v treh dneh na Ptuj 
pritegnilo krepko več kot 5000 
ljubiteljev narodno-zabavne 
glasbe, je dobra popotnica 51. 
festivalu, kot tudi spodbuda 
mladim ansamblom, da se do-
kažejo s kakovostnim igranjem 
in petjem ter tako poskrbijo za 
svoj preboj. Svoje pa bo moralo 
ob novih festivalskih zgodbah 
zagotovo povedati tudi mesto, 

ki je po začetnem navdušenju ob 
rojstvu festivala v zadnjih letih 
nanj skoraj pozabilo, kot da ne 
bi bil tudi del njegove identitete. 
Upati je, da bo – po letošnjem 
zgledu – tudi fi nančna podpora 
zrasla. 

Tudi priznanje predsednika 
Republike Slovenije družbi Ra-
dio-Tednik Ptuj za ohranjanje in 
razvoj slovenske narodno-za-
bavne glasbe nekaj pove. Kot 
je povedal avtor naj viže 50 let 
ptujskega festivala Te domače 
viže Franc Pupis, je ta nastala iz 
ponosa. Tako tudi moramo biti 
na narodno-zabavno glasbo po-
nosni vsi Slovenci. 

Zlati jubilej festivala narodno-zabavne glasbe Ptuj 2019

Praznik narodno-zabavne 
glasbe kot ga svet še ni videl
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Skupaj s Ptujem od 1900. obletnice 
prve pisne omembe Ptuja v antičnih 
pisnih virih praznuje tudi najstarejši 
festival narodno-zabavne glasbe v 
Sloveniji, ptujski festival, ki je pred 
50 leti postavil temelje slovenskega 
festivalskega dogajanja na področju 
narodno-zabavne glasbe Slovenije. 
Na minoritskem dvorišču, ki ga je ta-
kratna SO Ptuj olepšala, kjer je slavila 
nekdanja velika občina, je začel svojo 
pot festival, ki je že od vsega začetka 
stavil predvsem na kakovost. Tako je 
ostalo vse do danes, tako da je nasto-
piti na ptujskem festivalu ostal pre-
stiž vse do danes.

V mesto ob Dravi se ansambli zelo 
radi vračajo, tu so se spisale številne 
nepozabne zgodbe slovenske naro-
dno-zabavne glasbe, številne uspe-
šnice, ki prinašajo veselje in navdih 
ljudem, da je domača pesem vselej 
najlepša, tako kot je stalno vračanje 
domov. Ptujski festival se je v jubilej-
nem 50. letu obstoja vrnil s tridnev-
nim praznovanjem.

Na zadnjem večeru spominov, 
petem odštevanju do abrahama, so 
nastopili: ansambel Pajdaši, ansam-
bel Dar (namesto Zreške pomladi), 
ansambel Akordi, ansambel Petka, 
ansambel Naveza (namesto ansam-
bla Nemir), ansambel Vikend, ansam-
bel Žargon, ansambel Prleški kvintet, 
ansambel Mladi Pomurci, ansambel 
Boršt in ansambel Zadetek s svojimi 
festivalskimi uspešnicami. Zanje so 

pred nastopom v živo na ptujskem fe-
stivalskem odru, v izjemnem okolju in 
kulisi Mestnega trga, že glasovali pos-
lušalci radijskih postaj po vsej Sloveniji 
v okviru spletnega glasovanja. Tem 
glasovom so se v petek, 9. avgusta, 
pridružili še glasovi občinstva. Uspe-
šnica petega festivalskega desetletja 
je postala skladba Ko polko vrežem 
(G. Gramc/V. Šolinc / G. Gramc) v iz-
vedbi ansambla Vikend, za katere je 
bilo to izjemno presenečenje. „To je 
neke vrsta krona našega dosedanjega 
10-letnega delovanja na področju slo-
venske narodno-zabavne glasbe, hva-
la Ptuj,“ so bili navdušeni. S stoječimi 
ovacijami je občinstvo povedalo vse, 
kot se je poklonilo tudi legendam slo-
venske narodno-zabavne glasbe čla-
nom ansambla Fantje z vseh vetrov, ki 
so nastopili v revijalnem delu prvega 
festivalskega večera, ki so prav tako 
jubilanti. Njihova skladba Te domače 
viže je ena tistih skladb, ki so žive tako 
kot prvi festivalski dan.

„Na prvem festivalskem večeru 
jubilejnega 50. festivala NZG, obe-
nem zadnjem v okviru odstiranja 
festivalskih večerov, ki so potekali 
zadnjih pet let v posebnem festival-
skem sklopu Odštevamo do abraha-
ma, smo slišali uspešnice iz obdobja 
od leta 2009 do leta 2018. To so viže 
prihodnosti, viže mladih ansamblov, 
viže, ki nas spodbujajo, dajejo pogum 
in vero, da se splača vlagati v sloven-
sko narodno-zabavno glasbo. To je 

50. festival narodno-zabavne glasbe – Odštevamo do abrahama

Uspešen preplet mladih in 
legendarnih slovenskih glasbenikov

torek � 13. avgusta 201922 50. festival NZG Ptuj 2019

Foto: Črtomir Goznik

Na oder ptujskega festivala narodno-zabavne glasbe je ponovno stopil tudi Jože Ekart (levo), eden tistih slovenskih glasbe-
nikov, ki je največkrat stal na tem odru; ansambel Ekart, v katerem je nastopal, je namreč tisti ansambel, ki je v zgodovini 
ptujskega festivala osvojil največ nagrad. Tokrat so mu izročili Vodovnikovo nagrado za dolgoletno ustvarjanje na področju 
slovenske glasbe, ki ga podeljujeta Občina Zreče in Društvo pesnikov slovenske glasbe.
Zdravko Geržina je prejel posebno zahvalo družbe Radio-Tednik Ptuj za 40 let sodelovanja na ptujskem festivalu narodno-
-zabavne glasbe. „Priznanje mi veliko pomeni, to je le 40 let dela. Lepo je, da so se me organizatorji spomnili. To pa je tudi 
nagrada občinstva na Ptuju in ansamblov, ki sodelujejo na ptujskem festivalu, ter kolektiva družbe Radio-Tednik Ptuj, tako 
da ni samo moja,“ je ganjen povedal Zdravko Geržina.

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Vikend je s skladbo Ko polko vrežem osvojil tudi občinstvo na Mestnem trgu. Njihova skladba je postala festivalska uspešnica petega desetletja. „Tega nismo pričakovali. Nastopamo od leta 2009. 
To je na neki način krona našega desetletnega dela, potrdilo, da delamo prav, da smo se v vsem tem času udeležili številnih festivalov, dvakrat smo nastopili tudi na ptujskem festivalu, 2014 in 2016, obakrat 
tudi zmagali. Ptuj je v naših srcih. Prav tako pa tudi drugi festivali in drugi ansambli, s katerimi smo navezali stike in postali veliki prijatelji. Festivali dajo veliko novih viž, tako da slovenska narodno-zabavna 
glasba nikoli ne bo izumrla. Odločno pozivamo k temu, da je treba podpreti ptujski festival narodno-zabavne glasbe, tudi vse, ki se ukvarjajo s kulturo na državni ravni, da to storijo: podprite Ptuj, ker je to le 
naš najstarejši festival narodno-zabavne glasbe,“ je v imenu ansambla Vikend povedal Rajko Petek. Stoječe ovacije, ki jim jih je namenilo ptujsko občinstvo, pa ne bodo nikoli pozabili. To je nekaj, kar moraš 
doživeti, to doživi muzikant, ko pusti dušo na odru. To je nekaj najlepšega, česar ni mogoče opisati z besedami.
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naša prihodnost, tu smo mi doma,“ 
je poudaril direktor družbe Radio-Te-
dnik Ptuj Drago Slameršak. Občinstvo 
ga je za te besede nagradilo z velikim 
aplavzom. Še enkrat se je pokazalo, 
da je Ptuj prava prestolnica narodno-
-zabavne glasbe, da je mesto, ki se 
je leta 1969 ob svoji 1900. obletnici 
prve pisne omembe Ptuja v antičnih 
pisnih virih za vedno zapisalo tudi v 
zgodovino narodno-zabavne glasbe, 
z organizacijo sploh prvega festivala 
slovenske narodno-zabavne glasbe. 
To je hkrati tudi poklon vsem tistim, 
ki so to uspešno zgodbo začeli pred 
50 leti, in vsem tistim, ki so jo prevzeli 
in jo uspešno peljejo naprej. Ideja o 
slovenskem tekmovanju narodno-za-
bavnih ansamblov se je rodila novem-
bra leta 1968 v kleti pod Švabovim, v 
Hrastovcu, v družbi štirih prijateljev: 
Franca Plohla, Toneta Kmetca, Petra 
Zmazka in Zvonka Bombeka. Prvi fe-
stival se je zgodil 26. in 27. septembra 
leta 1969.

Odlično vzdušje na Mestnem trgu, 
odlični ansambli in občinstvo, ki ga v 
Sloveniji težko najdeš, so že prvi festi-
valski večer 50. jubilejnega festivala 
pokazali, da so pred najstarejšim fe-
stivalom narodno-zabavne glasbe še 
veliki izzivi.

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Akordi je prepeval o Akordih ljubezni.

Foto: Črtomir Goznik

V revijalnem delu prvega večera 50. jubilejnega ptujskega festivala narodno-zabavne glasbe je nastopil legendarni ansambel Fantje z vseh vetrov, ki letos praznuje 
40-letnico delovanja. Njihovi trije pevci Franc Kramer, Tone Rus in Franci Pupis pa so nastopili že na prvem festivalu, tudi takrat z ansamblom z istim imenom, a v 
drugačni instrumentalni zasedbi.

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Zadetek se je dotaknil src številnih obiskovalcev s pesmijo Domačija, saj ni lepšega kot 
vrnitev v domači kraj.

Foto: Črtomir Goznik

Prvi festivalski večer sta odlično izpeljala Natalija Škrlec in Marjan Nahberger.

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Pajdaši je občinstvo ogrel s pesmijo Le srcu je treba verjeti.
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Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Dar je zaigral skladbo Naj ne beži mladost, ki so jo leta 2010 na Ptuju zaigrali člani ansambla Zreška pomlad.
Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Petka se je čutno predstavil v skladbi Srčni muzikant. 

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Naveza je zaigral skladbo Da bi nekdo, s katero so v letu 2013 nastopili člani ansambla Nemir.
Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Žargon je ponovno zaigral svojo uspešnico iz leta 2015 z naslovom Kdor jo rad ima.

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Prleški kvintet je na ptujskem festivalu večkrat slavil, skupaj s svojo pevko Zdenko Šafarič, ki je edina doslej prejela dve Korenovi plaketi za 
izstopajočo vokalno zasedbo. Zapeli so pesem Izginile so sanje.

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Mladi Pomurci so se predstavili v skladbi Mladost se ne ponovi.

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Boršt je na 49. ptujskem festivalu NZG nastopil s skladbo Kot reka svobode, za katero je Matej Trste-
njak napisal najlepše besedilo tega festivala.

Posnetke 50. festivala NZG Ptuj 2019 
si lahko ogledate na 1. programu 

TV Slovenija:
• 1. del - v petek, 23. avgusta, ob 20.00
• 2. del - v petek, 30. avgusta, ob 20.00 
• 3. del - v petek, 6. septembra, ob 20.00 

Prijetno spremljanje posnetkov z letošnjega festivala vam želijo 
družba Radio-Tednik Ptuj in Videoton Geržina. 
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»Slovenska narodno-zabavna glas-
ba je eden izmed temeljev sloven-
ske samobitnosti. Tu smo vsi tisti, ki 
se čutimo odgovorni za to glasbo. 
Pomagamo tistim, ki želijo nadalje-
vati to tradicijo, jih spodbujati, da 
se udeležujejo festivalov NZG, in jim 
dajati podporo. S to energijo želimo 
pritegniti tiste institucije, ki bi zaradi 
sporočila slovenstva morala biti del 
te zgodbe: lokalne skupnosti, mi-
nistrstvo za kulturo in sponzorji, ki 
morajo spoznati, da je to slovenski 
produkt, ki je vreden, da se vanj vla-
ga in ga neguje,“ je izpostavil Drago 
Slameršak.

Organizatorji imajo bolj ali manj 
podobne probleme, kako spodbuditi 
odzivnost mladih ansamblov, neuve-
ljavljenih in tudi že prepoznavnih; 
težave so tudi v organizaciji, kako in 
na kakšen način zagotoviti fi nančna 
sredstva, da rezultat ni negativen. 
Več odzovnosti in pomoči pa bi mora-
lo pokazati tudi kulturno ministrstvo.

Ptujski festival je od vsega 
začetka odličen festival

„Katastrofa bi bila, če bi vsi naši fe-
stivali prenehali. Narod brez narodne 
glasbe tako rekoč ni narod. Avsenika 
sta s svojo genialnostjo in znanjem 
uspela utemeljiti vokalno-instrumen-
talno glasbo, ki velja še danes. Pot-
rebno pa bo še malo truda, da ohra-
nimo to, kar imamo,“ je bil jasen Vito 
Muženič.

Zdravko Geržina je spomnil na čas, 
ko je bil prispevek RTV Slovenija naj-
večji vir prihodkov organizatorjev 
festivalov na Ptuju in festivala nareč-
ne popevke. Kmalu pa so jim organi-
zatorji že morali plačevati tehnične 
storitve. Danes je še veliko slabše, an-
sambli morajo sami fi nancirati projek-
te, ki si jih zamislijo in pripravijo, če jih 
želijo videti na televiziji. Po drugi stra-
ni bo treba več narediti glede same 
kakovosti glasbe in besedil. »V samih 
besedilih je zadnje čase veliko naro-

Okrogla miza o prihodnosti festivalov

Festivali – največji promotor narodno-zabavne glasbe
Drugi festivalski dan je bil v znamenju okrogle mize s provokativnim naslovom Festivali narodno-zabavne glasbe – včeraj, danes in ... nikoli več? 
Pogovor je vodil Domen Hren, odgovorni urednik Radia Ptuj.

Foto: Črtomir Goznik

Vito Muženič: 
“Narod brez 
narodno-za-
bavne glasbe 
tako rekoč ni 
narod, poleg 
jezika.“

Foto: Črtomir Goznik

Udeleženci okrogle mize pod naslovom Festivali narodno-zabavne glasbe – včeraj, danes in ... nikoli več?

O prihodnosti slovenskih festivalov narodno-zabavne glasbe 
so razpravljali: Drago Slameršak, direktor družbe Radio-Tednik 
Ptuj in direktor ptujskega festivala NZG, Vito Muženič, prof. in 
glasbenik, Zdravko Geržina, Agencija Geržina Videoton, že 40 let 
tehnični sodelavec ptujskega festivala, Filip Hlede, predstavnik 
Števerjanskega festivala narodno-zabavne glasbe, Igor Podpečan, 
glasbenik, tonski tehnik, komponist in producent, Franci Smrekar, 
Društvo pesnikov slovenske glasbe, Simon Golobič, Radio Veseljak, 
ter Jože Ekart, glasbenik.

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Gregorja Kobala je eden tistih mladih ansamblov slovenske naro-
dno-zabavne glasbe, ki je že posegel po festivalskih nagradah.

Foto: Črtomir Goznik

Sanjski muzikanti so nastopili na odprtem odru 50. festivala NZG, na katerem so se predstavili mladi ansambli naro-
dno-zabavne glasbe. Oktobra letos bodo upihnili prvo svečko.

Poslanstvo medijev je tudi, da 
razložijo poslušalcem in gledal-
cem, kaj je zrno in kaj pleve.

Franci Smrekar je poudaril, da 
je vsak festival narodno-zabavne 
glasbe praznik slovenske naro-
dno-zabavne glasbe. Ansambli 
ne morejo nastopiti v kavbojkah, 
adidaskah. V videospotih je pre-
več golote. Ste kdaj videli pevke 
Ansambla bratov Avsenik ali Fan-
te s Praprotnega, da so bili na pol 
nagi, kar se dogaja npr. v oddaji 
Slovenski pozdrav? To v naro-
dno-zabavno glasbo ne sodi. 

Simon Golobič je govoril o 
tem, da bi bilo za ansamble zelo 
dobrodošlo, če bi se jim predsta-
vile strokovne ocene. S tem bi 
tudi pridobili več zaupanja v fe-
stivale in manj bi bilo natolceva-
nja o raznih kuhinjah.

Jože Ekart je žalosten, ko vidi 
na plakatih druga, tuja imena 
glasbenikov, ne pa tistih, ki jih 
poslušamo in hvalimo na festiva-
lih. „Pljuvamo v lastno skledo, ki 
jo drago plačamo,“ je dejal.

Okrogla miza je zadela v pol-
no, kako naprej s festivali, saj 
problemi realno obstajajo, o 
njih je treba razpravljati in sku-
paj poiskati možne rešitve. Ne 
glede na vse: festivali imajo pri-
hodnost!

Na odprtem odru drugega fe-
stivalskega dne pa so v svet polk 
in valčkov popeljali: ansambel 
Štrk, Golobčki, Sanjski muzikan-
ti, Ansambel Gregorja Kobala, 
ansambel Kapljica in Petovia 
kvintet. Vodil ga je Dalibor Be-
denik.

be, zato bi jih bilo treba pregle-
dati že pred izvajanjem na fe-
stivalih. Tudi za besedila bi bilo 
treba uvesti tri nagrade, zdaj je 
ena sama ali pa še to ne več,“ 
je opozoril Franci Smrekar, ki 
tudi Ptujčanom predlaga, da v 
prihodnje poleg plakete Franca 
Korena podeljujejo tudi plake-
to Slavka Avsenika.

Narodno-zabavna 
glasba ima svoje 
zakonitosti ...

Igor Podpečan ugotavlja, 
da bi za promocijo festivalov 
morale več narediti radijske 
postaje in časopisi, festival-
ske skladbe bi morali vrteti 
tudi na socialnih omrežjih. 
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Nekatere festivalske uspešnice so še 
tako žive, da so postale že del narodo-
ve zakladnice, del slovenske identitete. 
Med njimi je prav posebna Te domače 
viže, festivalska uspešnica, ki se je tako 
prijela, da je postala tudi festivalski av-
izo ptujskega festivala, od 11. avgusta 
pa tudi naj viža 50 let ptujskega festi-
vala narodno-zabavne glasbe.

Že v petek, 9. avgusta, ko so Fantje 
z vseh vetrov nastopili v revijalnem 
delu petega desetletja odstiranja festi-
valskih spominov, so se jim navdušeni 
obiskovalci za njihovo prečudovito 
glasbo, ki jo ustvarjajo že 50 let, zah-
valili s stoječimi ovacijami, na nek način 
že tudi povedali, kaj bi tudi sami izbrali 
za naj vižo 50 let. To je bila sicer pri-
stojnost za to priložnost ustanovljene 
Akademije festivala narodno-zabavne 
glasbe Ptuj 2019, ki so jo sestavljali 
glasbeni strokovnjaki, uredniki, avtorji, 
glasbeni ustvarjalci, organizatorji festi-
valov.

S ponosom in zanosom je na jubilej-
ni oder ptujskega festivala NZG stopil 
direktor družbe Radio-Tednik Ptuj 
Drago Slameršak in direktor festivala. 
Zahvalil se je vsem, ki so zaslužni za to, 
da je festival dočakal 50 let, in ki želi-
jo to zgodbo peljati naprej. Slovenska 
narodno-zabavna glasba je zgodba o 
ljubezni, pokrajini, ljudeh, o domovih 
na Gorenjskem, Dolenjskem, Notranj-
skem, Gorenjskem, Prekmurju. To je 
zgodba o ljubezni do partnerja, sode-
lavca, strpnosti, solidarnosti. Tako kot 
nekoč so tudi v jubilejnem letu ptujske 
ulice zasedli slovenski godci. Obiskalo 

ga je več tisoč obiskovalcev. Tradicija 
je v teh svečanih trenutkih dobila nov 
zagon, nadaljevala se bo s še večjim 
elanom, z največjo spoštljivostjo do 
slovenske glasbe in glasbenikov.

Z udeležbo na fi nalnem večeru 50. 
jubilejnega festivala NZG Ptuj 2019 se 
je predsednik RS Borut Pahor poklo-
nil slovenski pesmi, slovenski kulturni 
dediščini in identiteti. „Ko obiščem 
naše rojake v zamejstvu in diaspori, 
sredi Evrope in na njenem severu, zlati 
pa čez velika morja in oceane, vedno 
znova ugotavljam, da jih prav nič tako 
iskreno ne spomni na njihovo domovi-
no kot narodno-zabavna glasba. Zato 
dolgujemo vsem, ki jo ustvarjajo ali po-
ustvarjajo, našo veliko hvaležnost,“ je 
poudaril in se zahvalil direktorju druž-
be Radio-Tednik Ptuj Dragu Slameršku 
in vsem predhodnikom, ki so skrbeli in 
negovali to tradicijo festivala, največje-
ga in prvega med vsemi v Sloveniji, v 
svojem imenu, v imenu države in vseh 
Slovencev, ki jih ima na svojem položa-
ju čast predstavljati.

Na 50 festivalskih let je ponosna 
tudi županja MO Ptuj Nuška Gajšek, 
ki je podobno kot predsednik SO Ptuj 
Franjo Rebernak pred 50 leti prevzela 
častno pokroviteljstvo festivala. Zah-
valila se je organizatorjem, ansamblom 
in vsem, ki ustvarjajo ta festival, da je 
mesto lahko že 50 let čudovita kulisa in 
da lahko ljudje iz tega okolja uživajo ob 
narodno-zabavni glasbi. Ob domačinih 
so nadvse uživali tudi obiskovalci iz Av-
strije, Nemčije in Madžarske.

Finale 50. festivala narodno-zabavne glasbe Ptuj 2019  

Ptuj bo še dolgo ponosno stal, z njim pa 
tudi festival narodno-zabavne glasbe 
Ptujski festival narodno-zabavne glasbe je svoj 50. jubilej praznoval veličastno, s praznikom, kakršnega na Ptuju še ni bilo. Iz bogate festivalske 
zakladnice, ki jo je v teh letih ustvarilo blizu 1.000 ansamblov narodno-zabavne glasbe, so ponovno oživele nekatere največje festivalske uspešnice, 
skupaj 32, v izvedbi originalnih ansamblov, ki se še kako zavedajo pomena ptujskega festivala za njihov razvoj. Tiste, ki pa se niso odločili, da bi se 
ob jubileju odzvali povabilu organizatorja, da bi se s svojimi uspešnicami ponovno predstavili na Ptuju, so z velikim veseljem nadomestili nekateri 
mladi ansambli, ki se še kako zavedajo pomena vsakega festivalskega nastopa, še posebej pa nastopa na najstarejšem festivalu narodno-zabavne 
glasbe Slovenije, četudi je tokrat šlo le za promocijski nastop.

Foto: Črtomir Goznik

Predsednik RS Borut Pahor je družbi Radio-Tednik Ptuj oz. direktorju Dragu Slameršku izročil zahvalo predsednika 
RS za 50 let negovanja tradicije najstarejšega festivala narodno-zabavne glasbe v Sloveniji in njegove vloge pri krepitvi 
narodno-kulturne istovetnosti. Na fotografi ji skupaj z županjo MO Ptuj Nuško Gajšek, častno pokroviteljico 50. festivala 
NZG Ptuj 2019.

Foto: Črtomir Goznik

Vrhunec 50. jubilejnega festivala NZG Ptuj 2019 je bila razglasitev naj viže 50 let festivala. To je postala skladba Te domače viže ansambla Fantje z vseh vetrov, ki ga sestavljajo Franc Kramer, Franc Pupis, 
Vlado Matkovič, Marjan Luzar, Jože Dobovšek, Iztok Perozzi, Primož Berus in Tone Rus. Plaketo sta jim izročila predsednik RS Borut Pahor in županja MO Ptuj Nuška Gajšek.
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Foto: Črtomir Goznik

Mladi ptujski ansambel Petovia kvintet je obudil Krežetovo pesem Stoj še dolgo, Ptuj ponosni, iz zakladnice Toneta Kmetca pa skupaj z ansamblom Opoj 
še pesem Ljubica, lahko noč. Doletela pa ga je tudi čast, da je po vzoru Ansambla Toneta Kmetca, postal hišni ansambel Radia-Tednika Ptuj.

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Štrk je obudil pesem Srček moj in srček tvoj.
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Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Prerod je nastopil s hudomušno Nedeljsko mašo.  

Foto: Črtomir Goznik

Skladba za Materin praznik je združila Viteze celjske, Ireno Vrčkovnik, Tanjo Mikula in Vikija Ašiča.

Foto: Črtomir Goznik

Legendarni Štirje kovači so razveselili s staro uspešnico Mi kovači kujemo. 

Foto: Črtomir Goznik

Cita Galič, Jože Galič in Ansambel Zeme so skupaj zaigrali enega najlepših valčkov Tebi, Slovenija. 

Naj viža nastala iz ponosa
Avtor naj viže 50 let ptujskega festivala narodno-zabavne glasbe je Franc Pupis, drugi tenorist ansambla 

Fantje z vseh vetrov, pesnik, ki je za ansambel napisal veliko lepih pesmi, kot so Sosed, dober dan, Žarek sreče, 
Zadnji poletni dan itd. Čutil je, da je ta narodno-zabavna glasba zapostavljena, da je kič, kar nekateri še vedno 
govorijo, po navadi tisti, ki so napol glasbeniki. V nekem trenutku, občutenju in doživljanju vsega tega, so 
mu besede prišle na dan. Za instrumentalni del skladbe je poskrbel harmonikar Vlado Matkovič. Nastala je 
skladba Te domače viže, tudi zato, da bi pri Slovencih vzbudila več ponosa za glasbo, je povedal. V Helidonu so 
s Tomažem Tozonom posneli pesem za ptujski festival, ta jo je uvrstil tudi na kaseto ptujskega festivala. Tudi 
on je začutil, da je v tej pesmi nekaj več, da je prelomnica. Kar se je tudi pokazalo. Ponosni so, da jo slišijo kot 
avizo na začetku in koncu ptujskega festivala, da se o njej govori, da jo igrajo skoraj vsi ansambli. „To je za 
nas ponos, dokaz, da delamo prave pesmi. Vedno, ko jo igramo, je posebno doživetje, kot je bilo to tudi ponovno 
na Ptuju. Daje nam energijo, da še bolje zapojemo: ... naj odmeva prek gora, čez deželo do morja. Slovenec rad 
ima te domače viže ... To, da je pesem postala naj viža 50 let ptujskega festivala domače-zabavne glasbe, nam 
pomeni ogromno, je pika na i ansamblu. Mi smo neko obdobje mirovali. Prišli smo do enega limita, ko ni bilo 
več napredka, obdobje, ko Toneta Rusa ni bilo zraven. Čakal sem, da se Tone vrne. Tako imamo sedaj ponovno 
prvotni zven. Vedno sem govoril, da bomo piko na i delali s Tonetom. Pred dvema letoma smo izdali novi CD 
Skupaj zapuščajva mladost, ki je dosegel zlato naklado. Vsi smo dejansko ponosni, ne najdemo besed, to je 
dejansko pika na i naše čudovite glasbene poti, četudi si sam želim, da bi še posneli en novi CD in še nasto-
pali. Že to, da smo bili prvi festivalski večer jubilejnega festivala osrednji gosti, nam izjemno veliko pomeni. V 
resnici smo bili festivalski ansambel, ki smo se borili za studio. Zdaj pa nam je ptujski festival prinesel še to 
izjemno priznanje. Nadvse srečni smo. To, da smo dobili plaketo iz rok predsednika RS Boruta Pahorja, pa je 
sploh nekaj, kar ne bo nikoli pozabljeno,“ je povedal vodja ansambla Franc Kramer.

Festival so omogočili: Jagros, d. o. o., Mestna občina Ptuj, Kmetijska 
zadruga Ptuj, Terme Ptuj, ZRS Bistra Ptuj, Komunalno podjetje Ptuj, 
d. d., Anpro tehnik, d. o. o., TMD Invest, Dravske elektrarne Maribor, 
d. o. o., Original harmonika Rutar, Tiskarna Ekart, Spodnje Jablane 19, 
Cirkovce, Občina Starše, Občina Cirkulane, Avto hiša Terbuc, d. o. o., 
Dornava, AH PA, d. o. o., Ormoška cesta 23, Ptuj, Naitors, d. o. o., Har-
dek 34g, Ormož, VW Dominko, d. o. o., Zadružni trg 8, Ptuj, Občina 
Hajdina, Pomlad, d. o. o., Občina Juršinci, Občina Markovci, Občina 
Podlehnik, Občina Majšperk, Harmonike Munda, Občina Gorišnica, 
Občina Videm, Miran Krajnc – Miral, Gostilna Muršič, pri Deta Ce-
nru, Ptuj, Zlatarna Divjak, Darko Divjak, s. p., Trstenjakova ulica 5, 
Ptuj in DC Dominko center, d. o. o., Ob Studenčnici 4, Ptuj.

Posebej pa se zahvaljujemo plesalcem FD Lancova vas, podjetniku 
Zvonku Križaju in Cvetličarni Iris iz Sv. Jurija ob Ščavnici.

Vse tri festivalske dni je za pogostitev ansamblov in naših obiskovalcev 
s svojo gastronomsko ponudbo na prizorišču festivalskega dogajanja na 
Mestnem trgu skrbelo Gostinstvo PP, za osvežitev s hladno pijačo pa so 
vse dni skrbeli tudi na terasah kavarne Teta Frida in Kava bar Florijan.
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Dravske elektrarne Maribor z osmimi 
velikimi hidroelektrarnami, petimi malimi 
hidroelektrarnami in štirimi sončnimi 
elektrarnami zagotavljajo približno četrtino 
potrebne električne energije. 
Že več kot sto let.
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Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Blaža Hutevca je zapel pesem Nisem pozabil, ki so jo v originalu peli Mladi Dolenjci. 
Foto: Črtomir Goznik

Štajerski baroni so se na ptujski festivalski oder vrnili s pesmijo Po haloških gričih.

Foto: Črtomir Goznik

Ansambel Klateži je zapel pesem Za materin praznik v spomin na Tineta Lesjaka, ki je bil z ansamblom Bratje iz 
Oplotnice ljubljenec ptujskega občinstva.  

Foto: Črtomir Goznik

Voditelj fi nalnega večera 50. festivala NZG Ptuj Domen Hren med občinstvom, med katerim so bili tudi Ivan 
Švajgl, Peter Zmazek in Tomaž Tozon, s katerimi je obujal spomine na začetke ptujskega festivala.
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Poletje je, spet si v Sloveniji. 
Kakšni so občutki ob vrnitvi?

S. Lah: »Vedno se je lepo vrniti 
domov, še posebej sedaj, ko ni-
sem bil doma kakšnih šest ali se-
dem mesecev. Temperature so v 
Sloveniji nižje, tako da so treningi 
malo lažji. Sicer sem štiri tedne 
kar najbolje izkoristil in užival na 
polno.«

Kakšen je načrt za ta del sezone, 
ko si v Evropi?

S. Lah: »V drugem tednu sem ig-
ral v Avstriji turnir futures in slavil 
zmago med dvojicami. V zadnjem 
tednu sem opravil nekajdnevne 
priprave na challenger v Portoro-
žu. Če mi uspe v Portorožu priti do 
fi nala, letim še isti dan po fi nalu v 
Ameriko. Upam, da se mi ta želja 
nekako izpolni, čeprav je realnost 
drugačna in bom takšen rezultat 
težko dosegel.«

Portorož je nekakšen vrhunec 
sezone za slovenske igralce?

S. Lah: »Res je! Tudi v prejšnjih 
dveh letih sem čakal na konec po-
letja samo zaradi turnirja v Porto-
rožu. To pričakujem vsako leto z 
neko novo izkušnjo in novimi želja-
mi po presenečenju. Upam, da mi 
bo letos TZS omogočila nastop v 
glavnem delu turnirja posamezni-
kov in tudi dvojic.«

Takšen challenger turnir za 
igralce veliko pomeni, še posebej 
za Slovence, ki imamo samo ene-
ga. V Španiji, Franciji ali Italiji je 
takšnih turnirjev veliko več.

S. Lah: »Za nekoga, ki ima per-
spektivo v tenisu, ki se želi razviti v 
profesionalca, je takšen turnir zelo 
dragocen. Tako dobimo možnost 
primerjati se z drugimi, če nam 
uspe še kakšen dober rezultat, 
potem je še toliko bolje. Na žalost 
imamo v Sloveniji samo enega in 
še ta je namenjen starejšim igral-
cem, ki dobijo prednost pred mla-
dimi.«

Priključil si se pripravam 
pod okriljem Zorana 
Krajnca, tudi Tamara 
Zidanšek je zraven. 
Kako je trenirati v „stari 
družbi“?

S. Lah: »Tako kot v starih 
časih (smeh), vsi trije smo 
uživali. Ko smo imeli prvič 
trening sami, trajal je uro 
in pol, se mi je zdelo, kot 
da bi trenirali le deset 
minut. Na plano pridejo 
tisti stari spomini izpred 
pet let in več, ko smo 
bili na Ptuju skupaj kot 
ekipa. Sicer se med letom 
slišimo po telefonu, a v 
živo je boljše.«

Greva k tvoji ameriški zgodbi: 
letos si imel preko luže dobro se-
zono. Kaj bi izpostavil kot vrhu-
nec?

S. Lah: »Letos je bila v bistvu raz-
lika v primerjavi z lansko sezono le 
ta, da sem že bolje razumel, kako 
poteka ‘univerzitetni’ tenis. Tam se 
rezultati ne gledajo za vsakega po-
sameznika, ampak na način ‘boljše 
igraš, boljše je to za šolo’. Na kon-
cu koncev je občutek dober, tudi 
če sam izgubiš posamezni dvo-
boj, ekipa pa v skupnem seštevku 
zmaga. To je največja razlika med 
ekipnim in individualnim profesio-
nalnim tenisom.

Kot vrhunec sezone bi izpostavil 
naš konferenčni turnir, na katerem 
smo premagali ekipo Teksasa, ki je 
prva v zvezni državi. To je bil po-
vratni dvoboj, saj smo proti njim 
izgubili nekaj tednov prej na gosto-
vanju s 3:4.

Kot drugi vrhunec bi izpostavil 
uvrstitev v dvojicah, ko sva s so-
igralcem Jimmyjem Bendeckom 
osvojila 1. mesto v zvezni državi. 
Na žalost nama potem na NCAA ni 
uspelo priti do zmage in sva kon-
čala kot druga. Je pa bilo lepo celo 
sezono: marca sva prišla na vrh, 
potem pa sva branila to 1. mesto. 
Spoznala sva, da je precej resnice 
v tem, da je težje na vrhu obstati, 
kot pa tja priti. Čeprav nama na 
vrhu ni uspelo obstati, je bila sezo-
na dobra, tudi zmag je bilo dosti.«

Kakšen je ta tvoj partner, kako 
sta se ujela?

S. Lah: »To je zanimiva zgodba, 
že v Ameriki sem jo večkrat pove-
dal novinarjem. Z Jimmyjem Ben-
deckom sva bila že prvo leto, ko 
sem prišel v Ameriko, sostanoval-
ca, nisva pa bila ne prijatelja ne so-
igralca, vsaj ne v pravem pomenu. 

»Luka je v celotnem Teksasu res prava senzacija«
Si v Teksasu, nekako na pol poti med Dallasom in Houstonom. Kaj to pomeni za ogled kakšne košar-

karske tekme? Vemo, da v Dallasu igra Luka Dončić …
S. Lah: »Lansko leto sem že imel možnost ogleda tekme v Dallasu, ker poznam igralca iz naše košarkar-

ske ekipe, ki ima veliko povezav z Dallasom. Tako smo dobili nekaj zastonj kart čisto zraven igrišča, imel 
sem tudi možnost, da sem spoznal Mirjam, mamo Luke Dončiča, ter njegovo punco in bratranca. Na žalost 
pa Luka ni mogel priti zaradi strogih NBA pravil po tekmi, ker igralci ne smejo iz slačilnice in morajo biti na 
razpolago novinarjem. To traja ogromno časa, šele potem lahko stopijo nazaj na igrišče. Tako bi ga moral 
nekje zunaj počakati, to pa se nam na žalost potem časovno ni izšlo.

Upam, da bo Luka ostal vsaj še dve leti v Dallasu, da bom šel še na kakšno tekmo, ker je sedaj v Teksasu 
vse drugače kot prej. Bil sem namreč tam že prvo leto, ko sem bil v Ameriki, ko Luke še ni bilo v Dallasu, in 
prej na tekmah v Miamiju, pa vzdušje ni bilo nič posebnega. Sedaj je vse drugače, Luka je res prava senza-
cija ne samo za nas Slovence, ampak v Ameriki resnično nanj gledajo kot na nekaj posebnega. To seveda 
še posebej velja za Dallas, pa tudi za celoten Teksas. Zanimivo je bilo npr. v Houstonu, kjer ljudje prav tako 
nosijo Dončičev dres. To me je zelo presenetilo, celo fasciniralo, saj sta Dallas in Houston velika rivala, 
podobno pa velja tudi za sosednjo Oklahomo.«

To je verjetno zate kot Slovenca dober občutek?
S. Lah: »Ko povem, da sem iz Slovenije, potem to takoj povežejo z Luko, sploh ljubitelji košarke. Luka 

ima tudi za nas Slovence zunaj meja dober vpliv, moram se mu kar zahvaliti, da mi ni treba razlagati, da je 
Slovenija država.«

Tistih 2000 Slovencev, ki so šli v Ameriko na tekmo Dallas – Miami, je bilo prava senzacija?
S. Lah: »Ja, tisto tekmo sem spremljal po televiziji, na žalost si je nisem mogel ogledati v živo. To je bilo 

res pravo čudo: na vseh TV-postajah, na kateri koli program sem obrnil, je bilo nekaj o Luki in Goranu (Dra-
gić, op. a.). Vsaka jima čast!«
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Tenis � Sven Lah, Baylor University

»Končno sem 
se spoprijateljil 
z betonsko 
podlago«
Ptujčan Sven Lah je na univerzi Baylor v ameriški 
zvezni državi Teksas zaključil drugi letnik študija, 
obenem je član uspešne teniške ekipe omenjene 
univerze, ki se ji je letos uspelo uvrstiti na zaključni 
turnir najboljša osmerice. 20-letnik zrelo razmišlja 
o študiju in igranju tenisa v ZDA, o samostojnosti in 
teniški prihodnosti.

Foto: Črtomir Goznik

Sven Lah: »Večina šol je na enem mestu, torej v študentskem kampusu. Potem lažje spoznaš ljudi, lažje se povežeš z nekom, lažji je dostop 
do vsega, npr. jest lahko greš od koderkoli v kampusu v roku treh minut, najdaljša razdalja med stavbama, kjer poteka pouk, je največ 15 
minut hoje. Tega ne bi zamenjal za nič na svetu!«

V bistvu sva živela skupaj, ampak 
to je bilo tudi vse, niti pogovarjala 
se nisva veliko, le najnujnejše. Tudi 
na treningu se je včasih zgodilo, 
da sva si nekoliko skočila v lase … 
Zgodilo pa se je, da sva jeseni oba 
ostala brez svojih partnerjev, s ka-
terima sva igrala prejšnje leto. In 
trenerji so naju na enem turnirju 
enostavno postavili skupaj … To 
se je zgodilo oktobra in to je bil 
največji turnir v jesenskem delu se-
zone, midva pa sva na igrišče odšla 
brez enega samega skupnega tre-
ninga, brez skupne taktike, brez 
vsega v glavnem. Začela sva v kva-
lifi kacijah tega turnirja in zmagala 
v treh krogih, nato sva premagala 
pet top dvojic, pri tem tudi reši-
la nekaj zaključnih žog v začetku 
glavnega dela turnirja … Vse se 
nama je ‘poklopilo’ in tako sva se 
takoj zavihtela med najboljše dvo-
jice. Ko smo v januarju začeli igrati 
dvoboje, je bilo zelo malo porazov, 
premagovala sva same dobre eki-
pe. Tudi drugi so potem videli, da 
ni vse v skupnem treningu, ampak 
je veliko v tem, kako se partnerja 
ujameta na igrišču. To nama je 
pomagalo, da sva tudi zunaj igrišč 
vzpostavila boljši odnos, res pa je, 
da sva v ta odnos morala še veliko 
vložiti, da je stekel v pravo smer. 
Še vedno stanujeva skupaj, in 
čeprav je on letos zaključil 4. letnik, 
bo ostal še eno leto.«

Je kot starejši igralec morda 
podcenjevalno gledal na tebe?

S. Lah: »Tudi mogoče, ampak bi 

rekel, da sva karakterno različna. 
Problem je bil najprej zunaj igrišča, 
tudi na igrišču pa nama trenerji 
posledično niso dali veliko pros-
tora, da bi skupaj trenirala, ker se 
je vedno nekaj zgodilo in je potem 
zaradi tega propadel cel skupinski 
trening. Čez čas sva oba videla, da 
to ni dobro ne za najin odnos, ne 
za ekipo in sva se potrudila to spre-
meniti.«

Veliko omenjaš ekipo, kdo vse 
je še v vaši univerzitetni ekipi?

S. Lah: »Pri nas je veliko Evrope-
jcev, dva Nemca, po en Anglež in 
Romun, lani je bil Avstrijec ... Po-
tem je tu še Čilenec, pa dva Amer-
ičana. Nekateri so letos končali 
študij, tako da dobimo nekaj novih 
igralcev, mislim, da tri Američane 
in mogoče še koga. Pisana drušči-
na.“

Kako potekajo treningi v Ameri-
ki in kdo je tvoj glavni trener?

S. Lah: »Moj glavni trener je Mi-
chael Woodson. Letos je bil glavni 
trener zamenjan in so treningi 
malo drugačni, lažje se prilagodi-
mo šolskim urnikom. Na začetku 
leta se nastavijo skupine, tudi na 
podlagi rezultatov v prejšnji sezoni. 
Trener nam da veliko prostora, da 
si lahko urejamo šolske zadeve in 
svoj prosti čas. Za teniški trening 
smo imeli načeloma možnost, da 
ob 6.00 zjutraj začnemo kondici-
jski trening, potem pa popoldan 
po šoli teniški trening. Lahko pa 
ravno obratno, včasih sem igral 
zjutraj dve do tri ure, potem pa 

popoldan še kondicija maksimalno 
tri ure. Tako sem na dan zbral od 
4 do 7 ur treninga. Šola je nekoliko 
lažja, tako da tenisu lažje posvetim 
ure treninga. To je razlika med ZDA 
in Evropo, ko smo že v gimnaziji 
morali od 7. do 14. ure sedeti v šoli, 
potem pa sem bil že tako utrujen, 
da je bilo težko kvalitetno trenirati. 
V Ameriki je to malo lažje, sem bolj 
svoboden.«

Finance in 
matematika

Kakšen študijski program si si 
izbral?

S. Lah: »Študiram fi nance in 
matematiko, kar je ena težjih 
smeri, ampak je vseeno dosti lažje 
kot v Evropi. Že a, b in c odgovo-
ri pomagajo – če se včasih ne učiš 
dosti, lahko včasih računaš na ma-
jhno pomoč sreče.«

Kakšno je na splošno študents-
ko življenje zunaj tenisa in študija?

S. Lah: »Imamo veliko svobode, 
že zaradi tega, ker redkokateri štu-
dent živi pri starših ali blizu njih. 
Večina študentov prihaja iz več 
kot dve uri oddaljenih krajev in 
tudi starši dajo otrokom več svo-
bode, ko se vpišejo na študij. Moje 
mnenje je, da že struktura univer-
ze sama po sebi pomaga pri tem, 
da je socialno življenje študenta 
na malo višji stopnji, kot recimo 
tukaj pri nas v Sloveniji. V Ljubljani 
so npr. fakultete razporejene po 
vsem mestu, česar v Ameriki ni, 
razen redkih izjem. Večina šol je 
na enem mestu, torej v kampusu. 
Potem lažje spoznaš ljudi, lažje se 
povežeš z nekom, lažji je dostop 
do vsega, npr. jest lahko greš od 
koderkoli v kampusu v treh minu-
tah, najdaljša razdalja med stavba-
ma, kjer poteka pouk, je največ 15 
minut hoje. Tega ne bi zamenjal za 
nič na svetu! Tudi to, da nisem šel v 
Ohio, ampak sem se odločil za Tek-
sas, je bila prava odločitev, že zara-
di vremena – v Teksasu je topleje -, 
pa tudi ekipa mi je tukaj bolj všeč.«

Vročina ti ustreza?
S. Lah: »Včasih nisem bil nava-

jen na vročino, pa še sedaj se telo 
počasi prilagaja, ampak vseeno. 
Ja, zelo je toplo, gre čez 40 stopinj 
(smeh)! Ko sem sedaj doma, mi je 
malo lažje.«

Končal si 2. letnik študija, ka-
kšni so tvoji načrti za naprej glede 
študija in igranja tenisa?

S. Lah: »Trenutno je cilj, da igram 
še dve leti v Ameriki. Obstajajo tudi 
druge opcije, npr. enoletni prem-

or in potem zaključek. V vsakem 
primeru si želim odigrati še dve se-
zoni, ker je to prava izkušnja, tudi 
trdo kožo dobiš glede publike. Ko 
1500 ljudi navija zate ali proti tebi, 
je v bistvu občutek enak, adrenalin 
je prisoten.

Glede šole pa bom poskušal v 
dveh letih končati študij, kar pa bo 
verjetno zaradi moje smeri malo 
težje, mislim časovno. Če mi ne 
uspe, bom po štirih letih poskusil 
profesionalno kariero v tenisu. 
Po končani teniški karieri pa bom 
končal šolo in bom od tam šel dal-
je.«

Kakšen pa je v zadnjem letu pre-
mik glede teniške igre?

S. Lah: »Moje mnenje je, da sem 
veliko napredoval pri servisu, tudi 
z betonsko podlago sem se konč-
no spoprijateljil oz. sem se prilago-
dil nanjo. Enostavno mi ni preos-
talo drugega, kot da se sprijaznim 
s tem, da na pesku ne bom igral 
veliko v naslednjih letih, saj se vse 
v Ameriki igra na betonski podlagi. 
Na hitrejših podlagah sem imel v 
preteklosti probleme, ko pa sem 
sedaj spremenil miselnost, sem 
tudi lažje prenesel svojo taktiko na 
hitrejša igrišča, ki mi niso ljubša.

Sicer je bila sezona uspešna, 
malo je bilo porazov, veliko je bilo 
zmag, predvsem v dvojicah. Tudi 
v posamični konkurenci sem imel 
letos zelo dobro razmerje zmag 
in porazov, mislim, da okrog 20 
zmag in 3 ali 4 poraze. Tudi novo 
pripravljalno obdobje je bilo dobro 
ta mesec in pol, ko sem ostal po se-
zoni, že zaradi vremenskih razmer 
in pogojev za trening, ki so v Amer-
iki vrhunski.«

Veliko govoriš o dvojicah, igra 
dvojic pa tudi veliko pomaga pri 
posamezni igri.

S. Lah: »Ja, res je. Če samo 
pogledamo Jacka Socka, ki je 
vrhunski igralec: ko je igral dvojice, 
je imel nekaj vrhunskih rezultatov 
v paru z Johnom Isnerjem, potem 
pa smo ga tudi med posamezniki 
velikokrat videli prihajati na mrežo, 
kjer je imel fantastične reakcije – to 
mu je ostalo od igre dvojic. Če to 
pomeni 3 ali 4 dobljene točke na 
tekmo več, je to lahko v nekat-
erih tekmah odločilno – velikokrat 
namreč odločajo malenkosti. Tudi 
v mojem konkretnem primeru lah-
ko rečem, da sem letos veliko pre-
igral dvojice, to pa je samo dobro 
tudi za igro med posamezniki.«

Jože Mohorič
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Otroci pojejo 
slovenske pesmi 
in se veselijo

www.radio-ptuj.si    www.tednik.si

V športni dvorani OŠ Ljudski vrt na Ptuju se je v torek, 11. junija 2019, 

ki se v slovenskem prostoru vse bolj širi.

Prijetno spremljanje posnetka 

naslednje, šeste sezone.

• 1. del v nedeljo, 18. 8., ob 12.15 
• 2. del v nedeljo, 25. 8., ob 15. uri.

VSAK 
PONEDELJEK

razgaljamo 
slavne

PETER LOVŠIN
Nor na Meri

KARMEN KLINC
Popolnoma na tleh
SAŠA EINSIEDLER

JOSEPH SRAKA

JERCA LEGAN CVIKL

Ne spreglejte v novi Zarji Jani!

Spoštovati, tolerirati 
ali prepovedati

KDO SE BOJI ZAKRITIH 
MUSLIMANK?

Na izbranih prodajnih mestih na voljo v kompletu 
Novice Svet24, za samo 2,99 EUR 

in v kompletu z revijo Zvezde Lady, za samo 3,99 EUR. Vsak torek
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Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodovi-
no ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Hor-
vat – drva, Moškanjci 1d. Tel. 051 667 
170.

BUKOVA drva prodam. Razrezana na 
25,33 ali 50 cm, zložena na paleti. Mož-
nost dostave; Štajerska in okolica. Tel.: 
041 893 305. Lesgrad, d. o. o., Mlače 
3, Loče.

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in preostalo kmetijsko mehaniza-
cijo. Telefon 041 923 197.

NESNICE,  rjave,  v 19. tednu, tik pred 
nesnostjo. Naročila  sprejemamo po te-
lefonu 02 688 13 81 ali 040 531 246, 
Rešek, Starše 23.

PRODAM prašiče, težke od 25 do 80 kg. 
Tel. 041 370 954.

PRODAM odojke, mesnate pasme, težke 
25 kg. Tel. 02 755 312 1.

Vsako
sredo

ZA ZVEZDE

Rajko Turk, Gorišnica 6, roj. 1951 – umrl 1. avgusta 2019; Srečko Matjašič, Dragovič 4c, 
roj. 1967 – umrl 1. avgusta 2019; Jožefa Jurčec, roj. Jurčec, Ormož, Ulica dr. Kovačiča 
9, roj. 1933 – umrla 2. avgusta 2019; Julijana Elizabeta Zidarič, roj. Lešničar, Pušenci 
12, roj. 1930 – umrla 4. avgusta 2019; Janez Caf, Gomila 11, roj. 1930 – umrl 2. avgusta 
2019; Janez Horvat, Lahonci 56, roj. 1937 – umrl 6. avgusta 2019; Žan Šel, Apače 186a, 
roj. 1996 – umrl 3. avgusta 2019; Bernard Zorec, Zg. Velovlek 12, roj. 1937 – umrl 2. 
avgusta 2019; Marko Toplak, Spuhlja 36, roj. 1927 – umrl 6. avgusta 2019; Željko Krulc, 
Ptuj, Trstenjakova ul. 5a, roj. 1964 – umrl 31. julija 2019.

Umrli so 

ZAPOSLIMO osebo m/ž za strežbo, 
redno delovno razmerje, v piceriji 
Slonček na Ptuju. Informacije 031 
301 116, Sonja. Picerija Slonček, 
Prešernova 19, Ptuj.

P R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O VP R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O V

www.reporter.si

IZ NOVE 
ŠTEVILKE

AFERA
Janševa televizija: milijon izgube in opeharjeni delničarji 

OZADJE
Kdo je služil pri 50-milijonski poravnavi med Telekomom in T-2 

INTERVJU
Blaž Podobnik, prodorni sin Marjana Podobnika 

ZABAVA
Osebno: Nuša Derenda in intervju: Žan Serčič

NEPREMIČNINE

Obvestilo o prodajah nepremičnin 
Mestne občine Ptuj

Obveščamo vas, da so na spletni strani Mestne občine Ptuj (www.ptuj.
si), portalu nepremičnin (https://nepremicnine.ptuj.si/) in oglasni deski 
Upravne enote Ptuj objavljene javne dražbe in javno zbiranje ponudb za 
prodajo nepremičnin parc. št. 909 k.o. Brstje, parc. št. 2436/1, 2766/2 in 
2761/4, vse k.o. Ptuj, parc. št. 2418 in 2419, obe k.o. Ptuj.  Vse dodatne 
informacije lahko interesenti dobijo na tel. št. 02/748 29 69, e-pošta: 
mojca.rihtaric@ptuj.si. 

Mestna občina Ptuj

PRODAMO zazidljivo zemljišče 
v izmeri 10 arov v neposrednji 
bližini centra Ptuja. Vsi potrebni 
infrastrukturnimi priključki že na 
parceli. Za dodatne informacije 
pokličite na tel.št. 051 440 255.

Samo to še opravim,
samo to še postorim,
potem se spočijem
in umirim.
(T. Kuntner)

OSMRTNICA

Sporočamo žalostno vest, da nas je v 64. letu po težki bolezni 
zapustil naš dragi mož, oče, dedek in brat

Alojz Grabrovec
IZ PODLEHNIKA 3E

Od njega se bomo poslovili danes, v torek, 13. avgusta 2018, ob 
16. uri iz vežice na pokopališču na Gorci pri Sveti Trojici. Žara bo 
položena v vežico na dan pogreba ob 12. uri.

Vsi njegovi

Kako srčno si si želel,
da še med nami bi živel,
vsi smo se zate borili,
da zdravje bi ti ohranili.
A smrt je pohitela,
te prezgodaj nam je vzela.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi dragega

Aleksandra – Sandija 
Lončariča
IZ SKORBE 31A

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste našega predragega pokojnika v 
tako velikem številu, pospremili na njegovi zadnji poti, k večnemu 
počitku.
Hvala za izrečene besede tolažbe, darovano cvetje, sveče in svete 
maše.

Žalujoči: vsi njegovi najdražji

ZARADI povečanega obsega dela 
zaposlimo v redno delovno raz-
merje kuharja-picopeka. Informa-
cije 031 301 116. Picerija Slonček, 
Prešernova 19, Ptuj.

Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj. Cena izvoda z darilno embalažo 
je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 

Lepi spomini            
ne bledijo!

PRODAM kmetijo z vsemi pripadajočimi 
objekti v občini Trnovska vas v velikosti 
60.500m² (2,5 ha gozda, ostalo travi-
nje). Cena ugodna – 70 000 €. Info: 031 
592 049. 

DELO
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Slovenija � Ne nasedajte

Prevare 
strank NLB 
tokrat s 
telefonskim 
klicem 
NLB opozarja na nov 
poskus zlorabe podatkov 
uporabnikov. Nepridipravi 
poskušajo s telefonskim 
klicem od posameznika 
pridobiti podatke, kot sta 
številka osebnega računa 
in številka kreditne kartice. 
Klicatelj se ob tem predstavlja 
kot uslužbenec NLB. Banka 
poudarja, da tovrstnih 
podatkov nikoli ne pridobiva 
prek telefona.

Kot so sporočili iz NLB, se je 
več strank in posameznikov na-
nje obrnilo z obvestilom, da so 
prejeli telefonski klic iz nezna-
ne telefonske številke. Klicatelj 
se je predstavil kot uslužbenec 
NLB ter od klicočega zahteval 
posredovanje številke osebne-
ga računa in številke kreditne 
kartice.

»Vse stranke zato opozar-
jamo na skrajno previdnost, 
saj gre za tehniko socialnega 
inženiringa, s katero želi nepo-
oblaščena oseba pridobiti po-
datke, z njimi pa bi lahko izvedla 
nepooblaščene transakcije,« so 
navedli.

V primeru takšnega telefon-
skega klica strankam svetujejo, 
da podatkov ne posredujejo, 
dogodek pa naj prijavijo najbližji 
policijski postaji. Če pa je stran-
ka že posredovala svoje podat-
ke, svetujejo, da takoj prekliče 
oziroma blokira plačilne in kredi-
tne kartice.

Plačilne kartice lahko stran-
ke »zaklenejo« prek mobilne 
denarnice, kartice z odloženim 
plačilom pa lahko blokirajo ali 
deaktivirajo prek mobilne banke 
ali to uredijo v katerikoli poslo-
valnici. Obrnejo se lahko tudi na 
klicni center.

Julija so iz banke sporočili, da 
se je na spletu pojavil poskus 
zlorabe s pošiljanjem lažnih ele-
ktronskih sporočil, katerih poši-
ljateljica naj bi bila NLB. Namen 
je bil s pomočjo spletnega ob-
razca od posameznikov pridobi-
ti osebne podatke.  

Danes bo spremenljivo oblačno s 
sončnimi obdobji. Dopoldne bodo 
v severnih krajih že možne krajev-
ne padavine, deloma nevihte, ki se 
bodo popoldne in zvečer razširile 
nad večji del države ter se nadalje-
vale v noč na sredo. Zapihal bo se-
verovzhodnik, na Primorskem burja. 
Najnižje jutranje temperature bodo 
od 15 do 21, na Primorskem do 23, 
najvišje dnevne od 21 do 29 °C.

Vir: ARSO

4-dnevna napoved za Podravje

Rojstva: Danka Gagić, Hajdoše 73a, Hajdina – 
deček Filip; Hana Petek, Hajdoše 10d, Hajdina – 
deček Oskar; Maja Pšajd Rihtarič, Hrstovec 20, 
Zavrč – deček Florjan; Monika Klinc, Veliki Vrh 6a, 
Zavrč – deček Maks; Dušanka Mesarec – deček 
Gal; Urška Poslek – deček Tilen; Nina Kolarič – 
deklica Špela; Urška Dajnko – deček Nejc; Mateja 
Kitak – deček Jakob.

Poroka – Ptuj: Matjaž Veršič in Nataša Šibila, Pla-
cerovci 23.

Uradne številke pravijo, da se je 
letos v primerjavi z lanskim letom 
število nedovoljenih prehodov dr-
žavne meje v Podravju skoraj pod-
vojilo. Lani od januarja do konca 
julija jih je bilo 355, letos v enakem 
obdobju 670. Za primerjavo: lani v 
celotnem letu jih je bilo 491, letos 
pa že v prvih sedmih mesecih 670! 
Podobno kažejo tudi podatki za 

celotno Slovenijo. Lani v prvi po-
lovici leta so policisti obravnavali 
3.633 ilegalnih prehodov državne 
meje, letos 5.345. Ormoškim poli-
cistom se je statistika v primerjavi 
z lanskim letom več kot podvojila. 
Lani od januarja do julija so imeli v 
postopku 156 ilegalnih migrantov, 
letos 398. Na območju postaje 
Gorišnica je bilo lani v tem istem 

Spodnje Podravje � Največ težav z ilegalci imajo Ormožani

Uradna statistika: na Ormoškem letos 
400, v Halozah 230 ilegalcev
Pritisk nezakonitih migracij na državno mejo se še vedno stopnjuje. Samo v dveh poletnih mesecih, junija in ju-
lija, so imeli ormoški policisti v obravnavi skoraj 300 primerov nedovoljenih prehodov. Gorišniški in podlehniški 
policisti so v primerjavi s kolegi na ormoškem imeli z ilegalci nekoliko manj dela, a še vedno več kot lani v tem 
obdobju. Na območju policijske postaje Gorišnica so junija in julija izsledili 59 nezakonitih migrantov, na območju 
postaje Podlehnik pa 33.

Foto: MZ

Vprašanje je, koliko tujcev, ki nezakonito vstopijo v državo, policisti izsledijo, in kolikim se uspe čez mejo pretiho-
tapiti tako, da jih policija ne zaloti. Največ tujcev, ki nezakonito prestopijo državno mejo, prihaja iz Alžirije. Sledijo 
Iračani, Pakistanci, Sirci, Maročani, Afganistanci ter državljani Irana in Bangladeša.

Foto: Črtomir Goznik

Koliko stanejo 
pomožni policisti

Letos so že vpoklicali okoli 460 pomožnih policistov, v povprečju 
so opravili tretjino zakonsko omejenih 30 dni. Pomožni policisti 
imajo svoje službe, lahko so študenti in upokojenci, starostna 
meja je med 18 in 60 let. Vsi morajo biti ves čas na voljo, da jih 
pokličejo, hkrati morajo opravljati usposabljanja. Pomožni policist 
dobi za vsak dan pripravljenosti 4,60 evra neto, kar mesečno znese 
blizu 140 evrov. V primeru vpoklica morajo svoje delo uskladiti 
z vpoklicem v policijske vrste. Strošek pomožnega policista za 
dan vpoklica je 44,40 evra, za polnih 30 dni 1.332 evrov. Če bi bilo 
vpoklicanih vseh 491 aktivnih pomožnih policistov, bi skupni 
strošek na mesec znašal 654.012 evrov. Tu pa je treba dodati še 
nadomestilo izgubljenega zaslužka za tiste pomožne policiste, ki so 
zaposleni. Stroški zaposlenega pomožnega policista za vpoklic za 
30 dni so ocenjeni v višini 2.600 evrov.

obdobju postopkov z migranti 95, 
letos 137, na območju postaje Pod-
lehnik pa lani 69, letos 90.

Vlada odredila izredni 
vpoklic rezervnih 
policistov

Zaradi povečanega pritiska ile-
galnih migrantov na južno držav-
no mejo ter pomanjkanja kadra v 
policiji je vlada sklenila, da vrste 
nadzornikov državne meje kad-
rovsko okrepi. Poleg vojakov, ki so 
na meji prisotni že dalj časa, bodo 
vpoklicali pomožne policiste oziro-
ma rezerviste. Vpoklic bo veljal do 
konca leta. „Pričakujemo, da se bo 
obvladovanje varnostnih izzivov 
v nadaljevanju leta stopnjevalo, 
večji bo tudi obseg nalog na različ-
nih področjih dela policije, zato je 
vlada sprejela sklep, s katerim se 
lahko preseže zakonsko določeno 
omejitev vpoklica pomožnih poli-

cistov 30 dni. Na zunanji kopenski 
schengenski meji se povečujejo 
ilegalne migracije, kadrovska za-
sedenost slovenske policije je pov-
prečno 70-odstotna, letni dopusti 
število policistov na policijskih 
postajah še dodatno zmanjšajo. 
Stanje prometne varnosti glede 
smrtnih žrtev udeležencev se je 
v primerjavi z lanskim letom pos-
labšalo in to je mogoče izboljšati 
samo z dolgoročnimi ukrepi in 

večjo prisotnostjo policistov na 
kritičnih točkah. Prav tako policija 
jeseni načrtuje varovanje večjih in 
zahtevnejših varnostnih dogod-
kov, med katerimi sta Zasedanje 
vojaškega odbora zveze NATO in 
akcija VIP Forum 2019,“ so odloči-
tev za vpoklic pomožnih policistov 
pojasnili na vladi. Policija bo pomo-
žne policiste v delo vključevala gle-
de na izkazane potrebe.

Trgovina z ljudmi: na leto 110 
milijard evrov dobička

Trgovina z ljudmi je ena najhitreje rastočih kriminalnih de-
javnosti na svetu. Zelo ranljiva skupina potencialnih žrtev so 
tudi migranti. Razlogi, zaradi katerih se posamezniki ujamejo v 
past trgovine z ljudmi, ki na leto po oceni Mednarodne organiza-
cije dela ustvari skoraj 110 milijard evrov dobička, so različni in 
segajo od revščine do vojnih razmer v državi izvora.
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